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σε δικαιοσύνη-κοινωνία για το νέο Δικαστικό Χάρτη
Σύµφωνα µε νοµικούς 
και αυτοδιοικητικούς 

παραγόντες, οι αλλαγές 
αυτές υποβαθµίζουν 
σηµαντικά περιοχές 

που είναι ήδη αποµο-
νωµένες λόγω έλλειψης 
οδικού δικτύου. Πλέον 
δεν θα καλύπτονται οι 
ανάγκες των κατοίκων 
τους και αυτό θα έχει 

και κοινωνικές επιπτώ-
σεις. Επικρατεί δυ-

σπιστία ως προς τους 
λόγους των αλλαγών, 
αφού αντί για επιτά-

χυνση θα οδηγήσουν 
σε επιβράδυνση της 

∆ικαιοσύνης.

Στο κλείσιµο οκτώ Πρωτοδικείων από 
τα οποία τα τέσσερα στην ∆υτική Ελλά-
δα προχωρά το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, 
κάτι που θα αλλάξει σηµαντικά τις συνθή-
κες απονοµής το επόµενο διάστηµα. 
Αυτός ήταν και ο λόγος που συνεκλήθη 
εκτάκτως το Περιφερειακό Συµβούλιο το 
οποίο εξέδωσε ψήφισµα διαµαρτυρίας. 
Μεταξύ άλλων, καταργείται το Εφετείο 
Αγρινίου και τα Πρωτοδικεία Καλαβρύ-
των, Αιγίου, Μεσολογγίου και Αµαλι-
άδας. Αυτό στην πράξη σηµαίνει ότι οι 
κάτοικοι από τα Καλάβρυτα και το Αίγιο 
θα µεταφέρονται στην Πάτρα για την εκδί-
καση των υποθέσεών τους, ενώ του Με-
σολογγίου στο Αγρίνιο και της Αµαλιάδας 
στον Πύργο. 

Εμπορικός: «Όχι» στην 
αύξηση εισφορών
Διαμαρτυρία Εμπορικού & Ει-
σαγωγικού Συλλόγου Πατρών 
για την αύξηση 3,46% των 
εισφορών σε ΜμΕ και ελεύθε-
ρους επαγγελματίες.

Πάτρα: Ποιοι δρόμοι 
θα αντιδρομηθούν
Τον τρόπο που θα γίνεται η κυ-
κλοφορία των οχημάτων το 
επόμενο διάστημα παρουσίασε 
η Δημοτική Αρχή. Προβλέπο-
νται αντιδρομήσεις δρόμων.

«Εξεναντίας» Εικαστι-
κά και Μαθηματικά
Η πρώτη συνάντηση του κύκλου 
εκδηλώσεων με το γενικό τίτλο 
«Εξεναντίας» έγινε  με επιτυχία  
στο «Μηχανουργείο» την περα-
σμένη Δευτέρα.

Σελ. 5 Σελ. 6 «Ολογραφία» σελ.2   

> Αντιδρούν Περιφέρεια, Δήμαρχοι και Πρόεδροι Δικηγορικών Συλλόγων

Σελ. 12-14

Ξεκίνησε 
φανταχτερά

Μέσα από µια ξεχωριστή Τελετή 
Έναρξης στην πλατεία Γεωργίου, 
άνοιξε το Πατρινό Καρναβάλι 
2024 µε στόχο να χαρίσει την 
ανεµελιά, τη χαρά και τη διασκέ-
δαση που όλοι έχουν ανάγκη. 
Με ένα δίωρο θέαµα που περιε-
λάµβανε µουσικό πρόγραµµα µε 
dj, χορευτικά δρώµενα αλλά και 
τη συναυλία της Πένυς Μπαλτα-
τζή δόθηκε το στίγµα των φετινών 
εκδηλώσεων.

Σελ. 22

Σχολή στην
Ολυμπία 
Υπεγράφη µνηµόνιο συνεργα-
σίας για Σχολή Ολυµπιακών 
Σπουδών στην Αρχ. Ολυµπία.

Σελ. 15

Καρναβάλι
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ολοΓραφία
Του Παναγιώτη Γιαλένιου

«Ε
ΞΕΝΑΝΤΙΑΣ» είναι ο γενικός 
τίτλος περιοδικών εκδηλώσε-
ων που αποτελούν την υλο-
ποίηση όσων παρουσιάστη-

καν και είχαν θετική αποδοχή από ένα ευρύ 
σώµα συµµετεχόντων σε σχετική συνεδρία 
του 26ου Forum Ανάπτυξης µε θέµα: Τέχνες 
και Κοινωνία- Πρόταση για δηµιουργικές 
συναντήσεις ανθρώπων των Τεχνών µε αν-
θρώπους της Επιστήµης και της Εργασίας. Ξε-
κίνησε ως πρωτοβουλία του ποιητή ∆ιονύση 
Καρατζά, της Μαρίας Αργυροπούλου Ε∆ΙΠ 
Παν/µίου Πατρών και του υπογράφοντος της 
σελίδα αυτή.
Η πρώτη συνάντηση αυτού του κύκλου εκ-
δηλώσεων πραγµατοποιήθηκε την ∆ευτέρα 
22 Ιανουαρίου σε έναν χώρο (Πολυχώρο 
Πολιτισµού Μηχανουργείο) που εξ αρχής 
προδιέθεται τους συµµετέχοντες για µια τέτοια 
συζήτηση. Το θέµα: «Ζωγραφίζοντας µε τους 
αριθµούς τη ζωή και τον κόσµο».
Βασικές «εξεναντίας» οµιλήτριες:
Χρυσάνθη Βανταράκη, (κεντρικά στη διπλα-
νή φωτό) Εικαστικός-Πτυχιούχος του τµήµα-
τος Εικαστικών και Εφαρµοσµένων Τεχνών 
της Σχολής Καλών τεχνών του ΑΠΘ, Καθη-
γήτρια στη ∆ευτεροβάθµια Εκπαίδευση, Πρό-
εδρος της Ένωσης Εικαστικών Πάτρας, Πρό-
εδρος της Πολιτιστικής ∆ράσης Βραχναιίκων
Αθηνά Παπαργύρη, (αριστερά στη διπλανή 
φωτό) Μαθηµατικός – Πτυχιούχος του τµή-
µατος Μαθηµατικών της Σχολής θετικών επι-
στηµών του Πανεπιστηµίου Πατρών και υπο-
ψήφια ∆ιδάκτωρ του τµήµατος Ηλεκτρολόγων 
Μηχανικών και Τεχνολογίας Υπολογιστών 
του Πανεπιστηµίου Πατρών, Καθηγήτρια στη 
∆ευτεροβάθµια Εκπαίδευση.
Η συµµετοχή όσων ανταποκρίθηκαν για µια 
τέτοια συνάντηση «έξω από τα καθιερωµένα» 
και χωρίς πρωτόκολλο ήταν ικανοποιητική 
και κυρίως ενεργή. Ήταν µια εµπνευσµένη 
συνάντηση που συνέδεσε τις εικαστικές τέχνες 
µε τα µαθηµατικά, εστιάζοντας στη συνεργασία 
ανάµεσα σε δύο διαφορετικά και συνήθως 
αποµακρυσµένα πεδία. 
Μάλιστα επιβεβαιώνοντας µέσα από τη συ-
ζήτηση όσα είχε προλογίσει ως προσδοκίες 
στην εναρκτήρια εκδήλωση της πρωτοβουλίας 
αυτής, ο ∆ιονύσης Καρατζάς τόνισε ότι «πα-
ρακολουθήσαµε δύο συνοµιλήτριες από δια-
φορετικό πεδίο δράσης, τις εικαστικές τέχνες 
και τα µαθηµατικά να ανιχνεύουν συγγένειες 
και κοινά στοιχεία. Η προσδοκία και ο στόχος 
τέτοιων διαλόγων είναι να αναδειχθεί η αξία 
της ολόπλευρης θεώρησης της ζωής µέσα από 
την εσωτερικευµένη βίωση του υλικού και 
πνευµατικού πολιτισµού, της ανάπτυξης και 
της προόδου.
Γιατί µπορεί, να φαίνονται ασύµβατες ορισµέ-
νες έννοιες, συναντώνται όµως στη δυνατό-
τητα σεβασµού των ιδιαιτεροτήτων τους και 
στην εναρµόνισή τους µε ό,τι αγαπάµε, ό,τι 
κάνουµε και ότι ονειρευόµαστε. Άλλωστε, ο 

πολιτισµός και κατά συνέπεια η κουλτούρα 
δεν είναι σύµβαση και πόζα. Είναι ήθος και 
πράξη σε κοινωνία µε πολίτες ελεύθερους και 
υπεύθυνους». 
Η συζήτηση διανθίστηκε µε την προβολή 
πολλών έργων τέχνης στα οποία είχαν ενσω-
µατωθεί µαθηµατικά στοιχεία. Η ατµόσφαιρα 
µε φανερή δηµιουργική ενέργεια. Οι συµµετέ-
χοντες, µικτός και πολυπολιτισµικός συνδυα-
σµός εκπαιδευτικών κυρίως αλλά επίσης καλ-
λιτεχνών και από άλλες επιστήµες,εξ αρχής 
έδειξαν τη διάθεση να προσεγγίσουν το θέµα 
µε ανοιχτό πνεύµα.
Άλλωστε από την αρχή ο συντονιστής, ο εκδό-
της του «Σύµβουλου Επιχειρήσεων» Παναγιώ-
της Γιαλένιος, έθεσε ως «κλειδί» της επιτυχίας 
αυτού του κύκλου των περιοδικών εκδηλώσε-
ων την ενεργή συµµετοχή όλων σε µια «οριζό-
ντια» συζήτηση µε όρους ισοτιµίας. Κάτι που 
τελικά αποδείχθηκε ότι είναι εφικτό, όπως και 
συµπερασµατικά επισηµαίνουµε στη συνέχεια
Η συνάντηση ξεκίνησε µε τις δύο συνοµιλή-
τριες σε έναν εξαιρετικό διάλογο «εξεναντίας 
συνθετικό» και παραγωγικό, όπου µαεστρικά 
µίλησαν για τη σχέση ανάµεσα στις εικαστικές 
τέχνες και τα µαθηµατικά, αναδεικνύοντας την 
οµορφιά της σύνδεσης αυτών των δύο πεδί-
ων. (Θα φιλοξενήσουµε σύντοµα αναλυτικό 
κείµενο για όσα παρουσίασαν)
Προσωπικά θεωρώ τη συνέχεια µια όµορφη 
εµπειρία που χαρακτηρίζεται από τη διαφορε-
τικότητα των απόψεων και τη διάθεση αναζή-
τησης βαθύτερων σχέσεων µεταξύ φαινοµενι-

κά αντιθέτων.
Καταρχάς, η συζήτηση αυτού του είδους επιτρέ-
πει σε κάθε συµµετέχοντα να αντιµετωπίζεται 
ως ισότιµος συνοµιλητής, ανεξαρτήτως προερ-
γασίας, εκπαίδευσης ή κοινωνικής θέσης.
Ο σεβασµός προς κάθε γνώµη διαµορφώνει 
ένα περιβάλλον όπου οι συµµετέχοντες νιώ-
θουν ελεύθεροι να εκφράσουν τις ιδέες τους.
Η διάθεση αναζήτησης βαθύτερων σχέσεων 
ενισχύεται από την προσπάθεια του ενός να 
κατανοήσει την άποψη του άλλου και να εξε-
ρευνήσει τις συνδέσεις µεταξύ διαφορετικών 
ιδεολογιών ή απόψεων. Η αναζήτηση αποκα-
λύπτει την πλούσια ποικιλία συνδέσεων που 
µπορούν να υπάρξουν ανάµεσα σε φαινοµε-
νικά αντίθετα θέµατα.
Κατά τη διάρκεια της συζήτησης, η εµπλο-
κή όλων των συµµετεχόντων συµβάλλει στη 
δηµιουργία ενός πλούσιου πεδίου ιδεών και 
αναλύσεων. Οι διαφορετικές απόψεις ανα-
πτύσσονται και εµβαθύνονται µέσα από τη συ-
νεργασία, δηµιουργώντας το περιβάλλον όπου 
η κατανόηση επιτυγχάνεται µέσω της αµοιβαί-
ας επίδρασης.
Κατά συνέπεια, η συµµετοχή σε αυτήν την ορι-
ζόντια συζήτηση διαµορφώνει ένα πλούσιο, 
διαφοροποιηµένο περιβάλλον που ενισχύει 
την κατανόηση, προωθεί τον σεβασµό και 
αναδεικνύει τις βαθιές σχέσεις που υπάρχουν 
ανάµεσα σε φαινοµενικά αντίθετα.
Όπως συζητήθηκε µάλιστα στη συνάντηση ένα 
τέτοιο πεδίο δηµιουργικών συζητήσεων θα 
είχε εξαιρετικά αποτελέσµατα στο χώρο της εκ-

παίδευσης. Φανταστείτε µια τέτοια διαδικασία 
σε έναν εκπαιδευτικό χώρο για παράδειγµα 
όπου στη συνέχεια, οι συµµετέχοντες (εκπαι-
δευτές και εκπαιδευόµενοι) να χωρίζονται σε 
µικρές οµάδες για να ξεκινήσουν το δηµιουρ-
γικό τους ταξίδι.
Με βάση του συγκεκριµένο θέµα της συνά-
ντησης οι δραστηριότητες µπορούν να περι-
λαµβάνουν τη χρήση αριθµών, γεωµετρικών 
σχηµάτων και µαθηµατικών µοντέλων για τη 
δηµιουργία καλλιτεχνικών έργων. Οι µαθητές 
µε χαρτιά, πινέλα, χρώµατα και µαθηµατικά ερ-
γαλεία βρίσκουν έτσι έναν διαφορετικό τρόπο 
για να εκφράσουν τις ιδέες τους. Οι εκπαιδευτι-
κοί µπορούν να καθοδηγούν τη διαδικασία µε 
τον τρόπο που οι αριθµοί µπορούν να είναι το 
«ποιητικό υλικό» για τη δηµιουργία τέχνης.
Το αποτέλεσµα µπορεί να είναι µια ποικιλία 
από έργα, το κάθε ένα αντικατοπτρίζοντας µια 
µοναδική προσέγγιση στη συνύπαρξη των µα-
θηµατικών και των εικαστικών τεχνών.
Η πρώτη συνάντηση έδειξε ότι οι δηµιουργι-
κές συναντήσεις «Εξεναντίας» έχουν χρήσιµο 
δρόµο να διανύσουν κόντρα σε καθιερωµένες 
φόρµες και χωρίς το άγχος της φαινοµενικής 
επιτυχίας αλλά µε το πάθος της σποράς. Ελπι-
δοφόρο στοιχείο η διάθεση όλο και περισσό-
τερων να αποτελέσουν ενεργά µέρη όλης αυ-
τής της χωρίς επισηµότητες και καταστατικές 
διαδικασίες πρωτοβουλίας.
Σε αναµονή της πρόκλησης για την επόµενη 
«Εξεναντίας» συνάντηση,
Οι φωτογραφίες είναι της εξαιρετικής Μαρίας Κοσσυφίδου

«Εξεναντίας»: «Ζωγραφίζοντας με 
τους αριθμούς τη ζωή και τον κόσμο»
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> Για προσέλκυση προσωπικού από τρίτες χώρες

> Τι έρχεται το 2024 σε ελέγχους, ψηφιακά εργαλεία και μοντέλο λειτουργίας

Ψηφιακή πλατφόρµα για προσέλκυση 
εργαζόµενων από τρίτες χώρες προκει-
µένου να καλυφθούν κενά στην ελληνι-
κή βιοµηχανία σχεδιάζει ο Σύνδεσµος 
Βιοµηχανιών Ελλάδος (ΣΒΕ) σε συνερ-
γασία µε άλλους φορείς του επιχειρηµα-
τικού κόσµου, δήλωσε χθες η πρόεδρος 
του Συνδέσµου Λουκία Σαράντη.
Η ίδια επεσήµανε ότι στόχος είναι η κά-
λυψη των αναγκών µε νόµιµες διαδικα-
σίες, στα πρότυπα αντίστοιχων διαδικα-
σιών που όπως είπε εφαρµόζονται για 
τον τουρισµό και την αγροτική παραγω-
γή. Όπως διευκρίνισε, η επίσηµη δια-
δικασία που εφαρµόζεται ετησίως µέσω 

των Περιφερειών για τον καθορισµό 
του πλήθους των µετακλήσεων εργαζό-
µενων από τρίτες χώρες είναι ατελέσφο-
ρη.
Η κα Σαράντη προσδιόρισε την έλλειψη 
εργατικού δυναµικού σε όλες τις βαθ-
µίδες ειδίκευσης ώς το σηµαντικότερο 
πρόβληµα που αντιµετωπίζει σήµερα η 
βιοµηχανία. Ο ΣΒΕ έχει αναθέσει την 
εκπόνηση ειδικής µελέτης που θα προσ-
διορίσει τα κενά ανά ειδικότητα και ζη-
τά µεταξύ άλλων διασύνδεση της τεχνι-
κής εκπαίδευσης µε την αγορά εργασίας, 
θέσπιση της υποχρεωτικότητας για την 
πρακτική άσκηση, καθώς και νοµοθετι-
κές πρωτοβουλίες ώστε πρόσφυγες και 
µετανάστες να απασχοληθούν στη βιο-
µηχανία.
Η πρόεδρος του ΣΒΕ ανέφερε ότι σε 
ορισµένες περιπτώσεις η υπερβολική 
κερδοφορία συνιστά πρόκληση, πρό-
σθεσε ωστόσο ότι δεν υπάρχει πληθω-
ρισµός απληστίας και ότι οι επιχειρή-
σεις που επιβίωσαν από τις διαδοχικές 

κρίσεις είναι σήµερα αντιµέτωπες µε αυ-
ξηµένα κόστη αλλά και µε τη διαταραχή 
στην εφοδιαστική αλυσίδα που δηµι-
ουργεί σηµαντικά προβλήµατα. Πάντως 
εκτίµησε ότι η εποχή των «λουκέτων» 
έχει περάσει και βρισκόµαστε σε περί-
οδο επενδύσεων.
Στις προτάσεις του Συνδέσµου περιλαµ-
βάνονται ακόµη:
-Η αναβάθµιση των υποδοµών (λιµά-
νια, σιδηρόδροµος, τηλεπικοινωνίες) 
στην περιφέρεια.
-∆ιευκόλυνση των επενδύσεων.
-Προσέλκυση στελεχών υψηλής εξειδί-
κευσης για να περιοριστεί το «τεχνολο-
γικό έλλειµµα».
-Απλούστευση των αδειοδοτήσεων.
-Ενίσχυση της κυκλικής οικονοµίας
-Αντιµετώπιση του υψηλού κόστους 
ενέργειας.
-Χρηµατοδότηση της έρευνας και συµµε-
τοχή επιφανών επιχειρηµατιών στις δι-
οικήσεις ΑΕΙ και ερευνητικών ιδρυµά-
των κ.ά.

 Το Σχέδιο ∆ράσης της Ανε-
ξάρτητης Αρχής ∆ηµοσίων 
Εσόδων για το 2024 παρου-
σίασε χθες ο ∆ιοικητής της 
ΑΑ∆Ε, Γιώργος Πιτσιλής.
 Οι δράσεις εστιάζουν στην 
παροχή βέλτιστων υπηρε-
σιών σε πολίτες και επι-
χειρήσεις, στην προώθηση 
της καινοτοµίας και της ψη-
φιοποίησης και την επιχει-
ρησιακή αναβάθµιση του 
Οργανισµού, ενώ αναπτύσ-
σονται σε τρεις βασικούς 
άξονες:
Φορολογική Συµµόρφωση
Η στρατηγική κατεύθυνση 
είναι η διαρκής διευκόλυν-
ση της συνέπειας των φορο-
λογούµενων και παράλληλα 
η σταθερή παρεµπόδιση της 
αποφυγής των υποχρεώσε-
ών τους. 
Όπως είπε ο κ. Πιτσιλής: 
«Θέλουµε να κάνουµε εύκο-
λο το να είσαι συνεπής και 
δύσκολο να το αποφύγεις». 
 Παρουσιάστηκαν:

• Τα νέα ψηφιακά εργαλεία 
ελέγχου
• Οι διαλειτουργικότητες λή-
ψης και αξιοποίησης δεδο-
µένων µε έργα που ωριµά-
ζουµ.
• Η προσυμπλήρωση σημα-
ντικών δεδοµένων στις δη-
λώσεις εισοδήµατος
• Οι προτεραιότητες Τελω-
νείων και Χηµείου µε εφαρ-
µογή νέου κανονιστικού 
πλαισίου εποπτείας και ελέγ-
χου εφοδιαστικής αλυσίδας 
καυσίµων 

Νέο µοντέλο οργάνωσης 
και λειτουργίας ΑΑ∆Ε
Παρουσιάστηκε το νέο µο-
ντέλο λειτουργίας της ΑΑ∆Ε, 
που ήδη υλοποιείται, για να 
ανταποκριθεί στις αυξηµένες 
απαιτήσεις των επιχειρησια-
κών πεδίων. Ειδικότερα, 
αναλύθηκαν οι υπηρεσίες 
νέας γενιάς που περιλαµβά-
νουν:
• Κεντρική έδρα, που στεγά-
ζει τις περισσότερες επιτελι-
κές υπηρεσίες της ΑΑ∆Ε
• Ειδικά περιφερειακά κέ-

ντρα για τον έλεγχο, τη βε-
βαίωση και είσπραξη, τη 
φορολογία ακινήτων και την 
εξυπηρέτηση των πολιτών
• Τοπικές υπηρεσίες εξυπη-
ρέτησης, ως µετεξέλιξη των 
∆ΟΥ σε Αττική και Θεσσα-
λονίκη
• Ειδικές δυνάμεις ελέγχου
 Εξυπηρέτηση µε 
νέα ψηφιακά εργαλεία
• Mobile apps: Εφαρμο-
γή κινητού για φορολογι-
κές υπηρεσίες (πληρωµές, 
wallet με σημαντικά φορο-
λογικά έγγραφα κ.ά.) και δυ-
νατότητα έκδοσης παραστα-
τικών από το κινητό
• ΚΕΦ & AI chatbot: Ενι-
σχυµένο Τηλεφωνικό Κέ-
ντρο ΑΑΔΕ και Chatbot
• End-to-end ψηφιακή δια-
κοπή επιχείρησης
• Αναλυτικές ψηφιακές βε-
βαιώσεις Μητρώου µε QR
• Διασύνδεση με ΓΕΜΗ για 
νέες µεταβολές λοιπών νοµι-
κών προσώπων κ.ά.

Ψηφιακή πλατφόρμα από ΣΕΒ

Παρουσιάστηκε χθες 
το σχέδιο δράσης της ΑΑΔΕ 

Διαμαρτυρία ενάντια στα 
ιδιωτικά πανεπιστήμια 

Η ∆ηµοτική Αρχή της Πάτρας, συµµετείχε χθες στην 
συγκέντρωση και πορεία, που διοργάνωσαν στην 
πλατεία Γεωργίου, οι φοιτητικοί σύλλογοι της Πάτρας, 
ενάντια στα ιδιωτικά Πανεπιστήµια και στο απαράδε-
κτο νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης της Ν.∆.

Το νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης της Ν.∆., έχει στόχο 
να διαλύσει την δηµόσια Ανώτατη Εκπαίδευση, για 
την οποία ο λαός µας, οι φοιτητές, οι µαθητές, έχουν 
αγωνιστεί να κερδίσουν. Η ∆ηµοτική Αρχή, διεκδικεί 
την απόσυρσή του, αγωνιζόµενη µε το λαό και τη νεο-
λαία, για αποκλειστικά δηµόσιες, δωρεάν, σύγχρονες 
σπουδές, κόντρα στην υποβάθµιση των πτυχίων, για 
πτυχία µε αξία και δουλειά µε δικαιώµατα και αύξηση 
της κρατικής χρηµατοδότησης για σύγχρονες, ποιοτι-
κές, δηµόσιες και δωρεάν σπουδές.
Επίσης σήµερα Παρασκευή η ∆ηµοτική Αρχή της 
Πάτρας, µε επικεφαλής τον ∆ήµαρχο Κώστα Πελετί-
δη, θα συµµετέχει στην συγκέντρωση που διοργανώ-
νει το Εργατικό Κέντρο στις 6.30 µ.µ., στην Πλατεία 
Γεωργίου, για τον λαό της Παλαιστίνης, µε κεντρικό 
σύνθηµα: «Λευτεριά στην Παλαιστίνη, καµιά εµπλοκή 
της Ελλάδας στον πόλεµο στην Μέση Ανατολή».

Παραιτήθηκε ο 
Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης 

Παραιτήθηκε από βουλευτής 
ο Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης, 
όπως έκανε γνωστό ο ίδιος, 
ανακοινώνοντας παράλληλα 
την αποχώρηση του από την 
πολιτική σκηνή. Σύµφωνα 
µε πληροφορίες, επισκέφθη-
κε χθες Πέµπτη το Μέγαρο 
Μαξίµου και συναντήθηκε 
µε τον πρωθυπουργό στον 

οποίο εξέφρασε την πρόθεσή του να παραιτηθεί. Σε 
ανάρτηση του στα µέσα κοινωνικής δικτύωσης, έγρα-
ψε: «Πάντα πίστευα ότι η προσφορά στον τόπο δεν 
γίνεται µόνο από τα βουλευτικά έδρανα ή µια υπουρ-
γική καρέκλα. Ιδιαίτερα σήµερα, που έχει περάσει 
η εποχή των µεγάλων κρίσεων και των ισχυρών συ-
γκρούσεων, η πατρίδα έχει ανάγκη να ανταποκριθεί 
στις προκλήσεις του µέλλοντος».
Ο Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης, σύµφωνα µε πληροφορί-
ες, θα εργασθεί στον ιδιωτικό τοµέα. Οι ίδιες πληρο-
φορίες αναφέρουν ότι θα εργαστεί συγκεκριµένα στα 
Ναυπηγεία Ελευσίνας.
 Ο ∆ηµήτρης Καλογεροπούλος αναµένεται να καταλά-
βει την έδρα του παραιτηθέντα βουλευτή. 



«Ανασκόπηση 2023»

Η Τεχνητή Νοηµοσύνη (ΤΝ) αναµένεται 
να έχει ευρείας εµβέλειας επίδραση στην 
Οικονοµία, συνολικά στην ∆ιοίκηση και 
την Αυτοδιοίκηση, στην Επιστήµη και 
στην Kοινωνία γενικότερα σε όλες της τις 
εκφάνσεις, διαµορφώνοντας νέες πραγ-
µατικότητες και προκαλώντας σηµαντικές 
αλλαγές.
Ο «Σύµβουλος Επιχειρήσεων» που εγκαί-
ρως µέσα από την δηµοσιογραφική έρευ-
να και τις αναπτυξιακές του δράσεις στο 
πλαίσιο του ∆ικτύου Forum Ανάπτυξης 
έχει ήδη αναδείξει πλευρές αυτών των 
εξελίξεων, αφιερώνει τις επόµενες ηµέ-
ρες στην Τεχνητή νοηµοσύνη όλες τις σε-
λίδες της ετήσιας «ΑΝΑΣΚΟΠΗΣΗ 2023» 
µε τη φιλοξενία απόψεων και προτάσεων 
σηµαντικών αρθρογράφων 
Παράλληλα µε την «ΑΝΑΣΚΟΠΗΣΗ 
2023» που θα κυκλοφορήσει ως ΕΝΘΕ-
ΤΗ έκδοση µε τον «Σύµβουλο Επιχειρήσε-
ων» την Παρασκευή 2 Φεβρουαρίου 2024 
θα πραγµατοποιηθούν και τρείς διαδικτυ-
ακές συνεδρίες µε σηµαντικούς καλεσµέ-
νους, που θα αναδείξουν στο µεγαλύτερο 
δυνατό βαθµό τις αλλαγές στη ζωή µας από 
την «εισβολή» της Τεχνητής Νοηµοσύνης. 
Ειδικότερα προγραµµατίζονται:
• ∆ΙΟΙΚΗΣΗ ΚΑΙ ΤΕΧΝΗΤΗ ΝΟΗΜΟ-
ΣΥΝΗ - ∆ευτέρα 5/2/2024
• ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ ΚΑΙ ΤΕΧΝΗ-
ΤΗ ΝΟΗΜΟΣΥΝΗ - Τετάρτη 7/2/2024
• ΚΟΙΝΩΝΙΑ ΚΑΙ ΤΕΧΝΗΤΗ ΝΟΗΜΟ-
ΣΥΝΗ - Παρασκευή 9/2/2024 

Για την ∆ιοικηση και την Αυτοδιοίκη-
ση η Τεχνητή νοηµοσύνη µπορεί να έχει 
σηµαντικές επιπτώσεις και να επιφέρει δι-
άφορες αλλαγές που µπορούν να κωδικο-
ποιηθούν ως ακολούθως :
• Αυτοματοποίηση Διαδικασιών: Θα 
απλοποιηθεί η επεξεργασία έγγραφων, η 
διαχείριση ραντεβού και η ανταλλαγή πλη-
ροφοριών.

• Βελτίωση στη Λήψη Αποφάσεων: Συ-
στήµατα ΤΝ µπορούν να παρέχουν ανα-
λυτικές πληροφορίες για τη λήψη απο-
φάσεων σε διάφορα θέµατα διοίκησης, 
βασιζόµενα σε δεδοµένα και προβλέψεις.
• Καλυτέρευση της καθημερινότητας 
των πολιτών: Η εφαρµογή της ΤΝ στην 
αυτοδιοίκηση µπορεί να οδηγήσει σε 
έξυπνες πόλεις όπου τα συστήµατα µπο-
ρούν να ενισχύσουν τις υπηρεσίες όπως 
οι µεταφορές, η ασφάλεια, η διαχείρι-
ση των απορριµµάτων και η ενεργειακή 
απόδοση.
• Διαφάνεια και Συμμετοχή του Πολίτη: 
Η ΤΝ µπορεί να επιτρέψει στους πολίτες 
να έχουν πιο άµεση πρόσβαση σε πλη-
ροφορίες, να συµµετέχουν σε διαδικασίες 
λήψης αποφάσεων και να επικοινωνούν 
ευκολότερα µε τους φορείς λήψης αποφά-
σεων 
• Καλύτερη Διαχείριση Κρίσεων: Συστή-
µατα ΤΝ µπορούν να βοηθήσουν στην 
πρόβλεψη και διαχείριση κρίσεων, όπως 
φυσικές καταστροφές ή υγειονοµικές επι-
δηµίες, παρέχοντας γρήγορη αντίδραση 
και οργανωµένη αντιµετώπιση.
• Ασφάλεια Δεδομένων και Ιδιωτικότητα: 
Ενισχυµένα µέτρα ασφαλείας και ηθικοί 
κανονισµοί είναι ζωτικής σηµασίας για την 
προστασία των δεδοµένων και τη διασφά-

λιση της ιδιωτικότητας σε επίπεδο διοίκη-
σης και αυτοδιοίκησης. 

Στον οικονοµικό και επιχειρηµατι-
κό τοµέα, η Τεχνητή Νοηµοσύνη αναµέ-
νεται να επιταχύνει την αυτοµατοποίηση 
διαδικασιών, ενισχύοντας την παραγωγι-
κότητα και µειώνοντας το κόστος εργασί-
ας. Παράλληλα, αναµένεται να δηµιουρ-
γήσει νέες θέσεις εργασίας στον τοµέα της 
ανάπτυξης και συντήρησης των συστηµά-
των τεχνητής νοηµοσύνης. Ωστόσο, αντι-
µετωπίζονται προκλήσεις όπως η ανάγκη 
εκ νέου εκπαίδευσης εργαζοµένων για να 
προσαρµοστούν στις νέες τεχνολογίες.
Στην επιστήµη, η ΤΝ ανοίγει νέους ορίζο-
ντες στην έρευνα και ανάλυση δεδοµένων. 
Η ικανότητα των συστηµάτων ΤΝ να επε-
ξεργάζονται µεγάλες ποσότητες πληροφο-
ριών µπορεί να οδηγήσει σε ανακαλύψεις 
και κατανόηση προηγουµένως αδύνατων. 
Η ΤΝ µπορεί να χρησιµοποιηθεί σε ιατρι-
κές έρευνες, κλινικές διαγνώσεις και ανα-
κάλυψη νέων φαρµάκων, επιταχύνοντας 
την επίτευξη επαναστατικών επιστηµονι-
κών στόχων.

Τέλος στην κοινωνία, η εισαγωγή της 
ΤΝ µπορεί να έχει σηµαντικές επιπτώσεις 
στον τρόπο ζωής. Έξυπνες πόλεις, έξυπνα 

συστήµατα υγείας, και έξυπνες µεταφο-
ρές µπορούν να βελτιώσουν την αστική 
ζωή. Τα ηλεκτρονικά συστήµατα αυτόµα-
της λήψης αποφάσεων µπορούν να συ-
ντονίζουν αποτελεσµατικά τις υπηρεσίες 
δηµόσιας διοίκησης, ενώ τα έξυπνα συ-
στήµατα ασφαλείας µπορούν να ενισχύ-
σουν την προστασία των πολιτών.
Η επίδραση της Τεχνητής Νοηµοσύνης 
(ΤΝ) στον πολιτισµό και τον αθλητισµό 
επίσης είναι ένα θέµα που ανοίγει πολ-
λά ενδιαφέροντα ερωτήµατα και προκα-
λεί αλλαγές σε διάφορους τοµείς. Κοντά 
στα πολλά θετικά φυσικά σε αυτές τις αλ-
λαγές η εισαγωγή της Τεχνητής Νοηµο-

σύνης στον πολιτισµό και τον αθλητισµό 
θέτει και προκλήσεις, όπως η διατήρηση 
του ανθρώπινου στοιχείου και η διαχείρι-
ση ηθικών και πολιτιστικών ζητηµάτων.
Γενικότερα η ΤΝ συναντά προκλήσεις και 
ηθικά ζητήµατα, όπως η ιδιωτικότητα και 
η ασφάλεια των δεδοµένων, καθώς και 
τον κίνδυνο ανεργίας σε ορισµένους το-
µείς λόγω της αυτοµατοποίησης.
Για όλους τους παραπάνω λόγους η πλού-
σια αρθρογραφία από ανθρώπους της 
δράσης, πολλοί εκ των οποίων καλού-
νται να πάρουν και καθοριστικές σχετικές 
αποφάσεις, αλλά και η πολύπλευρη προ-
σέγγιση των επιπτώσεων της Τεχνητής 
νοηµοσύνης στις προαναφερόµενες δια-
δικτυακές συνεδρίες αναµένεται να συµ-
βάλλουν στην περαιτέρω εγρήγορση όλων 
ενόψει όλων αυτών των εξελίξεων. 
 Να σηµειωθεί ότι οι φετινές διαδικτυακές 
εκδηλώσεις της «Ανασκόπησης 2023»του 
«Συµβούλου Επιχειρήσεων» συνδιοργα-
νώνονται µε την Περιφέρεια ∆υτικής Ελ-
λάδας, το Επιµελητήριο Αχαΐας και τον 
Σύνδεσµο Βιοµηχανιών και Επιχειρήσε-
ων Πελοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδας. 

* Το παραπάνω κείµενο διαµορφώθηκε και µε 
τη βοήθεια της Τεχνητής νοηµοσύνης 

Αφιέρωμα και διαδικτυακές εκδηλώσεις 
για την Τεχνική Νοημοσύνη από τον «Σύμβουλο Επιχειρήσεων» 
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Η Πατρινή ομάδα Pop2See επισκέφθη-
κε τις εγκαταστάσεις του Οργανισµού Λι-
µένος Πατρών και συναντήθηκε µε τον 
∆ιευθύνοντα Σύµβουλο του Οργανι-
σµού Παναγιώτη Γ. Αναστασόπουλο.
Σκοπός της συνάντησης ήταν ο τρόπος 
που τα κτίρια του ΟΛΠΑ µπορούν να 
γίνουν προσβάσιµα σε ανθρώπους µε 
αναπηρία όρασης.
Όπως ανακοίνωσε ο ΟΛΠΑ, το λιµά-
νι της Πάτρας θα αποτελεί σύντοµα το 
πρώτο λιµάνι της χώρας, που θα είναι 
απόλυτα τεχνολογικά προσβάσιµο σε 
άτοµα µε δυσκολία στην όραση. Θα έχει 
την δυνατότητα ένας τυφλός επιβάτης, 

αξιοποιώντας την τεχνολογία και χω-
ρίς την ανάγκη συνοδού, να µπορεί να 
επιβιβαστεί και να αποβιβαστεί από ένα 
πλοίο και να περιηγηθεί απρόσκοπτα σε 
όλες τις υπηρεσίες του λιµένα.
Η Pop2See είναι μία καινοτόμα τεχνολο-
γική πρωτοβουλία, µε έντονο κοινωνικό 
προσανατολισµό, αφοσιωµένη στη βελ-
τίωση της ζωής ανθρώπων µε αναπηρία 
όρασης. Χρησιµοποιώντας την τεχνη-
τή νοηµοσύνη (ΑΙ), η οµάδα δηµιουρ-
γεί και αναπτύσσει τεχνολογικές λύσεις 
που στοχεύουν στην καθηµερινότητα 
των ατόµων µε αναπηρία όρασης, παρέ-
χοντας τους αυτονοµία και ιδιωτικότητα.

Ολοκληρώθηκε µε επιτυχία 
και µεγάλη συµµετοχή την 
περασµένη Κυριακή η εκλο-
γική διαδικασία για την ανά-
δειξη Συντονιστικής Επιτρο-
πής της παράταξης «Πάτρα 
Σπουδαία και Πάλι». 
Για την Συντονιστική Επιτρο-

πή εκλέχθηκαν µε αλφαβητι-
κή σειρά οι: Αποστολόπου-
λος Ανδρέας, Γανός Πέτρος, 
Γρηγόρης Ηλίας, ∆ηµα-
κόπουλος Φώτιος, Θωµάς 
Χρήστος, Καρβουνιάρης Γε-
ώργιος, Λάµπρου Ιωάννης, 
Τόγιας Κωνσταντίνος.

«Η παράταξή µας προχω-
ράει δυναµικά µε οργάνω-
ση, µε κοινό βηµατισµό των 
µελών της και µε σηµαντι-
κούς και έµπειρους ανθρώ-
πους της Αυτοδιοίκησης 
στη Συντονιστική της Επι-
τροπή, ώστε να συµβάλλου-

µε όσο µπορούµε καλύτερα, 
µε γνώση και όραµα, από 
τη θέση της αντιπολίτευσης, 
στη βελτίωση της ζωής των 
πολιτών της Πάτρας και την 
πορεία της πόλης µας προς 
το µέλλον» ανέφερε ο κ. Αϊ-
βαλής.

Το λιμάνι της Πάτρας απόλυτα 
προσβάσιμο σε τυφλούς!

Οκταμελής Συντονιστική Επιτροπή 
στην παράταξη του Βασίλη Αϊβαλή

O Εµπορικός Εισαγωγικός 
Σύλλογος Πατρών διαµαρ-
τύρεται για την αύξηση κα-
τά 3,46% των ασφαλιστικών 
εισφορών, σε µικροµεσαίες 
επιχειρήσεις και ελεύθερους 
επαγγελµατίες εξαιτίας του 
πληθωρισµού. Σε ανακοίνω-
σή το ∆.Σ. του ΕΕΣΠ αναφέ-
ρει: «Εν µέσω µακροχρόνιας 
βαθιάς οικονοµικής κρίσης, 
εκτόξευσης του ενεργειακού 
κόστους, ακρίβειας και συρρί-
κνωσης του εισοδήµατος των 
καταναλωτών ο εµπορικός 
κόσµος καλείται να επωµισθεί 
ένα νέο βάρος. Ένα βάρος µε 
αµφίβολα έως ανύπαρκτα 

οφέλη για το µέλλον (συνταξι-
οδοτικό) που θα επιφέρει:
• νέο κύμα χρεών στον 
ασφαλιστικό φορέα 
• απώλεια παλαιών ρυθμί-
σεων
• θα θέσει εκτός υγειονομι-
κής κάλυψης επαγγελµατίες
• κίνδυνο νέων λουκέτων 

και πλειστηριασµών.
Επίσης χωρίς δωρεάν ια-
τροφαρµακευτική περίθαλ-
ψη κινδυνεύουν να µείνουν 
από την 1 η Μαρτίου περίπου 
800.000 µη µισθωτοί (ελεύ-
θεροι επαγγελµατίες, αυτοα-
πασχολούµενοι και αγρότες) 
που οφείλουν στον ΕΦΚΑ 

εάν δεν υπάρξει κάποια άλλη 
κυβερνητική απόφαση ή δεν 
σπεύσουν να πληρώσουν ή 
να ρυθµίσουν τις οφειλές τους 
ώστε να µπορέσουν να βγά-
λουν ασφαλιστική ικανότητα.
Υπενθυµίζουµε ότι πέρυσι, 
προς διευκόλυνση των οφει-
λετών, υπήρχε η δυνατότη-
τα της µερικής καταβολής 
εισφορών, προκειµένου να 
υπάρξει κάλυψη για παροχές 
υγείας σε είδος. 
Καλούµε την Κυβέρνηση να 
αποσύρει τα απαράδεκτα και 
εξοντωτικά µέτρα. Να στηρί-
ξει έµπρακτα την µικροµε-
σαία επιχειρηµατικότητα».

Πλήγμα η αύξηση των εισφορών 
> Διαμαρτυρία Εμπορικού Συλλόγου για το νέο βάρος στις ΜμΕ

> O OΛΠΑ αξιοποιεί την Τεχνητή Νοημοσύνη

> Ποιοι είναι οι Πατρινοί που εξελέγησαν στην «Πάτρα Σπουδαία και Πάλι».

Ημερίδα για τα 
πνευματικά δικαιώματα 

O Πρόεδρος Πλάτωνας Μαρλαφέκας και το ∆.Σ. του Επιµε-
λητηρίου Αχαΐας, σε συνεργασία µε τον Σύλλογο Υπαλλήλων 
Επιµελητηρίων Πελοποννήσου – Ηπείρου – Ιονίων Νήσων 
– ∆υτικής Ελλάδας διοργανώνουν ενηµερωτική τηλεδιάσκεψη 
µε θέµα: «τα Πνευµατικά ∆ικαιώµατα & οι υποχρεώσεις των 
επιχειρήσεων» την Τετάρτη 07 Φεβρουαρίου 2024 και ώρα 
11:30 στον σύνδεσµο : https://appurl.io/NCAXfPSfeW
Συντονιστής είναι ο Πέτρος Ζουµπούλης, Πρόεδρος του Συλ-
λόγου Υπαλ/λων Επιµ/ρίων Π.Η.Ι.Ν.∆.Ε. και εισηγητές οι: 
Στυλιανός Μωραΐτης, Συντονιστής Επιτροπής Πνευµατικών 
δικαιωµάτων της Κ.Ε.Ε.Ε, Πρόεδρος του Επιµελητηρίου Ξάν-
θης & του Π.Ε.Σ. Ανατολικής Μακεδονίας Θράκης, Ιωάννης 
Γκιόκας, Γεν. ∆/ντης Πωλήσεων του φορέα «ΑΥΤΟ∆ΙΑΧΕΙ-
ΡΙΣΗ», Μαριτίνα Μαµάκου, εκπρόσωπος του φορέα «GEA», 
Γεώργιος Καββαθάς, Πρόεδρος της ΓΣΕΒΕΕ & Πρόεδρος της 
ΠΟΕΣΕ. Η πρόσβασή σας στην ενηµερωτική τηλεδιάσκεψη 
είναι δωρεάν στα πλαίσια των ανταποδοτικών υπηρεσιών του 
Επιµελητηρίου προς τα µέλη του.

Παράδοση 
χαρτοφυλακίου 

To χαρτοφυλάκιο της επιχειρηµατικότητας, έρευνας και καινο-
τοµίας που διαχειρίστηκε την προηγούµενη τετραετία µε επι-
τυχία παρέδωσε ο Αντιπεριφερειάρχης, Φωκίων Ζαΐµης στον 
Αντιπεριφερειάρχη, Παναγιώτη Παπαδόπουλο.

Ο Αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. Αχαΐας, όπως και το προηγούµενο 
διάστηµα, έτσι και κατόπιν των νέων θέσεων δεσµεύθηκε ότι 
θα έχει αγαστή συνεργασία µε τον κ. Παπαδόπουλο για να 
συνεχιστεί το έργο που ξεκίνησε και να πολλαπλασιαστεί από 
έναν άξιο και ικανό συνάδελφο όπως τόνισε.
«Ξεκίνησα το 2019, µε πάρα πολλά προβλήµατα, δεδοµένου 
ότι κλήθηκα να αντιµετωπίσω υπανάπτυξη, υψηλή ανεργία, 
χαµηλή απορροφητικότητα, και έλλειψη στρατηγικής. Μετά 
από τέσσερα χρόνια καταφέραµε µε την οµάδα µου και µε τη 
βοήθεια του Περιφερειάρχη να ανεβάσουµε τη ∆υτική Ελλάδα 
πιο ψηλά σε εθνικό και διεθνές επίπεδο», τόνισε ο κ. Ζαΐµης 
υπογραµµίζοντας ότι χαίρεται που διάδοχός του είναι ένα πρό-
σωπο εµπιστοσύνης µε ικανότητες και όραµα.
Ο κ. Ζαΐµης δεν παρέλειψε να αναφερθεί στην άψογη συνερ-
γασία που είχε µε την υπηρεσία (∆ΙΑΠ), µε το Περιφερειακό 
Συµβούλιο Έρευνας και Καινοτοµίας (ΠΣΕΚ), στην ενίσχυση 
του ρόλου της Συµµαχίας για την Επιχειρηµατικότητα (ΣΕΑ-
∆Ε) και στους 19 ∆ήµους της Π∆Ε.
Στη διαδικασία της παράδοσης – παραλαβής παρόντες ήταν ο 
πρόεδρος του ΠΣΕΚ, Ιωάννης Καλαβρουζιώτης και ο γραµµα-
τέας, Σωτήρης Μιχαλόπουλος. 

Ο πρόεδρος του ΟΛΠΑ Π. Αναστασό-
πουλος (κέντρο) µε τα µέλη της Pop2See 
Αλίκη Ράγκου και Σπύρο Τσουκαλά
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Τα πάνω –κάτω στον 
κυκλοφοριακό χάρτη της Πάτρας

Συνάντηση 
Πελετίδη - Σταυρέλη

Ο ∆ήµαρχος Πατρέων, Κώστας Πελετίδης, δέχτη-
κε προχθες το µεσηµέρι, στο ∆ηµαρχείο, την επίσκε-
ψη του ∆ηµάρχου Κορινθίων Νικόλαου Σταυρέλη, του 
Αντιδηµάρχου Πολιτισµού Παναγιώτη Λαµπρινού και 
του εντεταλµένου Συµβούλου Αθλητισµού του ∆ηµάρ-
χου Κορινθίων Σταύρου ∆ανιήλ, γνωστού στους Πατρι-
νούς αφού στο παρελθόν υπήρξε µπασκετµπολίστας του 
Απόλλωνα.

Παρών στη συνάντηση ήταν ο αντιδήµαρχος Αθλητι-
σµού, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Πρασίνου, Τάκης 
Πετρόπουλος. Οι δύο ∆ήµαρχοι συζήτησαν για θέµατα 
που αφορούν τους ∆ήµους δίνοντας έµφαση στο ζήτη-
µα των µεγάλων περικοπών στις τακτικές χρηµατοδο-
τήσεις των ∆ήµων και στις µεγάλες ελλείψεις προσω-
πικού εξαιτίας της συνεχιζόµενης απαγόρευσης των 
προσλήψεων.
Στη συνέχεια, να έχουν συνάντηση µε την Πρόεδρο της 
ΚΕ∆ΗΠ – Καρναβάλι Πάτρας, Ήρα Κουρή για να συζη-
τήσουν για το Καρναβάλι. Στο επόµενο διάστηµα ο κ. ∆α-
νιήλ θα επανέλθει στην Πάτρα για να έχει συνάντηση µε 
τον αντιδήµαρχο Τ. Πετρόπουλο για θέµατα αθλητισµού.

Χειμερινή κολύμβηση 
Συνεχίζεται από το Πάρκο Εκπαιδευτικών ∆ράσεων του 
∆ήµου Πατρέων το δωρεάν πρόγραµµα της Χειµερινής 
Κολύµβησης στην παραλία της Πλαζ.
Το συγκεκριµένο τµήµα αποτελεί ένα οργανωµένο τµήµα 
εκπαίδευσης χειµερινής κολύµβησης παρουσία ειδικού, 
που στοχεύει στην καλλιέργεια της ανάπτυξης τόσο του 
αθλητισµού όσο και της αγάπης προς τη φύση, ως ερ-
γαλείο ζωής και διαµόρφωσης της τοπικής κουλτούρας.
Το πρόγραµµα περιλαµβάνει δυναµικές ασκήσεις στη θά-
λασσα και προσφέρει πολλαπλά οφέλη στην υγεία. Πριν 
την είσοδο στο νερό, προηγείται σωστή προετοιµασία µε 
τις κατάλληλες ασκήσεις, αλλά και οδηγίες για την οµαλή 
και ασφαλή µετάβαση στη θάλασσα.
Για τη συµµετοχή στο πρόγραµµα απαιτούνται βατραχο-
πέδιλα και χεράκια κολύµβησης, ενώ ο χρόνος παραµο-
νής στο νερό καθορίζεται από τις εκάστοτε καιρικές συν-
θήκες.
Το πρόγραµµα διαµορφώνεται ως εξής:
-∆ευτέρα έως Παρασκευή ώρα 12:00-13:00
Σηµείο Συνάντησης: Ναυαγοσωστικός πύργος στην µι-
κρή πλευρά είτε ανάµεσα στους δύο ναυαγοσωστικούς 
πύργους της µεγάλης πλευράς, αναλόγως των καιρικών 
συνθηκών. Ενδεικτική διάρκεια: 40 λεπτά Όλα τα προ-
γράµµατα υλοποιούνται από την Γιώτα Φουράκη, δηµο-
τική υπάλληλο, γυµνάστρια και κάτοχο Μεταπτυχιακού 
∆ιπλώµατος στη ∆ιαχείριση Γήρανσης και χρόνιων Νο-
σηµάτων.
Για πληροφορίες οι ενδιαφερόµενοι µπορούν να απευ-
θυνθούν στο τηλέφωνο 2610461225 και 2610436652 
(∆ευτέρα έως Παρασκευή, 9.00 π.µ. – 1.00 µ.µ.),
στο email: parkoedu@gmail.com
ή στο messenger της σελίδας του Facebook:
https://www.facebook.com/profile.
php?id=100064156776469

Θέματα

> Αντιδρόμηση Κανακάρη, Αράτου και Ζαΐμη, αμφιδρομείται η Αγίας Σοφίας

> Από τον Πολιτιστικό Σύλλογο Γηροκομειού

Με πρωτοβουλία της ∆ηµο-
τικής Αρχής πραγµατοποι-
ήθηκε την περασµένη Τρίτη 
το µεσηµέρι, στο ∆ηµαρχείο, 
η παρουσίαση, από τον µε-
λετητή, της µελέτης: «Μέτρα 
Αναβάθµισης της Συγκοινω-
νιακής Εξυπηρέτησης ∆ιαχεί-
ρισης της Κυκλοφορίας και 
Στάθµευσης».
Πρόκειται για τη µελέτη που 
αφορά στις οδούς που θα 
αντιδροµηθούν και αποτελεί 
συνέχεια της µελέτης ∆οξιά-
δη.
Το νέο δεδοµένο που εισαγά-
γει η επικαιροποιηµένη µελέ-
τη είναι η αντιδρόµηση των 
οδών Ζαΐµη και Αράτου, κα-
θώς εξετάζεται η κάθοδος των 
λεωφορείων να γίνεται από 
την Αράτου και να στρίβουν 
στην επίσης αντιδροµηµένη 
Μαιζώνος και στη συνέχειά 
της, την Κωνσταντινουπόλε-
ως για να καταλήγουν στην 
Αγίας Σοφίας που αµφιδρο-
µείται (θα έχει διπλή κατεύ-
θυνση).
Όπως όλα δείχνουν παρά τις 
σοβαρές αντιδράσεις κατοί-
κων της περιοχής, η δηµοτι-
κή Αρχή είναι αποφασισµένη 
να «ξεπαγώσει» την αντιδρό-

µηση της Κανακάρη και της 
Κορίνθου, καθώς σύντοµα θα 
ξεκινήσει η πεζοδρόµηση της 
Μαιζώνος.
Με βάση τα συµπεράσµατα 
της µελέτης, ισχύουν τα όσα 
ξέραµε για τις αλλαγές που 
έρχονται στον κυκλοφοριακό 
χάρτη της Πάτρας.
Οι κυριότερες από αυτές εί-
ναι:
- Η αντιδρόµηση της Κορίν-
θου και της Κανακάρη, µε 
τους δύο βασικούς αυτούς 
κοµβικούς οδούς του κέντρου 
της Πάτρας να αλλάζουν κα-
τεύθυνση.
- Η αντιδρόµηση των οδών 
Ζαΐµη και Αράτου.
- Η πεζοδρόµηση της Μαιζώ-
νος από το ύψος της Αράτου 
έως και το ύψος της Γούναρη.
- Η αντιδρόµηση των τµηµά-

των της βόρειας πλευράς της 
Μαιζώνος (προς την Αγίας 
Σοφίας) που δεν θα έχουν 
πεζοδροµηθεί. Αντίθετα τα 
τµήµατα της οδού από την 
Γούναρη και µετά θα παραµεί-
νουν στην ίδια κατεύθυνση.
- Η αντιδρόµηση της Κων-
σταντινουπόλεως, της οδού 
δηλαδή που αποτελούσε έως 
τώρα µία από τις εισόδους 
προς το κέντρο της Πάτρας.
- Η διπλή κατεύθυνση που θα 
έχει πλέον ο δρόµος της Αγί-
ας Σοφίας που παίρνει και 
πάλι τον χαρακτήρα που εί-
χε παλαιότερα, αποτελώντας 
ένα κοµβικό κοµµάτι του νέ-
ου χάρτη.
- Οι πεζόδροµοι που θα προ-
κύψουν µέσα από τις αλλαγές 
αυτές, όπως αυτός στην Αγί-
ου Νικολάου στο κοµµάτι από 

το ύψος της Μαιζώνος έως το 
ύψος της Κορίνθου και από 
το ύψος της Κορίνθου έως 
την Αλεξάνδρου Υψηλάντου, 
θα κατασκευαστεί ποδηλατό-
δροµος.
Όπως ανακοίνωσε ο ∆ήµαρ-
χος, το θέµα θα εισαχθεί, το 
επόµενο διάστηµα, στο ∆η-
µοτικό Συµβούλιο, προς συ-
ζήτηση.
Παρόντες στην παρουσίαση 
ήταν ο ∆ήµαρχος Πατρέων, 
Κώστας Πελετίδης, ο Αντι-
δήµαρχος Αρχιτεκτονικού 
Έργου – H/M έργων και έρ-
γων Υποδοµής, Παναγιώ-
της Μελάς, η Αντιδήµαρχος 
Πολεοδοµικού- Κυκλοφορι-
ακού Σχεδιασµού και ∆όµη-
σης και ∆ηµοτικών Ενοτή-
των Μεσσάτιδας, Παραλίας 
και Βραχνεΐκων, Αναστασία 
Τογιοπούλου, η Αντιδήµαρ-
χος ∆ηµοτικής Περιουσίας, 
Ρένα Γκέστα, οι Επικεφαλής 
των ∆ηµοτικών Παρατάξεων 
«Πάτρα Ενωµένη» Κώστας 
Σβόλης, «Πάτρα, Σπουδαία 
και Πάλι» Βασίλης Αϊβαλής 
και «Σπιράλ» Πέτρος Ψωµάς 
µαζί µε το δηµοτικό σύµβου-
λο Θάνο ∆ούρο καθώς και 
υπηρεσιακοί παράγοντες.

Έκκληση για τη διάσωση 
του άλσους του Γηροκομείου

Με επιστολή τους προς 
όλους του αρµόδιους φορείς 
οι κάτοικοι του Γηροκοµειού 
ζητούν την διάσωση του άλ-
σους της περιοχής τους.
Συγκεκριµένα αναφέρουν, 
µεταξύ άλλων. τα εξής: «Οι 
κάτοικοι του Γηροκοµειού τις 
τελευταίες µέρες ήρθαν αντι-
µέτωποι µε συνεργείο κο-
πής και κλάδευσης δένδρων 
µέσα στο περιαστικό δάσος 
του Γηροκοµειού, σε έναν 
από του λιγοστούς πνεύµο-

νες οξυγόνου του ∆ήµου της 
Πάτρας, που εκτελούσε ερ-
γασίες για λογαριασµό της 
∆Ε∆∆ΗΕ ΑΕ. Προς µεγά-
λη έκπληξη µας και απέρα-
ντη λύπη είδαµε δένδρα 100 
χρόνων να κόβονται, χωρίς 
τον απαραίτητο σχεδιασµό 
ή προηγούµενη µελέτη από 
πλευράς αρµοδίων ∆ασαρ-
χείου ή ∆ήµου, χωρίς άδεια 
εργασιών, χωρίς επιβλέπο-
ντες επιστηµονικούς υπεύ-
θυνους δασολόγους γεωπό-

νους και βεβαίως χωρίς τα 
δέντρα αυτά να είναι κεκλιµέ-
να ή κατακείµενα, απλά είχαν 
την ατυχία να περάσει σε κο-
ντινή απόσταση από αυτά το 
δίκτυο διανοµής ηλεκτρικής 
ενέργειας. [...] Αναφορικά 
µε την περίπτωση παραχώ-
ρησης αρµοδιότητας εργασι-
ών υλοτοµίας και κλάδευσης 
στην ∆Ε∆∆ΗΕ ΑΕ, κάνουν 
λόγο για «µια τρανταχτή πε-
ρίπτωση αυθαίρετης και κα-
ταχρηστικής αναγνώρισης 
αρµοδιοτήτων της δασικής 
Υπηρεσίας σε φορέα µε εντε-
λώς αλλότριους ή και ακό-
µα αντίθετους σκοπούς προς 
τους δικούς της και επηρεάζει 
σηµαντικά τη υγεία των δέ-
ντρων του δάσους, των αστι-
κών δένδρων και την βιωσι-
µότητα των χώρων αστικού 
πρασίνου. Πολύ δε περισ-

σότερο όταν δεν γίνεται ούτε 
ορθή εφαρµογή των εν λόγω 
διατάξεων. Η δε αντίθεση τέ-
τοιων αναθέσεων τόσο στην 
νοµιµότητα όσο και στο ίδιο 
το Σύνταγµα έγκειται στο γε-
γονός ότι ο φορέας αυτός δεν 
αντιµετωπίζει το δάσος ή το 
πάρκο ή το άλσος ως προ-
στατευµένο οικοσύστηµα, αλ-
λά ως εµπόδιο [...]». 
Τέλος, καλούν τους αρµό-
διους «να σταµατήσουν την 
∆Ε∆∆ΗΕ ΑΕ να διενεργεί ερ-
γασίες κλάδευσης και υλοτο-
µίας σε εκτάσεις όπου εφαρ-
µόζεται η δασική νοµοθεσία 
τόσο στον εξωαστικό, όσο 
και στον αστικό και περια-
στικό χώρο γιατί δεν νοµι-
µοποιείται. Και πολύ περισ-
σότερο χωρίς σχεδιασµό ή 
µελέτη από τις αρµόδιες αρ-
χές».
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Αυξάνονται κατά 3,46% 
οι ασφαλιστικές εισφορές 

Μετά την εφαρµογή του νέου συστήµατος 
τεκµηρίων για τον υπολογισµό των εισο-
δηµάτων, το υπουργείο Εργασίας εισάγει 
ένα ακόµα µέτρο που θα επιβαρύνει τις 
τσέπες των ελεύθερων επαγγελµατιών.
Σύµφωνα µε την απόφαση του υφυπουρ-
γού Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, Πάνου Τσακλόγλου, το ανώτατο 
όριο ασφαλιστέων αποδοχών για τον 
υπολογισµό της µηνιαίας ασφαλιστικής 
εισφοράς των µισθωτών και των εργο-
δοτών προσαυξάνεται κατά 3,46% για το 
τρέχον έτος και διαµορφώνεται στο ποσό 
των 7.373,88 ευρώ.
Σύµφωνα µε τον ισχύοντα νόµο 
4670/2020, οι ασφαλιστικές εισφορές 
των αυτοαπασχολουµένων, ελευθέρων 
επαγγελµατιών και αγροτών αναπροσαρ-
µόζονται για το τρέχον έτος µε βάση τον 
µέσο πληθωρισµό του προηγούµενου 
έτους.

Οι αυξήσεις είναι αρκετά χαμηλές, 
λέει το υπουργείο Εργασίας
Από το υπουργείο Εργασίας αναφέρεται 
ότι οι προβλεπόµενες αυξήσεις είναι αρ-
κετά χαµηλές, καθώς η χώρα µας κατά-
φερε να συγκρατήσει τον πληθωρισµό σε 
χαµηλά επίπεδα παρά τις έντονες πληθω-
ριστικές πιέσεις διεθνώς.
Οι νέες εισφορές ισχύουν από 1ης Ια-
νουαρίου 2024 και κλιµακώνονται σε έξι 
διαφορετικές κλάσεις. Οι ασφαλισµένοι 
έχουν τη δυνατότητα να επιλέξουν ελεύ-
θερα την κλάση των εισφορών που θα 
πληρώνουν.

Η προσφυγή στη Δικαιοσύνη
Θυµίζουµε πως την απόφαση να προσφύ-
γει στη ∆ικαιοσύνη για την «αντισυνταγ-
µατικότητα» του νέου νόµου τεκµαρτής 
φορολόγησης των επαγγελµατιών έλαβε 
η Συντονιστική Επιτροπή Ελεύθερων 
Επαγγελµατιών-Επιστηµόνων-Επαγγελ-
µατοβιοτεχνών-Εµπόρων.
«Η απόφαση του συντονιστικού των φο-
ρέων είναι από κοινού να προσφύγουµε 
µαζί δικαστικά σε όλα τα αρµόδια δικα-
στήρια», ανακοινώθηκε στις 11 Ιανουα-
ρίου από τον ∆ηµήτρη Βερβεσό, πρόεδρο 
της Ολοµέλειας ∆ικηγορικών Συλλόγων 
Ελλάδος.
Κορυφαίοι συνταγµατολόγοι της χώρας, 
στο πλαίσιο εκδήλωσης της Συντονιστι-
κής Επιτροπής, εστίασαν, από τη νοµική 
σκοπιά, στις «µαύρες τρύπες» του νέου 
νόµου, µε τους Ευάγγελο Βενιζέλο και 
Προκόπη Παυλόπουλο να θέτουν ζήτηµα 
παραβίασης θεµελιωδών δικαιωµάτων.
Οι ελεύθεροι επαγγελµατίες έχουν κατ’ 
επανάληψη τονίσει πως «η φορολόγηση 
µε βάση τεκµαρτό εισόδηµα, για εισόδη-
µα δηλαδή που δεν έχει αποκτηθεί, όχι 
µόνο δεν καταπολεµά την φοροδιαφυγή, 
αφού προστατεύει τα υψηλά εισοδήµατα, 
που µπορούν να συνεισφέρουν ουσια-
στικά στον κρατικό προϋπολογισµό αλλά 
οδηγεί σε αφανισµό ένα µεγάλο τµήµα 
ενεργού οικονοµικού πληθυσµού, που 
αποτελεί τη ραχοκοκαλιά της ελληνικής 
οικονοµίας, τη µεσαία τάξη».

Με θετικό πρόσημο 
το επιχειρείν στην Αχαΐα 

> 1.880 εγγραφές και 335 διαγραφές κατέγραψε το Επιμελητήριο το 2023

Νέο ρεκόρ κατέγραψαν το 2023 οι ιδρύ-
σεις νέων επιχειρήσεων, φτάνοντας τις 
57.559, σε όλη την Ελλάδα, σύµφωνα µε τα 
στοιχεία του Γενικού Εµπορικού Μητρώου 
(Γ.Ε.ΜΗ.), που παρουσίασε η «Ηµερησία». 
Ειδικότερα, καταγράφηκαν 7.577 περισσό-
τερες σε σχέση µε το 2022, οπότε και είχαν 
ανέλθει στις 49.982 σηµειώνοντας αύξη-
ση κατά 15,1%. Πρόκειται για την καλύτερη 
επίδοση από το 2012 οπότε και υπάρχουν 
διαθέσιµα στοιχεία στο Γ.Ε.ΜΗ.
Την ίδια στιγµή λιγότερες είναι και οι επι-
χειρήσεις που έκλεισαν την περσινή χρο-
νιά φτάνοντας τις 20.860 έναντι 21.614 
το 2022, σηµειώνοντας µείωση της τάξης 

3,4%. ∆ηλαδή το 2023 σχεδόν για κάθε 
τρεις επιχειρήσεις που άνοιγαν, έβαζε «λου-
κέτο» µόλις µία.
Αναλυτικότερα, τον Ιανουάριο του 2023 
άνοιξαν 5.803 επιχειρήσεις, 4.012 περισ-
σότερες σε σχέση µε τον αντίστοιχο µήνα 
του 2022 και έκλεισαν 1.791 ενώ τον Φε-
βρουάριο ιδρύθηκαν 3.932 εταιρείες και 
σταµάτησαν την λειτουργία τους 1.847. Τον 
Μάρτιο καταγράφηκε ρεκόρ νέων επιχειρή-
σεων µε 6.706 εταιρείες να ανεβάζουν ρολά 
και 2.081 να κατεβάζουν.
Τον Απρίλιο, ο αριθµός των νέων επιχειρή-
σεων υποχώρησε σε σχέση µε τον Μάρτιο 
και ανήλθε στις 4.521 ενώ έκλεισαν 1.330, 
τον Μάιο λειτούργησαν 5.323 επιχειρή-
σεις και έκλεισαν 1.529, τον Ιούνιο άνοι-
ξαν 4.669 και έκλεισαν 1.543, τον Ιούλιο 
ανέβασαν ρολά 3.994 και κατέβασαν 1.390, 
τον Αύγουστο συστάθηκαν στα µητρώα του 
Γ.Ε.ΜΗ 2.549, τον Σεπτέµβριο άνοιξαν 
4.520 εταιρείες, τον Οκτώβριο 4.698, τον 
Νοέµβριο 5.033 και τον ∆εκέµβριο 3.395 
ενώ έκλεισαν 3.802.
Ενδεικτικό στοιχείο της αλµατώδους αύξη-

σης των επιχειρήσεων που ιδρύονται απο-
τελεί το γεγονός ότι σε κάθε ηµέρα, της χρο-
νιάς που έφυγε άνοιξαν 158 επιχειρήσεις 
και έκλεισαν µόλις 57. 

Μικρομεσαίοι οι περισσότεροι 
Ιδιαίτερο ενδιαφέρον έχει και η ποιοτική 
ανάλυση των στοιχείων του Γ.Ε.ΜΗ., µέσα 
από τα οποία καταγράφεται το είδος των επι-
χειρήσεων που άνοιξαν το 2023.
Συγκεκριµένα, από τις 57.559 νέες επιχει-
ρήσεις που άνοιξαν το 2023:
• οι 24.661 είναι Ατομικές,
• οι 13.734 είναι Ιδιωτικές Κεφαλαιουχικές 
Εταιρίες (ΙΚΕ),
• οι 9.809 είναι Ετερόρρυθμες Εταιρίες (ΕΕ),
• οι 6.351 είναι Ομόρρυθμες Εταιρείες 
(ΟΕ) και
• οι 1.745 Ανώνυμες Εταιρείες (ΑΕ).
Στην κορυφή της λίστας µε τις νέες επιχει-
ρήσεις είναι αυτές που αφορούν υπηρεσί-
ες εστίασης και καταλυµάτων, µε 8.825 να 
ανοίγουν το 2023 και 3.730 να κλείνουν. Σε 
αυτή την κατηγορία περιλαµβάνονται µεταξύ 
άλλων, οι καφετέριες και τα εστιατόρια. 

ΓΕΜΗ: 158 νέες επιχειρήσεις την ημέρα 
> Σε όλη τη χώρα το 2023

Αισιόδοξα είναι τα µηνύµατα 
στον τοµέα της επιχειρηµατικό-
τητας στην Αχαΐα καθώς το 2023 
έκλεισε µε θετικό πρόσηµο, δη-
λαδή µε 1..545 νέες επιχειρήσεις 
έναντι 335 που δεν άντεξαν και 
κατέβασαν ρολά. 
Τα στοιχεία από το ΓΕΜΗ του 
Επιµελητηρίου Αχαΐας δείχνουν 
πως το 2023 ήταν καλύτερη χρο-
νιά τόσο όσον αφορά στις νέες 
εγγραφές όσο και στις διαγραφές 
σε σχέση µε το 2022. 
Ειδικότερα, τo 2023 στον κλάδο 
των µεταποίησης έγιναν 118 εγ-

γραφές και 45 διαγραφές. Στον 
κλάδο του εµπορίου άνοιξαν 441 
επιχειρήσεις και έκλεισαν 114, 
ενώ στον τοµέα των υπηρεσιών 
καταγράφηκε ρεκόρ εγγραφών αγ-
γίζοντας τις 1.321 µε τις διαγρα-
φές µόλις να ανέρχονται στις 176.
Συνολικά την χρονιά που πέρα-
σε καταγράφηκαν 1.880 εγγρα-
φές και 335 διαγραφές. Το 2022 
άνοιξαν 1.325 επιχειρήσεις και 
έκλεισαν 370. Αντίστοιχα το 
2021 είχαν ανοίξει 1002 και εί-
χαν κλείσει 306.
Ο διευθυντής στην Αναπτυξιακή 

του Επιµελητηρίου Αχαΐας, Θα-
νάσης Κούστας σχολιάζοντας τα 
στοιχεία που δείχνουν µία σηµα-
ντική αύξηση γενικά στις εγγρα-
φές αναφέρει πως «επερχόµαστε 
σταδιακά σε εποχές πριν το 2011 
όπου είχαµε πολλές εγγραφές. Η 
γενική εικόνα είναι θετική και θα 
έλεγα ότι σχετίζεται µε τη στήριξη 
που έδωσε το κράτος στις επιχει-
ρήσεις κατά τη διάρκεια των δύο 
ετών της πανδηµίας. Οι επιστρε-
πτέες και τα bonus ήταν τονωτι-
κές ενέσεις για να µείνουν βιώ-
σιµες επιχειρήσεις µε το κλίµα 

πλέον να αναστρέφεται. Στη µετα-
ποίηση είχαµε από το 2011 έως 
το 2019 σχεδόν αρνητικό κλίµα 
σε σχέση µε τις εγγραφές και τις 
διαγραφές. Η βιοτεχνία υπέφερε 
εκείνα τα χρόνια. Από το 2019 το 
κλίµα αντιστέκεται και γίνεται θε-
τικό. Και η στήριξη από το Επι-
µελητήριο Αχαΐας έχει παίξει το 
δικό της ρόλο».

Η πορεία από το 2011 
μέχρι σήμερα 
Αξίζει να αναφέρουµε πως από το 
2011 έως και το 2017 στην Αχα-
ΐα το κλίµα ήταν αρνητικό στον 
τοµέα της επιχειρηµατικότητας 
εφόσον οι διαγραφές υπερτερού-
σαν των εγγραφών και τα πρώτα 
σηµάδια ανάκαµψης άρχισαν να 
καταγράφονται από το 2018 και 
έπειτα, ενώ από το 2020 και µετά 
καταγράφεται µια ανοδική πορεία. 
Αξίζει να αναφέρουµε πως από 
το 2011 έως και το 2023 συ-
νολικά έχουν «γεννηθεί» 3.391 
επιχειρήσεις στην Αχαΐα εκ των 
οποίων οι 3.548 στον κλάδο των 
υπηρεσιών και οι 399 στον κλά-
δο του εµπορίου, ενώ η µεταποί-
ηση ήταν αυτή που χτυπήθηκε 
καθώς υπερίσχυσαν τα λουκέτα 
φθάνοντας τα 556! 

ΕΓΓΡΑΦΕΣ ΣΥΝΟΛΟ

2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

ΜΕΤΑΠΟΙΗΣΗΣ 203 244 181 130 93 91 78 96 104 125 113 145 118 1721

ΕΜΠΟΡΙΟΥ 569 558 515 390 301 286 233 283 299 287 285 335 441 4782

ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 777 773 753 713 567 528 482 534 599 560 604 845 1321 9056

ΣΥΝΟΛΟ 1549 1575 1449 1233 961 905 793 913 1002 972 1002 1325 1880 15559

ΔΙΑΓΡΑΦΕΣ ΣΥΝΟΛΟ

2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

ΜΕΤΑΠΟΙΗΣΗΣ 376 346 338 295 230 163 97 73 121 70 64 59 45 2277

ΕΜΠΟΡΙΟΥ 639 589 546 611 480 348 254 202 230 131 113 126 114 4383

ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 699 725 713 713 587 462 316 229 398 176 129 185 176 5508

ΣΥΝΟΛΟ 1714 1660 1597 1619 1297 973 667 504 749 377 306 370 335 12168

ΜΕΤΑΠΟΙΗΣΗΣ -173 -102 -157 -165 -137 -72 -19 23 -17 55 49 86 73 -556

ΕΜΠΟΡΙΟΥ -70 -31 -31 -221 -179 -62 -21 81 69 156 172 209 327 399

ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ 78 48 40 0 -20 66 166 305 201 384 475 660 1145 3548

-165 -85 -148 -386 -336 -68 126 409 253 595 696 955 1545 3391
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Η νέα ηγεσία 
της τοπικής ΕΛ.ΑΣ
Νέος Γενικός Περιφερειακός ∆ιευθυντής Αστυ-
νοµίας ∆υτικής Ελλάδας ανέλαβε από την περα-
σµένη ∆ευτέρα ο νεοπροαχθείς υποστράτηγος 
Ανδρέας Τσαπικούνης, ενώ συνεχίζει το έργο του 
ως διευθυντής της ∆ιεύθυνσης Αστυνοµίας Αχα-
ΐας ο ταξίαρχος Θεόδωρος Τσάτσαρης.
Γνώστες και οι δύο των αναγκών της ∆υτικής 
Ελλάδας θα δώσουν το βάρος στην ασφάλεια 
του πολίτη, δίνοντας µάχη για την αντιµετώπιση 
της βαρύνουσας εγκληµατικότητας αλλά και της 
µικροεγκληµατικότητας. 
Άλλωστε και ο Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη, Μιχάλης Χρυσοχοϊδης έχει δώσει σαφείς 
κατευθύνσεις στους νέους αξιωµατικούς για εµ-
φανή αστυνόµευση στους δρόµους και στις γει-
τονιές και για ενίσχυση του προσωπικού στις 
υπηρεσίες της πρώτης γραµµής.

Αυτοψία Βρούτση στα γήπεδα 
Στην Πάτρα θα βρεθεί αύριο ο 
αν. υπουργός Αθλητισµού Γιάννης 
Βρούτσης.
Ο κ. Βρούτσης θα παραστεί στην 
κοπή της πίτας του ΠΕΑΚ Πάτρας 
ενώ θα επισκεφθεί αθλητικές υπο-
δοµές της Πάτρας. 
Το πρόγραµµά του θα έχει ως 
εξής:
11:30: Κοπή πίτας ΠΕΑΚ Πάτρας 
στο Κλειστό Γυµναστήριο «Κ. Πε-

τρόπουλος»
13:30: Επίσκεψη στην Αγυιά µαζί µε τον Περιφερειάρχη ∆υτι-
κής Ελλάδας κ. Νεκτάριο Φαρµάκη
14:00: Επίσκεψη στο «∆ηµήτρης Τόφαλος»
14:30: Επίσκεψη στο γήπεδο ποδοσφαίρου «Ανδρέας Κάνι-
στρας», µαζί µε τον πρόεδρο ΕΠΣ Αχαΐας Άγγελο ∆ανιήλ. 
Πρόκειται για την πρώτη επίσκεψη του αναπληρωτή Υπουργού 
Αθλητισµού στην Πάτρα και είναι σηµαντικά τα όσα θα κατα-
γράψει για τις αθλητικές υποδοµές της πόλης.

Συμβουλευτικά

Στην Πάτρα ο Δ. Τσιόδρας 
Η πρώτη διευρυµένη συνε-
δρίαση της ∆.Ε.Ε.Π. Ν.∆. 
Αχαΐας για τη νέα χρονιά θα 
πραγµατοποιηθεί το Σάββα-
το 27 Ιανουαρίου 2024 στις 
11:30 το πρωί στα γραφεία 
της οργάνωσης στην Πάτρα 
(Κορίνθου 273Γ). Στην εκδή-
λωση θα παρευρεθεί και θα 
µιλήσει ο κ. ∆ηµήτρης Τσιό-

δρας ∆ιευθυντής του Γραφεί-
ου Τύπου του Πρωθυπουργού 
κ. Κυριάκου Μητσοτάκη ενώ 
θα ακολουθήσει η συζήτηση 
των θεµάτων της ηµερήσιας 
διάταξης. Πρόκειται για µια 
σειρά από εκδηλώσεις που 
διοργανώνει τοπικά η ∆ΕΕΠ 
σε µια προσπάθεια εξωστρέ-
φειας.

Η ακρίβεια και η 
πραγματικότητα 
Αύξηση των δαπανών για την κάλυψη των βασικών ανα-
γκών, όπως για τρόφιµα, λογαριασµούς σπιτιού και θέρ-
µανση, λόγω των πληθωριστικών πιέσεων και από την άλ-
λη πλευρά, περικοπές των λιγότερο αναγκαίων, όπως για 
ψυχαγωγία, ταξίδια και αγορές ρούχων, παπουτσιών, επί-
πλων κτλ., αποτελούν πλέον τις κυρίαρχες τάσεις στην κα-
ταναλωτική συµπεριφορά των Ελλήνων. 
Η χθεσινή αποκάλυψη των στοιχείων της ετήσιας έρευνας 
του ΙΜΕ ΓΣΕΒΕΕ για το 2023 δεν αφήνει και πολλά περι-
θώρια αισιοδοξίας και αποτυπώνει την κατάσταση όπως 
έχει µέχρι και σήµερα. Σύµφωνα µε τα στοιχεία, το 73,6% 
των νοικοκυριών αύξησε τις δαπάνες του για είδη διατρο-
φής, το 71,5% για λογαριασµούς σπιτιού και το 57,2% για 
θέρµανση. Πρόκειται ουσιαστικά για δαπάνες πάγιες και 
ανελαστικές, οι οποίες αυξήθηκαν λόγω των πληθωριστι-
κών πιέσεων της τελευταίας διετίας.
Από την άλλη πλευρά, σχεδόν 1 στα 2 νοικοκυριά (49,6%) 
περιόρισε τις δαπάνες του για εξόδους και διασκέδαση 
(εστιατόρια, καφέ, σινεµά, κ.λπ.). Σχεδόν το ίδιο ποσο-
στό (49%) ξόδεψε λιγότερα για ταξίδια, το 41,5% περι-
όρισε τις δαπάνες του για αγορές ένδυσης-υπόδησης ενώ 
το 38,9% δαπάνησε λιγότερα για οικιακά είδη-έπιπλα-ηλε-
κτρικές συσκευές.
Η ακρίβεια στα τρόφιµα φαίνεται πως είναι η µεγαλύτερη 
«πληγή» για το διαθέσιµο εισόδηµα της συντριπτικής πλει-
ονότητας των ελληνικών νοικοκυριών καθώς πάνω από 7 
στα 10 (72,7%) δήλωσαν ότι οι αυξήσεις στα τρόφιµα τα 
επηρέασαν περισσότερο. 
Υψηλοί παραµένουν παράλληλα οι δείκτες που αφορούν 
στην καθυστέρηση κάλυψης κάποιας βασικής ανάγκης, 
όπως επίσκεψη σε κάποιον γιατρό (για το 39,7% των νοι-
κοκυριών), πληρωµή του ηλεκτρικού ρεύµατος (26,2%), 
των λογαριασµών θέρµανσης (21,8%) και πληρωµή φρο-
ντιστηρίου/παιδικού σταθµού κλπ. (10%). 
Την ίδια στιγµή, χαµηλό παραµένει το ποσοστό όσων 
έχουν τη δυνατότητα να βάλουν χρήµατα στην άκρη κα-
θώς, πάνω από 8 στα 10 νοικοκυριά (84,8%) δήλωσαν ότι 
δεν καταφέρνουν να αποταµιεύσουν.
Όλα αυτά τα στοιχεία δείχνουν ότι µπορεί η χώρα να έχει 
υψηλά πλεονάσµατα, να αναβαθµίζεται από τους διεθνείς 
οίκους αξιολόγησης, όµως ο µέσος πολίτης οικονοµικά 
υποφέρει. Συνεπώς, πρόκειται για µια επίπλαστη ευηµερία 
που απέχει από την πραγµατική εικόνα.

Aπόψεις

Η Eβδομαδιαία Oικονομική Eφημερίδα της Aχαΐας

Aρ. Φύλλου 1338 | Παρασκευή 26 Ιανουαρίου 2024 | Τιμή φύλλου 1€
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Μέτοχος-∆ιαχειριστής: Παναγιώτης Γιαλένιος
Mαιζώνος 94 | 262 21 ΠATPA | 2610 620574
e-mail:symboulo@otenet.gr
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O «Σύµβουλος Επιχειρήσεων» είναι µέλος 
της Ένωσης Ιδιοκτητών Επαρχιακού Τύπου (ΕΙΕΤ)

Αριθµός ΜΕΤ: 230165

Το παράσημο του Άγιου Ανδρέα, απονεμήθηκε στον Περιφε-
ρειάρχη Δυτικής Ελλάδος Νεκτάριο Φαρμάκη, από τον Σεβα-
σμιώτατο Μητροπολίτη Πατρών κ. Χρυσόστομο, ο οποίος τον 
ευχαρίστησε για την συνδρομή του στο έργο της τοπικής Εκ-
κλησίας, κατά την διάρκεια της κορύφωσης των επετειακών 
εκδηλώσεων για τα 44χρόνια από την Επανακομιδή του Σταυ-
ρού του Μαρτυρίου του Πολιούχου μας. Για «βύθια συγκίνηση 
και δέος» κάνει λόγο ο κ. Φαρμάκης σημειώνοντας πως «σε ότι 
με αφορά, έκανα και θα κάνω πάντα όσα μου επιβάλλουν, το 
χρέος και η συνείδησή μου. Ο τόπος που πατούμε σήμερα είναι 
ένας τόπος Αγίων και Ηρώων, τις παρακαταθήκες των οποίων 
δεν έχουμε κανένα δικαίωμα να προδώσουμε». 
Δήλωσε πως θα είναι ένας διαρκής σύμμαχος της Ιεράς Μη-
τροπόλεως Πατρών και κάθε Μητρόπολης της Δυτικής Ελλά-
δας «γιατί το μεγάλο μετερίζι όλων μας είναι ένα: Ο τόπος μας 
και οι άνθρωποί του!»

«Βράζουν» οι τοπικές κοινωνίες αλλά και οι αυτοδιοικη-
τικοί παράγοντες για το νέο Δικαστικό Χάρτη που θέλει 
να επιβάλλει το Υπουργείο Δικαιοσύνης, όπως θα διαβά-
σετε αναλυτικά στις σελίδες 12-14. Να επισημάνουμε 
όμως ότι σε ειδική εκδήλωση που είχε πραγματοποιηθεί 
στο 26ο Forum Ανάπτυξης από τον Δικηγορικό Σύλλογο 
Πατρών, στο συγκεκριμένο θέμα είχε αναφερθεί ο Πάνος 
Αλεξαδρής, Γενικός Γραμματέας του Υπουργείου Δικαι-
οσύνης, o oποίος είχε προϊδεάσει για τις επερχόμενες 
αλλαγές. Κανείς όμως δεν φανταζόταν το «τσουνάμι» των 
αντιδράσεων που θα ακολουθούσαν. Αναλυτικά τα όσα 
ελέχθησαν στο: www.forumanaptixis.gr
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Οι ευκαιρίες 
του Καρναβαλιού
Σηµαντικές προσδοκίες δηµιουρ-
γεί για την εστίαση είναι η περίοδος 
του Καρναβαλιού, καθώς αποτελεί 
µια πρώτης τάξεως ευκαιρία ώστε ο 
κλάδος να αναβαθµίσει τις υπηρεσί-
ες του και παράλληλα 
η Πάτρα να δείξει τον 
καλό εαυτό της. ∆υ-
στυχώς όµως το διά-
στηµα που προηγήθη-
κε δεν ελήφθη καµία 
πρωτοβουλία ώστε να 
ανοίξει ένας ευρύς δι-
άλογος για το τι Καρ-
ναβάλι θέλουµε. Στην 
παρούσα φάση ο ΣΚΕ-
ΑΝΑ φαίνεται να έχει 
ρίξει το βάρος του στο 
προτελευταίο Σαββατοκύριακο, στο-
χεύοντας στο Καρναβάλι των Μι-
κρών. Πληροφορούµαστε ότι προ-
ηγήθηκε συνάντηση του προέδρου 
του ΣΚΕΑΝΑ Τάσου Γιατρά και της 
προέδρου της ΚΕ∆ΗΠ Καρναβάλι 
Ήρας Κουρή, προκειµένου το προτε-
λευταίο Σαββατοκύριακο του Καρνα-
βαλιού, που είναι και το Καρναβάλι 
των Μικρών να γίνουν κάποια ποι-
οτικά δρώµενα στην πόλη. ∆εν είναι 
µόνο ο ΣΚΕΑΝΑ αλλά και άλλοι φο-
ρείς οι οποίοι θα συµµετάσχουν. Εί-
ναι µια ηµέρα η Κυριακή του Καρ-
ναβαλιού των Μικρών όπου πολλές 
οικογένειες θα βρεθούν για ώρες 
στο κέντρο και θα αναζητήσουν στη 
συνέχεια ένα χώρο για να συνεχί-
σουν την ηµέρα τους, µε φαγητό ή 
καφέ.

Το τέρας
της ακρίβειας 
Παρέµβαση για το θέ-
µα της ακρίβειας έκανε 
ο πρώην περιφερει-
άρχης Απόστολος Κα-
τσιφάρας. Είχε προη-
γηθεί λίγες ώρες πριν 
εκδήλωση του ΠΑ-
ΣΟΚ για το συγκεκρι-
µένο θέµα που τα-
λανίζει την ελληνική 
κοινωνία, µε τον ίδιο και τους Φ. 
Σαχινίδη και Μ. Κατρίνη. Οπως ση-
µείωσε ο κ. Κατσιφάρας: «Τα στοι-
χεία του Δεκεμβρίου της Eurostat 
που ανακοινώθηκαν είναι πλήρως 
αποκαλυπτικά και απογοητευτικά. 
Στο 3,7 % διαµορφώθηκε τον ∆ε-

κέµβριο ο πληθωρισµός από το 3 % 
που ήταν τον Νοέµβριο. Η άνοδος 
των τιµών στα τρόφιµα που πνίγει 
τα νοικοκυριά οριζόντια συνεχίστη-
κε και κατέγραψε δείκτη στο 8,9 %. 
Ο ρυθµός αυτός των αυξήσεων των 
τιµών είναι ο δεύτερος υψηλότερος 

µεταξύ των 27 χωρών 
της ΕΕ. Στην Ευρώ-
πη υπάρχει σαφής και 
σταθερή αποκλιµάκω-
ση των τιµών και εµείς 
εδώ ζούµε το «δράµα» 
της αισχροκέρδειας. Η 
κυβέρνηση δυστυχώς 
κατάφερε µε την ανο-
χή της, την ανικανότη-
τά της και την αδιαφο-
ρία της να µετατρέψει 
την ακρίβεια σε ΜΗ-
ΧΑΝΙΣΜΟ ΑΝΑ∆ΙΑ-

ΝΟΜΗΣ του εισοδήµατος».

Κινδύνεψε 
ο Γιάννης Καρβέλης 
Ένα πρωτόγνωρο περιστατικό ση-
µειώθηκε την Κυριακή το πρωί 
στους χώρους της 
Ορθοπαιδικής Κλι-
νικής του Περιφερει-
ακού Πανεπιστηµι-
ακού Νοσοκοµείου 
Πατρών. Τµήµα της 
Οροφής κατέρρευ-
σε µε αποτέλεσµα να 
τραυµατιστεί ευτυχώς 
ελαφρά ο ∆ιοικητής 
της 6ης Υγειονοµικής 
Περιφέρειας Γιάννης 

Καρβέ-
λης την ώρα που έκα-
νε αυτοψία. 
Σηµειωτέον ότι στο 
συγκεκριµένο νοσο-
κοµείο είχαν γίνει 
προσφάτως εργασί-
ες αναβάθµισης και 
η πτώση της οροφής 
γεννά σοβαρά ζητή-
µατα ασφάλειας. Το 
περιστατικό στηλιτεύ-
ει από την πλευρά του 
ο βουλευτής του ΣΥ-

ΡΙΖΑ Αχαΐας Ανδρέας Παναγιω-
τόπουλος. 
Και εύλογα γεννώνται απορίες για 
το τι συνέβη εκείνη την ηµέρα, κα-
θώς είχαν δαπανηθεί αρκετές χι-
λιάδες ευρώ και µια τέτοια εξέλιξη 
δεν δικαιολογείται. 

ΑΑΔΕ: Πάρτυ 
φοροδιαφυγής σε... γάμο
Στον εντοπισµό µιας πολύ µεγάλης 
υπόθεσης φοροδιαφυγής προχώρη-
σαν οι ελεγκτές της ΑΑ∆Ε, αξιοποι-
ώντας πληροφορίες που εντόπισαν 
στα µέσα κοινωνικής δικτύωσης. 
Αφορµή, ένας γάµος που διοργανώ-
θηκε µε κάθε πολυτέλεια και γέµισε 
µε αναρτήσεις το διαδίκτυο. Οι ελε-
γκτές άρχισαν να εντοπίζουν έναν, 
έναν, τους συντελεστές και έτσι, έβα-
λαν στο µικροσκόπιο και βρήκαν 
στη βάση δεδοµένων της ΑΑ∆Ε τα 
παρακάτω:
• Ο τραγουδιστής, που τραγούδησε 
στο party του γάμου, δεν διαβίβασε 
μέσω του myDATA τιμολόγιο για τη 
συγκεκριµένη εµφάνιση. 
• Το πρόσωπο που ανέλαβε το 
σχεδιασμό του γάμου (wedding 
planner) δεν συμμετέχει φορολογι-
κά σε κάποια επιχείρηση, ούτε έχει 
κάνει έναρξη δραστηριότητας. 
• Η εταιρεία νυφικών δεν φαίνεται 
να έχει εκδώσει παραστατικό. 
• Το κτήμα, που έγινε ο γάμος, έχει 

εκδώσει ένα παραστα-
τικό ύψους 3.000 ευ-
ρώ την ηµεροµηνία τέ-
λεσης του γάµου.
• Η επιχείρηση, που 
παρείχε τα σερβίτσια, 
δεν έχει ταµειακή, ούτε 
διαβιβάζει στοιχεία µέ-
σω myDΑΤΑ. 
• Το κομμωτήριο, που 
επιµελήθηκε το χτένι-
σµα της νύφης, δεν έχει 
φορολογικό µηχανισµό.

• Η ατομική επιχείρηση που ανέλα-
βε το µακιγιάζ της νύφης δεν φαίνε-
ται να έχει εκδώσει παραστατικό.

 Παραιτήθηκε από την θέση του επι-
στηµονικά υπεύθυνου της παιδοψυχια-
τρικής του Καραµανδανείου ο ψυχίατρος 
Φίλιππος Γουρζής. Ο ίδιος επικαλείται 
προσωπικούς λόγους, ωστόσο είναι δε-
δοµένο ότι ήταν µεγάλος αριθµός ασθε-
νών που ζητούσαν βοήθεια ενώ η έλ-
λειψη προσωπικού κάνει δύσκολες τις 
συνθήκες εργασίας στη συγκεκριµένη 
µονάδα. Με τέτοιες συνθήκες δύσκολα 
το επιστηµονικό προσωπικό µπορεί να 
παραµείνει.

Τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια οι πολίτες είδαν τη µία κρίση να 
διαδέχεται την προηγούµενη, το βιοτικό επίπεδο τους να υποβαθ-
µίζεται. Τα κατώτερα εισοδηµατικά στρώµατα πέρασαν κάτω από 
τα όρια της φτώχειας, ενώ τα µεσαία έχασαν έδαφος. Η Ελλάδα 
έµεινε πίσω ακόµη και σε σχέση µε χώρες της πρώην Ανατολι-
κής Ευρώπης. Το κατά κεφαλή εισόδηµα σε όρους αγοραστικής 
ισοδυναµίας ήταν το δεύτερο χαµηλότερο στην ΕΕ-27 το 2022. 
Μετά τις αναβαθµίσεις στο κατώτερο σκαλοπάτι της επενδυτικής 
βαθμίδας από μεγάλους οίκους αξιολόγησης (S&P, FITCH) οι 
πολίτες αναρωτιούνται αν η χώρα οδεύει προς µια νέα κανονικό-
τητα – η προηγούµενη αποδείχτηκε επίπλαστη - και πως θα είναι 
αυτή. Θα έχουµε αντοχές στην επόµενη κρίση; 
Η Ελλάδα για τέσσερα συνεχόµενα χρόνια έχει έλλειµµα στο ισο-
ζύγιο τρεχουσών συναλλαγών, που υπερβαίνει το 6% του ΑΕΠ. 
Στηρίζεται υπερβολικά στα έσοδα από τον τουρισµό - κλάδος ευ-
άλωτος σε υγειονοµικές κρίσεις - και επηρεάζεται σηµαντικά από 
την κλιµατική κρίση. Η Ελλάδα παραµένει ευάλωτη στην ενεργει-
ακή κρίση εξαιτίας των εισαγωγών ορυκτών καυσίµων. 
Τα εξαγόµενα αγαθά εξακολουθούν να ενσωµατώνουν σε σηµα-
ντικό ποσοστό εισαγόµενα ενδιάµεσα αγαθά. Κάθε ανατροπή στην 
παγκόσµια εφοδιαστική αλυσίδα – ήδη άρχισαν να γίνονται ορα-
τές οι συνέπειες των επιθέσεων των Χούθι στα εµπορικά πλοία 
που διέρχονται από την Ερυθρά Θάλαλσα - ή αύξηση του κόστους 
των εισαγοµένων επηρεάζουν την ανταγωνιστικότητα των εξαγω-
γών µας και δηµιουργούν προϋποθέσεις για διεύρυνση του εξω-
τερικού ελλείµµατος που αφαιρεί από την οικονοµική µεγέθυνση.
Για τη διετία 2024-2025 η Ελλάδα θα έχει ικανοποιητική µεγέ-
θυνση κυρίως λόγω των πόρων του Ταµείου Ανάκαµψης. Μετά οι 
επιδόσεις θα εξαρτηθούν από τις επενδύσεις που γίνονται ή σχε-
διάζονται. Οι επενδύσεις αυξήθηκαν µετά το 2019 αλλά αφορούν 
κυρίως κατασκευές και ιδιαίτερα κατοικίες. 
Η χώρα χρειάζεται πολύ περισσότερες επενδύσεις στο µηχανολο-
γικό εξοπλισµό και εξοπλισµό τεχνολογίας και πληροφορικής για 
να αυξήσει τη παραγωγική δυνατότητα της οικονοµίας µε στόχο 
τη µείωση της εξάρτησης από εισαγωγές και την παραγωγή και 
προσφορά προϊόντων και υπηρεσιών υψηλότερης προστιθέµε-
νης αξίας.
ΑΠΑΣΧΟΛΗΣΗ
Η ανεργία µειώθηκε και το ποσοστό συµµετοχής αυξήθηκε. Αυ-
τές είναι θετικές εξελίξεις. Εξακολουθούµε όµως να είµαστε σε µη 
ικανοποιητικά επίπεδα, αρκετά πίσω σε σχέση µε το µ.ό. της ΕΕ. 
Η συµµετοχή των γυναικών και των νέων κάτω των 25 ετών στο 
εργατικό δυναµικό παραµένει πολύ χαµηλότερη. 
Τα ποιοτικά στοιχεία της απασχόλησης δείχνουν ότι χρόνιες 
αδυναµίες (χαµηλά αµειβόµενες και επισφαλείς οι νέες θέσεις 
εργασίας, υψηλότερη ανεργία γυναικών και νέων, γεωγραφική 
διάρθρωση της ανεργίας) εξακολουθούν να είναι παρούσες. Ταυ-
τόχρονα οξύνονται τα προβλήµατα αντιστοίχισης εργατικού δυνα-
µικού µε ανάγκες της αγοράς.
Είναι εµφανές ότι υστερούµε στις πολιτικές που αποσκοπούν 

Γιατί η ακρίβεια 
τρώει το εισόδημα

Eπωνύμως

O κ. Απόστολος 
Κατσιφάρας

O κ. Γιάννης 
Καρβέλης

‘‘

‘‘

‘‘

‘‘

Τα ποιοτικά στοιχεία της απασχό-

λησης δείχνουν ότι χρόνιες αδυ-

ναµίες (χαµηλά αµειβόµενες και 

επισφαλείς οι νέες θέσεις εργασί-

ας, υψηλότερη ανεργία γυναικών 

και νέων, γεωγραφική διάρθρωση 

της ανεργίας) εξακολουθούν να είναι παρούσες.

του Φίλιππου Σαχινίδη

O κ. Τάσος
Γιατράς

Συνέχεια στη σελ. 16

Τα POS στις λαικές αγορές
Στην τελική ευθεία εισήλθε η διασύνδεση των ταµειακών µηχανών µε τα POS. Από 
την περασµένη εβδοµάδα ξεκίνησαν οι δοκιµές στα
συστήµατα προκειµένου να διαπιστωθεί εάν τα POS µπορούν να
λειτουργήσουν µε τις ταµειακές. Από την 1η Μαρτίου τα πληκτρολόγια των POS 
θα «κλειδώσουν». ∆ηλαδή δεν θα επιτρέπεται να εισάγεται µε πληκτρολόγηση στο 
POS το ποσό πληρωµής. Το ποσό θα βγαίνει από την ταµειακή µηχανή. Οπως ση-
µειώνει ο Hλίας Αραβαντινός- Ταµίας Συλλόγου Εµπόρων Λαϊκών Αγορών, µεγάλο 
ζητούµενο είναι και εάν υπάρχει η υποδοµή στους χώρους που γίνονται οι λαϊκές 
αγορές για να τοποθετηθούν τα POS. Απαραίτητη είναι η λειτουργία ίντερνετ που 
όµως δεν είναι βέβαιο ότι υπάρχει σε όλα τα σηµεία. 
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Πάνω από 230 προληπτικές 
εξετάσεις στην Δ.Ε. Παϊων
Ιατρική Παρέµβαση προληπτικών εξετάσεων, στους κατοίκους 
του ∆ήµου Καλαβρύτων- ∆.Ε. Παΐων – Π.Π.Ι. ∆άφνης πραγµα-
τοποιήθηκε το διήµερο 13 & 14 Ιανουαρίου 2024, στο πλαίσιο 
του προγράµµατος «Υγεία για Όλους».
∆ιενεργήθηκαν περισσότερες από 230 εξετάσεις όπως Καρδιο-
λογικός έλεγχος, Νευρολογική κλινική εξέταση, Πλήρης Οφθαλ-
µολογικός έλεγχος, Μ/Γυναικολογική κλινική εξέταση (Paptest 
– ∆ιακολπικός υπέρηχος), Ωτορινολαρυγγολογικό έλεγχος, Παι-
διατρική κλινική εξέταση καθώς και πνευµονολογική εξέταση.
Οι Ιατρικές εξετάσεις πραγµατοποιήθηκαν σε συνεργασία µε την 
Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδος, την 6ης ∆Υ.ΠΕ., το ∆ήµο Καλα-
βρύτων-∆.Ε. Παΐων, την Καρδιολογική κλινική του Γ.Ν. Νίκαιας, 
την Οφθαλµολογική κλινική του Γ.Ν. Πατρών «Ο Άγιος Ανδρέ-
ας», το Νοσοκοµείο «ΜΗΤΕΡΑ», την Νευρολογική κλινική του 
Νοσοκοµείου «Αιγινήτειο», το ∆ίκτυο Μαιών ∆υτ. Ελλάδος, την 
Ιατρική Εταιρεία Αθηνών, το Γ.Ν. Καλαβρύτων, το Κ.Υ. Κλειτο-
ρίας, τον Ι.Σ. Πατρών, το πρόγραµµα «Βοήθεια στο σπίτι» και το 
πρόγραµµα Αγωγής Υγείας του Γενικού Λυκείου ∆άφνης.
Ο αναπληρωτής περιφερειάρχης Π∆Ε Χαράλαµπος Μπονάνος 
συγχαίρει δηµόσια την πρόεδρο του ∆Σ του προγράµµατος 
«Υγεία για Όλους» Ελένη Σωτηροπούλου και τον επικεφαλής 
του προγράµµατος καθηγητή Γεώργιο Χρούσο για τις εξαιρετικές 
υπηρεσίες που προσφέρουν στην προάσπιση της υγείας ευά-
λωτων κοινωνικών οµάδων και φυσικά η Περιφέρεια ∆υτικής 
Ελλάδας στέκεται πάντα αρωγός σε τέτοιες προσπάθειες προς 
όφελος των ευπαθών οµάδων του πληθυσµού µας.

«Βήματα Υγείας» 
στα Δημοτικά Σχολεία 
Στo πλαίσιο του ευρωπαϊκού προγράµµατος Health4EUKids και 
της εφαρµογής και υλοποίησης του Πακέτου Εργασίας - Work 
Package 5 (W.P. 5) “GRUNAU MOVES ” έγινε η πρώτη επαφή 
µε τους µαθητές και τους δασκάλους των τάξεων Γ’, ∆’, Ε’ και ΣΤ’ 
του 29ου ∆ηµοτικού Σχολείου Πατρών και του 32ου ∆ηµοτικού 
Σχολείου Πατρών.

Οι δράσεις, για το έτος 2023-2024, του «Βήµατα Υγείας» αφο-
ρούν σε ενηµερώσεις παιδιών – δασκάλων – γονέων από την 
επιστηµονική οµάδα, κινητικά παιχνίδια και βιωµατικές δρα-
στηριότητες εστιασµένες στην υγιεινή διατροφή, την φυσική 
άσκηση και την υιοθέτηση υγιούς τρόπου διαβίωσης για παιδιά 
ηλικίας 8-12 ετών. Προέρχονται από το πρόγραµµα “GRUNAU 
MOVES ” που έχει αναπτυχθεί και υλοποιηθεί µε επιτυχία στην 
Γερµανία και έχουν προσαρµοσθεί κατάλληλα από την επιστη-
µονική οµάδα της 6ης Υ.ΠΕ. και του Πανεπιστηµίου Πατρών 
(διασυνδεόµενη οντότητα στο έργο) στην ελληνική πραγµατι-
κότητα και τις σχετικές ανάγκες, υπό την επίβλεψη του Επιστη-
µονικά Υπεύθυνου του έργου καθηγητή Απόστολου Βανταράκη. 
Η οµάδα αποτελείται από την παιδίατρο Ελ. Παπαχατζή 
(Π.Γ.Ν.Π.) και την επισκέπτρια υγείας Λ. Λαχανιώτη (6η Υ.ΠΕ. 
/ Γ.Ν.Π.Π. «Καραµανδάνειο») που σχεδίασαν και υλοποιούν την 
εν λόγω δράση. Επίσης για τις εν λόγω δράσεις διατίθεται κατάλ-
ληλος χώρος από το ΚΕΦΙΑΠ του Γ.Ν.Π.Π. «Καραµανδάνειο».
Στόχος µετά την πιλοτική εφαρµογή είναι η καθιέρωση των εν 
λόγω δράσεων σε ετήσια βάση στην Πάτρα (πόλη εφαρµογής 
του έργου) µε µία επαναληπτική επίσκεψη το επόµενο έτος για τα 
σχολεία πρώτης εφαρµογής και για κάθε δύο νέα σχολεία που θα 
εντάσσονται στο παραπάνω πρόγραµµα το έτος. Οι δράσεις θα 
εµπλουτίζονται συνεχώς µε βάση τις εµπειρίες εφαρµογής και 
σύµφωνα µε τις ανάγκες των παιδιών.

Θέματα

Στο επίκεντρο τα κοινά 
Προγράμματα Σπουδών 

Το Ελληνικό Ανοικτό Πανε-
πιστήµιο (Ε.Α.Π.), στο πλαί-
σιο της εξωστρέφειας και 
της διεθνοποίησής του, τό-
σο σε ακαδηµαϊκό, όσο και 
σε ερευνητικό επίπεδο, υπο-
δέχεται, από τις 18 µέχρι τις 
20 Ιανουαρίου 2024, πε-
νταµελή αντιπροσωπεία του 
Ανοικτού Πανεπιστηµίου της 
Κίνας (O.U.C.), που αποτε-
λείται από τον Αντιπρόεδρο 
και Καθηγητές του Ιδρύµα-
τος.
Ειδικότερα την Πέµπτη, 18 
Ιανουαρίου, ο Πρόεδρος 
του Ιδρύµατος, Καθηγητής 
Ιωάννης Καλαβρουζιώτης, 
παρουσία των Αντιπροέ-
δρων και των Κοσµητόρων 
των Σχολών, υποδέχθηκαν 
την κινεζική αντιπροσωπεία 
στην Πανεπιστηµιούπολη 
του Ε.Α.Π. στην Πάτρα. Στη 
συνέχεια της ηµέρας οι Κινέ-
ζοι Καθηγητές ξεναγήθηκαν 
στο Αρχαιολογικό Μουσείο 
της Πάτρας και συναντήθη-
καν µε τον Περιφερειάρχη 
∆υτικής Ελλάδας Νεκτάριο 
Φαρµάκη και το ∆ήµαρχο 
Πατρέων, Κώστα Πελετίδη.
Την Παρασκευή, 19 Ιανου-
αρίου, οι Κινέζοι ακαδηµαϊ-
κοί παρουσίασαν τα Ακαδη-
µαϊκά Προγράµµατα τους µε 
απώτερο στόχο τη δηµιουρ-

γία κοινών Προγραµµάτων 
Σπουδών σε θέµατα αµοιβαί-
ου ενδιαφέροντος, ξεναγή-
θηκαν στα νέα και σύγχρονα 

Εργαστήρια των Σχολών του 
Ε.Α.Π. µε σκοπό την ανά-
πτυξη ερευνητικών συνεργα-
σιών µεταξύ των µελών ∆ΕΠ 

των δύο Πανεπιστηµίων.
Το Σάββατο, επισκέφθηκαν 
το Παράρτηµα του Ελληνι-
κού Ανοικτού Πανεπιστη-
µίου στην Αθήνα και στη 
συνέχεια ξεναγήθηκαν στο 
Μουσείο της Ακρόπολης.
Επισηµαίνεται πως το Ανοι-
κτό Πανεπιστήµιο της Κίνας 
(Open University of China), 
είναι ∆ηµόσιο Ίδρυµα Ανώτα-
της Εκπαίδευσης. Έχει ιδρύ-
σει Παραρτήµατα σε 45 επαρ-
χίες και 3.735 Εκπαιδευτικά 
Κέντρα, απαριθµεί περίπου 
4.963.000 φοιτητές..

> Αντιπροσωπεία του Ανοικτού Κινέζικου Πανεπιστημίου στο ΕΑΠ 

Το «Χρυσό Κλειδί» της Αιγιάλειας
στη Βούλα Πατουλίδου

Το «Χρυσό Κλειδί» της πόλης επέδωσε 
στη χρυσή Ολυµπιονίκη της Βαρκελώ-
νης κα Βούλα Πατουλίδου ο ∆ήµαρχος 
Αιγιαλείας ∆ηµήτρης Καλογερόπουλος, 
κατά τη διάρκεια εκδήλωσης κοπής 
πρωτοχρονιάτικης πίτας του Αθλητικού 
Συλλόγου «Αθηνόδωρος ο Αιγιεύς» που 

πραγµατοποιήθηκε το απόγευµα του πε-
ρασµένου Σαββάτου στο Πολύκεντρο 
Συνεδριακό Κέντρο στην παραλία Αι-
γίου.
Στον χαιρετισµό του ο κ. Καλογερόπου-
λος τόνισε: «όλοι οι Έλληνες εκείνη την 
ηµέρα ένιωσαν κάτι µέσα τους να ξανα-
ζωντανεύει, όταν η Βούλα Πατουλίδου 
ξεκινούσε την κούρσα αυτή και πέτυ-
χε το ακατόρθωτο, αυτό το θαύµα. Εκ 
µέρους των Αιγιαλέων την ευχαριστώ 
για την τιµή να είναι απόψε εδώ και βε-
βαίως συγχαίρω τον Αθηνόδωρο γιατί 
µπορούµε να σκεφτόµαστε ότι ένα σω-
µατείο νεαρό σε ηλικία αλλά σπουδαίο 
σε επιδόσεις, µπορεί να συνεργάζεται 
µε την αυτοδιοίκηση και την κοινωνία 
για την ανάπτυξη του αθλητισµού αλλά 
και της χαράς να κατακτά µετάλλια και 
να γεννά πρωταθλητές».
Από πλευράς της η κα Πατουλίδου, εµ-

φανώς συγκινηµένη, µοιράστηκε µε τον 
κόσµοόµορφες στιγµές από την ηµέρα 
εκείνη αλλά και από την εν γένει πα-
ρουσία της στον αθλητισµό. Αξιοσηµεί-
ωτη ήταν η εξοµολόγησή της ότι ξεκί-
νησε τον αθλητισµό στα 21 της χρόνια 
(!) και προέτρεψε µικρούς και µεγάλους 
να µην σταµατούν να ονειρεύονται, να 
αγωνίζονται και να προκαλούν τον ίδιο 
τους τον εαυτό να προχωρά και να κα-
τακτά το καλύτερο. «Να υποχρεώνου-
µε τα παιδιά µας να επιλέγουν αυτούς 
που τους διοικούν αλλά και γιατί όχι, να 
µπαίνουν στη µάχη. Για να έχουν δικαί-
ωµα στο µέλλον και σε ό,τι έρχεται» κα-
τέληξε η κα Πατουλίδου εν µέσω θερ-
µών χειροκροτηµάτων. 
Η βράβευση πραγµατοποιήθηκε στο 
πλαίσιο του 12 ου Ηµιµαραθωνίου Αι-
γιαλείας, στον οποίο συνδιοργανωτής 
είναι ο ∆ήµος Αιγιαλείας.

> Η απονομή έγινε στο πλαίσιο του 12ου Ημιμαραθωνίου Αιγιαλείας

Επίσκεψη και στον Φ. Ζαΐμη
Πενταµελής αντιπροσωπεία του Ανοι-
κτού Πανεπιστηµίου της Κίνας επι-
σκέφθηκε τον Αντιπεριφερειάρχη 
Π.Ε. Αχαΐας Φωκίωνα Ζαΐµη στο γρα-
φείο του, στο πλαίσιο εθιµοτυπικής 
επίσκεψης που πραγµατοποίησε στο 
Ελληνικό Ανοικτό Πανεπιστήµιο στην 
Πάτρα. 
Ο Αντιπεριφερειάρχης αφού συνε-
χάρη τον αντιπρόεδρο του ιδρύµατος 
και τους καθηγητές για το εκπαιδευτικό 

τους έργο, στη συνέχεια εξέφρασε την επιθυµία του για αλληλοϋποστήριξη, 
ουσιώδη επικοινωνία και αλληλεπίδραση. «Μέσα από την επιστήµη, την εκ-
παίδευση, την διπλωµατία και την συνεργασία πανεπιστηµίων και περιφε-
ρειών µπορούµε να δώσουµε λύσεις σε σύγχρονα ζητήµατα της κοινωνίας, 
της πολιτικής και της οικονοµίας», τόνισε ο κ. Ζαΐµης. Ακολούθησε ανταλ-
λαγή δώρων με τον αντιπρύτανη του Ανοικτού Πανεπιστημίου της Κίνας Li 
Song με τον Αντιπεριφερειάρχη.
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Στο τέλος της 5ετίας το 
φυσικό αέριο στην Δυτική Ελλάδα 

Στα 402 εκατ. ευρώ ανέρχε-
ται ο συνολικός προϋπολο-
γισµός για την ανάπτυξη του 
∆ικτύου ∆ιανοµής Λοιπής 
Ελλάδας που αφορά σε επτά 
Περιφέρειες, όπως προκύ-
πτει από το πρόγραµµα ανά-
πτυξης 2023 – 2027 που 
υπέβαλε στη ΡΑΕΕΥ η ∆Ε∆Α 
και πήρε το πράσινο φως.
Το κόστος περιλαµβάνει 
επενδύσεις σε ανάπτυξη δι-
κτύου µέσης και χαµηλής πί-
εσης, νέες συνδέσεις, αποσυ-
µπιεστές αλλά και πρόσθετες 
επενδύσεις.
Όπως αναφέρει το ypodomes.
gr, στη Δυτική Ελλάδα, ειση-
γείται την ανάπτυξη συνολικά 
18,75 χιλιοµέτρων δικτύου 
µέσης πίεσης και 188,26 χι-
λιοµέτρων δικτύου χαµηλής 
πίεσης, στο οποίο υπολογίζει 
ότι, στο τέλος της πενταετίας, 
θα είναι συνδεµένοι 13.431 
πελάτες. Συγκεκριµένα, θα 
αναπτυχθεί δίκτυο στις πό-
λεις του Πύργου, του Αγρινί-

ου, του Ρίου και της Πάτρας.
Για την Πελοπόννησο προβλέ-
πεται ανάπτυξη συνολικά 15 
χιλιοµέτρων δικτύου µέσης 
πίεσης και 60 χιλιοµέτρων 
δικτύου χαµηλής πίεσης, στο 
οποίο υπολογίζει ότι στο τέλος 
της πενταετίας θα είναι συνδε-
µένοι 3.289 πελάτες. 
Για την Ήπειρο ανάπτυξη συ-
νολικά 15,61 χιλιοµέτρων δι-
κτύου µέσης πίεσης και 146 
χιλιοµέτρων δικτύου χαµη-
λής πίεσης, στο οποίο υπολο-
γίζει ότι, στο τέλος του 2027, 
θα είναι συνδεµένοι 6.078 

πελάτες. Ειδικότερα, θα ανα-
πτυχθεί δίκτυο χαµηλής πίε-
σης στις πόλεις των Ιωαννί-
νων, της Άρτας, της Πρέβεζας 
και της Ηγουµενίτσας.
Για την Ανατολική Μακεδο-
νίας και Θράκη προβλέπε-
ται ανάπτυξη 3,365 χιλιοµέ-
τρων δικτύου µέσης πίεσης 
και 377,64 χιλιοµέτρων δι-
κτύου χαµηλής πίεσης, για 
την Κεντρική Μακεδονία 
ανάπτυξη συνολικά 8,2 χιλι-
οµέτρων δικτύου µέσης πίε-
σης και 389,51 χιλιοµέτρων 
δικτύου χαµηλής πίεσης, για 

την ∆υτική Μακεδονία ανά-
πτυξη συνολικά 110,45 χιλι-
οµέτρων δικτύου µέσης πίε-
σης και 206,82 χιλιοµέτρων 
δικτύου χαµηλής πίεσης.
Όσον αφορά τη Στερεά Ελ-
λάδα προβλέπεται ανάπτυξη 
συνολικά 4,96 χιλιοµέτρων 
δικτύου µέσης πίεσης και 
250,99 χιλιοµέτρων δικτύου 
χαµηλής πίεσης, στο οποίο 
υπολογίζει ότι, στο τέλος του 
2027 θα είναι συνδεµένοι 
23.834 πελάτες.
Αξίζει να σηµειωθεί ότι στο 
πρόγραµµα ανάπτυξης 2023-
2027, περιλαµβάνονται επί-
σης επενδύσεις ύψους 4 εκατ. 
ευρώ για τη διερεύνηση ανά-
πτυξης νέων δικτύων διανο-
µής µε χρήση ανανεώσιµων 
καυσίµων αερίων όπως το 
βιοµεθάνιο και το υδρογόνο, 
όπως επίσης και µελέτη κό-
στους 150.000 ευρώ για τη 
διερεύνηση ανάπτυξης νέων 
δικτύων διανοµής σε περιφέ-
ρειες της Νησιωτικής Ελλάδας

> Προχωρά η ανάπτυξη δικτύου διανομής σε επτά Περιφέρειες της χώρας

Μέχρι το καλοκαίρι η σύνδεση
Πάτρα-Κέρκυρα-Παξοί 

Χρονιά με μεταρρυθμίσεις 

Στην πρώτη δοκιµαστική πτήση µε υδρο-
πλάνο της Hellenic Seaplanes από το υδα-
τοδρόµιο του Λαυρίου, πέταξε η υφυ-
πουργός Υποδοµών και Μεταφορών, 
αρµόδια για τις Μεταφορές, Χριστίνα Αλε-

ξοπούλου.
«Πρόκειται για µία σηµαντική ηµέρα για 
τις µεταφορές της Ελλάδας, καθώς η ανά-
πτυξη δικτύου υδατοδροµίων αποτελεί 
στόχο για την κυβέρνηση του Κυριάκου 
Μητσοτάκη. Μέχρι το καλοκαίρι, άλλω-
στε, θα έχουν εκκινήσει δροµολόγια στη 
∆υτική Ελλάδα και συγκεκριµένα πλήρως 
ενεργή θα είναι η γραµµή Πάτρα-Κέρκυ-
ρα-Παξοί, δεδοµένου ότι τα υδατοδρόµια 
αυτά είναι αδειοδοτηµένα», δήλωσε η κ. 
Αλεξοπούλου.
«Ταυτόχρονα, το υπουργείο Υποδοµών 

και Μεταφορών θα συµβάλλει καθορι-
στικά, ώστε να δηµιουργηθεί στη χώρα 
ένα πλήρες, σύγχρονο δίκτυο υδατοδρο-
µίων και υδάτινων πεδίων, µε αναπτυξι-
ακή προοπτική και πολλαπλά οφέλη για 
την ελληνική οικονοµία. Πρόκειται για µία 
πρωτοβουλία που ενισχύει σηµαντικά τον 
τουρισµό στη νησιωτική χώρα, παρέχο-
ντας ασφαλείς µεταφορές», πρόσθεσε.
Στην πρώτη δοκιµαστική πτήση επέβαι-
ναν επίσης ο Υπουργός Υγείας, Άδωνις 
Γεωργιάδης και ο Υφυπουργός Προστασί-
ας του Πολίτη, Ανδρέας Νικολακόπουλος.

Την πρωτοχρονιάτική πίτα 
έκοψε ο Γραµµατέας της Απο-
κεντρωµένης ∆ιοίκησης Πε-
λοποννήσου, ∆υτ. Ελλάδας 

& Ιονίου Δημήτρης Κατσα-
ρός, παρουσία του Θεοφιλε-
στάτου Επισκόπου Κερνίτσης 
κ. Χρύσανθου, του Συντο-

νιστή & Γενικού Διευθυντή 
Χωροταξικής, Περιβαλλοντι-
κής & Αγροτικής Πολιτικής, 
∆ιον. Παναγιωτόπουλου, 
του Γενικού ∆ιευθυντή Εσω-
τερικής Λειτουργίας, Νικο-
λάου Παπαθεοδώρου, προ-
ϊσταµένων και υπαλλήλων 
όλων των υπηρεσιών της 
Α.Δ.Π.Δ.Ε.&Ι. 
Στη σύντοµη οµιλία του ο κ. 
Κατσαρός, αναφέρθηκε στις 
αλλαγές και τις µεταρρυθµί-

σεις που έρχονται για την 
Αποκεντρωµένη ∆ιοίκηση 
το νέο έτος, αρχής γενοµέ-
νης από την αναβάθµισή της 
σε Γενική Γραµµατεία και ευ-
χαρίστησε όλους τους παρευ-
ρισκόµενους προϊσταµένους 
και υπαλλήλους των υπηρε-
σιών για τη συνέπειά τους 
στο σηµαντικό έργο που επι-
τελούν. Τέλος τους ευχήθηκε 
προσωπική και οικογενειακή 
ευτυχία και υγεία.

> Διαβεβαίωση της Χ. Αλεξοπούλου στην πρώτη πτήση με υδροπλάνο

> Τι είπε ο Δημήτρης Κατσαρός στην κοπή πίτας στην Αποκεντρωμένη

Ελληνικά Αεροδρόμια: 
Αύξηση επιβατών κατά 14%

Με ιστορικό ρεκόρ ανόδου διακίνησης επιβατών και πτή-
σεων έκλεισε το 2023 για τα αεροδρόµια της χώρας µας, 
σε σχέση µε το αντίστοιχο διάστηµα του 2022 και του 
2019.
Σύµφωνα µε τα στατιστικά στοιχεία της Υπηρεσίας Πο-
λιτικής Αεροπορίας, για το σύνολο των αεροδροµίων της 
χώρας µας, (Αεροδρόµιο Αθήνας «Ελευθέριος Βενιζέ-
λος», 24 αεροδρόµια διαχείρισης ΥΠΑ, 14 περιφερεια-
κά αεροδρόµια διαχείρισης Fraport Greece), το σύνολο 
των διακινούµενων επιβατών το 12µηνο του έτους 2023 
(αφίξεις και αναχωρήσεις επιβατών εξωτερικού και εσω-
τερικού) έφτασε τα 72.613.658 έναντι 63.672.121 το 
αντίστοιχο διάστηµα του 2022 και 64.169.005 επιβατών 
το 2019. 
Από τα ανωτέρω στατιστικά στοιχεία, προκύπτει αύξηση 
συνολικής επιβατικής κίνησης 14% σε σχέση µε το 2022 
και αύξηση 13,2% σε σχέση µε το 2019.
Για τον µήνα ∆εκέµβριο του 2023, σύµφωνα µε τα ίδια 
στοιχεία, καταγράφεται αύξηση διακίνησης επιβατών 
κατά 16,2% σε σύγκριση µε το 2022 και κατά 13,4% 
σε σύγκριση µε το 2019, καθώς το 2023 διακινήθηκαν 
2.839.289, το 2022 διακινήθηκαν 2.442.727 και το 
2019 διακινήθηκαν 2.503.206 επιβάτες.

Πτήσεις 12μήνου 2023
Στον τοµέα των αεροπορικών κινήσεων, από τα στατιστικά 
στοιχεία πτήσεων για το 12µηνο του έτους 2023 (Ιανου-
άριος/∆εκέµβριος 2023, αφίξεις και αναχωρήσεις αερο-
σκαφών εσωτερικού και εξωτερικού) προκύπτει ότι έγιναν 
561.869 πτήσεις το 2023, έναντι 552.492 το 2022 και 
526.155 πτήσεων το 2019, µε την συνολική αεροπορική 
κίνηση 12µηνου 2023 να σηµειώνει άνοδο 1,7% σε σύ-
γκριση µε το 2022 και αύξηση 6,8% σε σύγκριση µε το 
2019.

Πτήσεις Δεκεμβρίου 2023
Επίσης, σύµφωνα µε τα στατιστικά στοιχεία πτήσε-
ων (αφίξεις και αναχωρήσεις αεροσκαφών εσωτερικού 
και εξωτερικού) ∆εκεµβρίου 2023, πραγµατοποιήθηκαν 
24.583 πτήσεις, έναντι 24.200 το 2022 και 23.509 πτή-
σεων το 2019, µε την αεροπορική κίνηση να σηµειώνει 
αύξηση 1,6%, σε σύγκριση µε το 2022 και αύξηση 4,6% 
σε σύγκριση µε το 2019.

Mεγάλο χειμερινό 
Bazaar από την DUR

Η DUR παρουσι-
άζει ένα µοναδικό 
Bazaar στο κατά-
στηµα Μαιζώνος 
97 & Αγ. Νικο-
λάου στην Πάτρα 
προσκαλώντας τους 
φίλους του brand 
να ανανεώσουν τη 
γκαρνταρόµπα τους. 
Μοναδικά κοµµάτια 
χειµερινής συλλο-
γής σε τιµές που 

ξεκινούν από 25€. Στο Bazaar της DUR, οι επισκέπτες 
µπορούν να κάνουν δικά τους τα must have βαµβακερά 
πουλόβερ και πλεκτά σε προνοµιακή τιµή από 25€, καθώς 
και πουκάµισα ιδανικά για all day εµφανίσεις από 15€. 
Τα παντελόνια, από 29€, θα απογειώσουν την εµφάνιση 
του σύγχρονου άνδρα, ενώ τα µπουφάν, µε αρχική τιµή 
69€, συνδυάζουν άνεση, στιλ και ζεστασιά για µια ολο-
κληρωµένη χειµερινή εµφάνιση.
Η DUR υπόσχεται στο ανδρικό κοινό να καλύψει κάθε 
ανάγκη µε προσεγµένα ενδύµατα σε µοναδικές τιµές.



12                                             ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ26 Ιανουαρίου 2024

αφ
ιέ

ρω
µα

Το θέμα

Στο Περιφερειακό Συµβού-
λιο µετείχαν είτε δια ζώσης 
είτε µε φυσική παρουσία ∆ή-
µαρχοι για να µεταφέρουν 
την αγωνία των τοπικών 
κοινωνιών για τις επικείµε-
νες αλλαγές. Μετείχε επίσης 
η βουλευτής Αιτωλοακαρνα-
νίας του ΠΑΣΟΚ Χριστίνα 
Σταρακά (διαδικτυακά) η 
οποία τόνισε ότι: «Θέλω να 
πω ότι είµαι πλήρως αντίθε-
τη µε την αναδιάρθρωση. Οι 
υπάρχουσες δοµές όχι µόνο 
είναι απαραίτητες αλλά και 

σηµαντικές. ∆εν µπορού-
µε να φανταστούµε στο νο-
µό Αιτωλοακαρνανίας πόσα 
προβλήµατα µπορεί να δη-
µιουργήσει µια τέτοια εξέλι-
ξη. Μιλάµε για µια κοινωνία 
που δεν έχει προετοιµαστεί 
για µια τέτοια µεταρρύθµιση 
που θέλω να ξεκαθαρίσω ότι 
δεν είναι µεταρρύθµιση. Για-
τί πρέπει να λέµε αλήθειες, ο 
κ. Φλωρίδης ενώ δεσµευό-
ταν ότι οι συγκεκριµένες αλ-
λαγές δεν θα αιφνιδίαζαν τις 
τοπικές κοινωνίες, εν τού-
τοις έφερε ένα σχέδιο νόµου 
«λαιµητόµο»». 

•
Ο Αθανάσιος Παπαδό-
πουλος, Πρόεδρος της Πε-
ριφερειακής Ένωσης ∆ήµων 
∆υτικής Ελλάδος και ∆ή-
µαρχος Καλαβρύτων, για το 

κλείσιµο του Πρωτοδικείου 
της πόλης τόνισε: «Πρέπει 
να δούµε αυτό που έχει πά-
νω απ’ όλα σηµασία, πέρα 
από τους κατοίκους της πε-
ριοχής που θα ταλαιπωρη-
θούν και τους τους υπαλλή-
λους που έχουν καθιερώσει 
την δουλειά στην περιοχή 
που µένουν. Το ζητούµε-
νο είναι να ληφθεί υπόψη 
ορεινότητα περιοχής. Έχου-
µε αποµακρυσµένα χωριά 
που σε περίοδο χειµώνα 
δεν είναι δυνατόν οι κάτοι-

κοι να µετακινηθούν. Το κό-
στος είναι ιδιαίτερα µεγάλο. 
Τα ορεινά Καλάβρυτα έχουν 
στερηθεί το ΚΤΕΛ, διότι δεν 
περνάει δροµολόγιο από τα 
χωριά της περιφέρειας. Συ-
νεπώς το δυσπρόσιτο, η 
ορεινότητα που προανέφε-
ρα και η δυσκολία επικοι-
νωνίας, πρέπει να ληφθούν 
υπόψη. Επιµένουµε µε κάθε 
τρόπο στη λειτουργία στην 
περιοχή του Πρωτοδικείου».

•
Τις επιπτώσεις του δικαστι-
κού χάρτη ανέδειξε ο πρόε-
δρος του ∆ικηγορικού Συλ-
λόγου Πατρών Αθανάσιος 
Ζούπας. Όπως ανέφερε: 
«Από το 1990 ακούω νο-
µοσχέδια για επιτάχυνση 
και ούτε ένα δεν τα κατά-
φερε µέχρι σήµερα. Αν εί-

ναι κάτι να επιταχύνει αυτό 
είναι η ενσωµάτωση δικα-
στικών λειτουργών ώστε 
να κατανέµονται οι υποθέ-
σεις ισοµερώς. ∆εν πρόκει-
ται να βοηθήσουν τέτοιες 
παρεµβάσεις και ο πολίτης 
είναι αδύνατον να εξυπη-
ρετηθεί. Οι πολίτες σε Κα-
λάβρυτα και Αίγιο θα µετα-
βαίνουν από εδώ και στο 
εξής στα Πρωτοδικεία της 
Πάτρας; ∆εν µπορεί η ∆ι-
καιοσύνη να είναι µακριά 
από τον πολίτη. Και σίγου-

Τι θα επιφέρει στην ζωή χιλιάδων πολιτών 
> «Ομοβροντία» δηλώσεων αντίθεσης στο νομοθέτημα του Υπουργείου Δικαιοσύνης

Αυτός ήταν και ο λόγος που 
στην αίθουσα του Περιφερει-
ακού Συµβουλίου βρέθηκαν 
την περασµένη ∆ευτέρα, ∆ή-
µαρχοι, Πρόεδροι ∆ικηγορι-
κών Συλλόγων και παράγο-
ντες της ∆ικαιοσύνης και από 
τους τρεις νοµούς, συµµετέχο-
ντας σε έκτακτη συνεδρίαση 
του είτε µε φυσική παρουσία 
είτε διαδικτυακά. Και αυτό γι-
ατί ο χάρτης της ∆ικαιοσύνης 
αλλάζει, όχι όµως προς όφε-
λος των τοπικών κοινωνι-
ών και της επιτάχυνσης στην 
απονοµή της ∆ικαιοσύνη. 
Καταρχάς καταργείται το Εφε-
τείο Αγρινίου και πλέον οι 
υποθέσεις σε δεύτερο βαθµό 
από τα δικαστήρια της Αιτω-
λοακαρνανίας θα δικάζονται 
στο Εφετείο Πατρών. ∆ικηγό-
ροι και διάδικοι θα είναι ανα-
γκασµένοι να µετακινούνται 
στην Πάτρα εφόσον επιθυ-
µούν η υπόθεσή τους να κρι-
θεί και σε δεύτερο βαθµό. 
Ακολούθως συγχωνεύονται 
και µετατρέπονται σε περιφε-

ρειακά τα Πρωτοδικεία Αι-
γίου και Καλαβρύτων, Αµα-
λιάδας και Μεσολογγίου. 
Αντίστοιχα συγχωνεύονται 
και µετατρέπονται σε περιφε-
ρειακά τα πρωτοδικεία Κυπα-
ρισσίας, Γυθείου, Λιβαδειάς 
και Γιαννιτσών. 
Έτσι οι κάτοικοι του Αιγίου 
και των Καλαβρύτων θα µε-
ταφέρονται στην Πάτρα για 
την εκδίκαση των υποθέσε-
ών τους, της Αµαλιάδας στον 
Πύργο και του Μεσολογγί-
ου στο Αγρίνιο. Και αυτό γι-
ατί επικρατεί η πεποίθηση 
ότι τα περιφερειακά πρωτο-
δικεία µετά από µια τετραε-
τία περίπου θα καταργηθούν. 
Από την άλλη η εκτίµηση στο 
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης είναι 

ότι η καθυστέρηση στην απο-
νοµή της δικαιοσύνης εστι-
άζεται κατά κύριο λόγο στα 
Πρωτοδικεία και έπονται τα 
Εφετεία και ο Αρειος Πάγος.
Η ηγεσία του υπουργείου ∆ι-
καιοσύνης για τον δικαστικό 
χάρτη έλαβε υπόψη του τη 
σχετική µελέτη της Παγκόσµι-
ας Τράπεζας στην οποία περι-
λαµβάνονται και µεταρρυθµι-
στικές προτάσεις, για αλλαγές 
στον χώρο της Θέµιδας και τα 
κριτήρια είναι χρηµατοοικο-
νοµικά.

 Ν. Φαρμάκης: «Δεν 
είναι μεταρρύθμιση»
Το Περιφερειακό Συµβού-
λιο προχώρησε στην έκδοση 
ψηφίσµατος ζητώντας να µην 

υπάρξει κατάργηση ή υποβάθ-
µιση των δικαστικών δοµών, 
εκφράζοντας την πλήρη αντί-
θεσή του στον νέο δικαστικό 
χάρτη της χώρας. 
«Το σχέδιο που έχει δει το 
φως της δηµοσιότητας οφεί-
λει να προσαρµοστεί στις το-
πικές ανάγκες και να απο-
κτήσει τα χαρακτηριστικά 
µίας πραγµατικής µεταρρύθ-
µισης που θα υπηρετεί τη ∆ι-
καιοσύνη και τον πολίτη του 
τόπου µας», ανέφερε ο Πε-
ριφερειάρχης ∆υτικής Ελλά-
δας, Νεκτάριος Φαρµάκης, 
εκφράζοντας την αντίθεσή 
του στις επικείµενες αλλαγές 
που προωθεί το Υπουργείο 
∆ικαιοσύνης. «Οφείλω να 
πω ευθύς εξαρχής λοιπόν 

ότι τα ζητήµατα που έχουν 
ήδη προκύψει σε σχέση µε 
το νέο δικαστικό χάρτη της 
χώρας, είναι πολλά και δη-
µιουργούν εύλογες απορίες 
και ανησυχίες» τόνισε ο κ. 
Φαρµάκης.
Και ακολούθως επεσήµανε 
για ποιους λόγους δεν πρέ-
πει να προχωρήσουν οι συ-
γκεκριµένες αλλαγές από το 
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης:
«Πρώτα – πρώτα, βρισκόµα-
στε ενώπιον ενός σχεδίου 
νόµου, το οποίο δεν έχουµε 
ακόµα δει στην τελική και επί-
σηµη µορφή του, όλοι όµως 
έχουν αντλήσει πληροφορί-
ες για όσα περιλαµβάνει και 
τα οποία ήδη διαβάζουµε και 
ακούµε στα µέσα ενηµέρω-
σης και γενικότερα, στον δη-
µόσιο διάλογο. Με άλλα λό-
για, µπορεί να πει κάποιος ότι 
βρισκόµαστε σε µία κατάστα-
ση άτυπης διαβούλευσης που 
αφήνει όµως πολλά περιθώ-
ρια ερµηνειών και παρερµη-
νειών και η οποία βεβαίως, 
παρουσιάζει πολλά κενά. Και 
ένα κενό, για παράδειγµα, εί-
ναι ότι µέχρι σήµερα, κανέ-
νας δεν έχει απευθυνθεί για 
την κατάθεση άποψης στους 
αυτοδιοικητικούς και κοινω-
νικούς φορείς. Ζούµε, δηλα-
δή, µία κατάσταση που είναι 
ήδη προβληµατική.

«Οργή» για την αλλαγή 
 Μια αρνητική πρωτιά διαθέτει η Περιφέρεια 

Δυτικής Ελλάδος, μετά την απόφαση
 της κυβέρνησης να κλείσει οκτώ πρωτοδικεία 

σε όλη τη χώρα, εν όψει της αναδιάρθρωση 
των υπηρεσιών. Και αυτό γιατί τα τέσσερα 

βρίσκονται στη Δυτική Ελλάδα.
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ρα ένα µεγάλο Πρωτοδικείο 
όπως όλη της Πάτρας δεν 
φιλοδοξεί να συγκεντρώσει 
την ύλη όλης της περιοχής. 
Ουσιαστικά όλη η περιφέ-
ρεια είναι υπό διωγµό και 
οι πολίτες δεν έχουν τη ∆ι-
καιοσύνη δίπλα τους».

•
Ο Γιώργος Μπέσκος, Πρό-
εδρος του ∆ικηγορικού Συλ-
λόγου Αιγίου ανέφερε ότι 
δεν υπάρχουν οι υποδοµές 
για τις συγκεκριµένες αλλα-
γές. Στην Πάτρα, για παρά-
δειγµα, υπάρχει µόνο µια 
αίθουσα για τις συζητήσεις 
των υποθέσεων του Ειρηνο-
δικείου.
 Το ∆ιοικητικό Εφετείο δεν 
διαθέτει καµία αίθουσα και 
οι δίκες γίνονται σε δανει-
κούς χώρους.

«Αυτή είναι η κατάσταση για-
τί δεν έχουµε υποδοµές. Μας 
είχαν καλέσει στις 9 Ιανουα-
ρίου στο Υπουργείο ∆ικαιο-
σύνης και µας ανακοίνωσαν 
ότι το νοµοθέτηµα αυτό έχει 
ως στόχο την εξοικονόµηση 
πόρων. Αισθάνοµαι ότι µας 
κοροϊδεύουν. Είναι αλλαγές 
που θέλουν τεχνογνωσία και 
προγραµµατισµό και σπεύ-
δουν να τις κάνουν γρήγορα 
για να εισπράξουν χρήµατα. 
Στο Πρωτοδικείο Αιγίου σω-
ρεύονται ετησίως 3000 υπο-

θέσεις και το κόστος εκδίκα-
σης ανά υπόθεση είναι 166 
ευρώ. Το κόστος των υπο-
θέσεων στα δικαστήρια της 
Πάτρας ανέρχεται στα 182 
ευρώ ανά υπόθεση. Οπό-
τε η µετακίνηση στην Πάτρα 
θα αυξήσει ακόµη περισ-
σότερο το κόστος. Όταν µια 
υπόθεση συηζητείται στα δι-
καστήρια του Αιγίου σε τρεις 
µήνες, στην Πάτρα απαιτεί-
ται διάστηµα 7 µε 8 µήνες. 
Οπότε για ποια επιτάχυνση 
∆ικαιοσύνης µιλάµε;».

•
Ο πρόεδρος του ∆ικηγορι-
κού Συλλόγου Καλαβρύτων 
Aνδρέας Οικονόµου εξή-
γησε ότι: «έχει δηµιουργηθεί 
σύγχυση στους προέδρους 
των ∆ικηγορικών Συλλόγων 
για το τι µέλλει γεναίσθε. Αυ-

τή την σύγχυση επιτείνουν 
και τα διάφορα δηµοσιεύ-
µατα.
Η πρωτοβουλία του Υπουρ-
γείου ∆ικαιοσύνης δεν στη-
ρίζεται σε δεδοµένα και η 
περιθωριοποίηση που επι-
διώκεται έχει ως στόχο να 
µην αλλάξει τίποτα προς το 
καλύτερο, αντίθετα να οδη-
γήσει στην δυσκολία µετα-
κίνησης των πολιτών. Σε ότι 
αφορά το νοµό Αχαΐας πρέ-
πει να βρεθούν τρόποι επι-
τάχυνσης της ∆ικαιοσύνης».

η κατάργηση των υπηρεσιών 

Πέραν τούτου…
Λέγεται ότι πρόκειται για µία 
σηµαντική µεταρρύθµιση 
που αποσκοπεί στην επιτά-
χυνσηαπονοµής της ∆ικαιο-
σύνης και στη διευκόλυνση 
του πολίτη.Και ποιός δεν θέ-
λει την επιτάχυνση απονοµής 
της ∆ικαιοσύνης και τη διευ-
κόλυνση του πολίτη;
Ποιός δεν καταλαβαίνει ότι 
η επιτάχυνση στην απονοµή 
της ∆ικαιοσύνης αποτελεί κα-
ταλύτη οικονοµικής και κοι-
νωνικής ανάπτυξης που τε-
λικά, βελτιώνει την ίδια τη 
λειτουργία της χώρας και 
της δηµοκρατίας; Προφανώς 
λοιπόν, νοµίζω πως όλοι θέ-
λουµε µία καλύτερη και ταχύ-
τερη ∆ικαιοσύνη. Αναρωτιέ-
µαι όµως: Η επιτάχυνση θα 
επιτευχθεί µέσω της συρρί-
κνωσης ή, εν πάση περιπτώ-

σει, µόνο µε… χωροταξικούς 
όρους;
Τι σηµαίνει µεταρρύθµιση, 
κυρίες και κύριοι;
Σηµαίνει την µεταβολή του 
τρόπου λειτουργίας, οργά-
νωσης και µορφής του συ-
στήµατος. Σηµαίνει τον 
µετασχηµατισµό και τον ανα-
προσανατολισµός για την 
επίτευξη καλύτερου αποτελέ-
σµατος. Εάν, λοιπόν, πρέπει 
να προσεγγίσουµε το νέο δι-
καστικό χάρτη ως µεταρρύθ-
µιση, τότε πρέπει να πού-
µε απλά και ξεκάθαρα ότι το 
σχέδιο που κυκλοφορεί και 
βλέπει το φως της δηµοσιό-
τητας, ουδόλως απαντάει στις 
απαιτήσεις του όρου «µεταρ-
ρύθµιση».
Και επειδή δεν θέλω να είµαι 
απλά αφοριστικός, επειδή 
προσπαθώ πάντα να λέω την 

άποψή µου µε γνώµονα την 
λογική και την ειλικρίνεια, 
αλλά και επειδή ο τοµέας της 
∆ικαιοσύνης αγγίζει κάποιες 
από τις πιο ευαίσθητες χορ-
δές µου – γιατί είναι ένας χώ-
ρος που τον έχω υπηρετήσει 
επί χρόνια – θα παρουσιά-
σω κάποια επιχειρήµατα που 
νοµίζω ότι δείχνουν πως το 
σχέδιο που έχει δει το φως 
της δηµοσιότητας, δεν συ-
νιστά µία ουσιαστική µεταρ-
ρύθµιση που θα φέρει καλύ-
τερα αποτελέσµατα», τόνισε ο 
κ. Φαρµάκης
Και ακολούθως συµπλήρωσε: 
«Τον Ιανουάριο του 2021 η 
∆ιανεοσις εξέδωσε µελέτη µε 
τίτλο &quot;Μεταρρύθμιση 
σε Τρεις Κρίσιµους Τοµείς 
του ∆ικαστικού Συστήµατος». 
Εκεί µεταξύ άλλων αναφέρε-
ται σε λόγους που οδηγούν 
στην αλλαγή του δικαστι-
κού χάρτη της χώρας κάνο-
ντας ορισµένες παραδοχές. 
Μια και ίσως η σηµαντικό-
τερη από αυτές αναφέρει ρη-
τά: Πρόκειται για ένα µακρό-
πνοο σχέδιο που πρέπει να 
στηριχθεί σε εµπεριστατωµέ-
νη µελέτη µετά από την ορθή 
αποτύπωση της υφιστάµενης 
κατάστασης, σε συνδυασµό 
µε τις εθνικές παραµέτρους 
και τους ειδικότερους, µετρή-
σιµους κατά το δυνατόν, στό-

χους που έχουν τεθεί, αλλά 
και τα κριτήρια που προτεί-
νονται από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή για την αποτελε-
σµατικότητα της δικαιοσύνης 
του Συµβουλίου της Ευρώπης 
(CEPEJ) και να ενταχθεί στο 
ευρύτερο πλαίσιο µιας εθνι-
κής στρατηγικής για τη διοι-
κητική και πολιτική-ποινική 
δικαιοσύνη. 
Μεταξύ των κριτηρίων που 
καταγράφονται σεσχετική µε-
λέτη συγκαταλέγονται η πυ-
κνότητα του πληθυσµού (στα 
περισσότερα κράτη 7 ή 7 – 2 
δικαστήρια ανά 700.000 κα-
τοίκους), το µέγεθος των δι-
καστηρίων, η ροή των δι-
αδικασιών και ο φόρτος 
εργασίας, η γεωγραφική το-
ποθεσία, οι υποδοµές και τα 
µέσα µεταφοράς. Γίνεται λοι-
πόν προφανές ότι ακόµα και 
σε µια µελέτη - πρόταση που 
προκρίνει την ανάγκη αναδι-
άταξης του δικαστικού χάρτη 
γίνεται λόγος για το στοιχείο 
της πυκνότητας του πληθυ-
σµού που προσδιορίζεται 
στους 1-2 δικαστικούς σχη-
µατισµούς ανά 1ΟΟ.ΟΟΟ 
κατοίκους. 
Εύκολα λοιπόν κανείς αντι-
λαµβάνεται ότι στην Περι-
φέρεια µας, η προτεινόµενη 
αναδιάταξη ∆ΕΝ πληροί την 
ως άνω προϋπόθεση».

του Δικαστικού Χάρτη 
«Θα παραιτηθώ εάν καταργηθεί 
το Πρωτοδικείο Αμαλιάδας»

Ο Αθανάσιος Θεοδόσης, 
πρόεδρος ∆ικηγορικού Συλ-
λόγου Αµαλιάδας, ξεκαθά-
ρισε ότι ο ίδιος θα υποβά-
λει την παραίτησή του από 
τώρα, εάν το Πρωτοδικείο 
Αµαλιάδας γίνει µεταβατικό 
µε προοπτική κατάργησης σε 
δύο µε τρία χρόνια.

«Μας λένε ότι θα επιταχυνθεί η ∆ικαιοσύνη εάν κλείσουν 
τα οκτώ Πρωτοδικεία… Αυτά τα Πρωτοδικεία δηλαδή εί-
ναι το πρόβληµα; Είναι ντροπή! Το λέω κατηγορηµατικά, 
δεν θα λυθεί το πρόβληµα εάν µπούµε στη λογική να κλεί-
σουµε Πρωτοδικεία. Το Πρωτοδικείο Αµαλιάδας εξυπηρε-
τεί 75.000 πολίτες της συγκεκριµένης περιοχής της Ηλείας, 
που διαθέτει ένα τεράστιο παραλιακό µέτωπο και έχει ανύ-
παρκτο οδικό δίκτυο. Η Αµαλιάδα είναι µια περιοχή µε µε-
γάλο αριθµό µεταναστών και κατ’ επέκταση µε σοβαρό όγκο 
εργασίας. Στατιστικά υποβάλλονται 2500 µηνύσεις και 2200 
αγωγές κάθε χρόνο και το Πρωτοδικείο Αµαλιάδας θα έλεγα 
ότι είναι µεγαλύτερο σε υποθέσεις από του Πύργου. Αν γίνει 
µεταβατικό το Πρωτοδικείο Αµαλιάδας θα υποβάλω παραίτη-
σή µου. Και την επόµενη ηµέρα θα καταγγείλω τους αιρετούς, 
τους βουλευτές και όποιον άλλο χρειαστεί. Σας µεταφέρω την 
αγωνία 75000 πολιτών της Αµαλιάδας και 93 δικηγόρων».

•
Ο πρόεδρος του ∆ικηγορικού 
Συλλόγου Ηλείας ∆ηµήτρης 
∆ηµητρουλόπουλος σηµεί-
ωσε ότι: «Οι συγκεκριµένες 
αλλαγές αφορούν τον τρόπο 
που ζουν χιλιάδες επαγγελµα-
τίες που εργάζονται στο χώρο 
της ∆ικαιοσύνης και έχουν 
επιπτώσεις στον τρόπο που 

διεκδικούν τα δικαιώµατά τους πολίτες. Στόχος των αλλαγών 
είναι η κυβέρνηση να χρηµατοδοτηθεί από το Ταµείο Ανά-
καµψης µε 225 εκατοµµύρια ευρώ. Ελάχιστα από τα χρήµα-
τα αυτά θα διατεθούν για δικαστηριακές υποδοµές σε νοµούς 
της περιφέρειας της χώρας. Ο µεγάλος όγκος των χρηµάτων 
θα διατεθεί στην Αθήνα. Είναι γνωστό ότι υπάρχει πρόβλη-
µα στα δικαστήρια της Αθήνας, του Πειραιά και της Θεσσα-
λονίκης και δεν πρέπει όλοι οι υπόλοιποι να πληρώσουµε 
το κόστος». 

•
O ∆ηµήτρης Νικάκης, 
πρόεδρος του ∆ικηγορικού 
Συλλόγου Αγρινίου, σηµείω-
σε ότι: «Η ∆ικαιοσύνη είναι 
ιδέα και όραµα και όχι αυτό 
που υποστηρίζει παγκόσµια 
τράπεζα, επάνω στην οποία 
στηρίζονται οι αλλαγές. ∆εν 
επιτρέπεται να ασχοληθούµε 

τι έξοδα έχει ένας δικαστικός µηχανισµός και τι έσοδα. Ο 
δικαστικός χάρτης και η κατάργηση των δοµών και δεν θα 
επιταχύνει την απονοµή και αυτό το λέω κατηγορηµατικά. 
Εάν δεν εντοπιστεί η αιτία τότε η νοµοθέτηση είναι εσφαλ-
µένη και δεν θα αντιµετωπίσει την ρίζα του κακού. 
∆εν είναι δυνατόν να έχουµε νέο δικαστικό χάρτη χωρίς να 
ξέρουµε την αιτία της καθυστέρησης. Σε ένα ποινικό δικα-
στήριο όταν προσδιορίζονται 30 κακουργήµατα και αναβάλ-
λονται τα 10, τα υπόλοιπα πότε µπορούν να δικαστούν; Η 
απάντηση είναι «ποτέ». Και δεν φταίνε οι δικηγόροι για κα-
θυστέρηση απονοµής της ∆ικαιοσύνης». 
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Έντονες ήταν και οι αντιδρά-
σεις των αυτοδιοικητικών 
παραγόντων της Αιτωλοα-
καρνανίας για το ενδεχόµενο 
κλεισίµατος δικαστικών υπη-
ρεσιών στην περιοχή. Σύσ-
σωµοι εξέφρασαν την αντί-
θεσή τους στην εξέλιξη αυτή, 
µιας και οι πολίτες θα πρέπει 
να µετακινούνται εκατοντάδες 
χιλιόµετρα για την απονοµή 
του ∆ικαίου.

•

Ο δήµαρχος Αγρινίου Γιώρ-
γος Παπαναστασίου σηµεί-
ωσε ότι µε το υπάρχον καθε-
στώς εξυπηρετείται η έννοια 
της αποκέντρωσης των δι-
καστικών υπηρεσιών και 
όχι της συγκέντρωσης. «Κά-
ποιοι µε τις αποφάσεις τους 
προσπαθούν να µας διαιρέ-
σουν. Στεναχωρήθηκα ακού-
γοντας διάφορες απόψεις 
ότι τα δικαστήρια, εάν τελικά 
κλείσουν, θα πρέπει να είναι 
στην έδρα της Αιτωολαοκαρ-
νανίας. Συζητήσαµε για δικα-
στικό χάρτη στην περιοχή µε 
άλλα κριτήρια. Είναι η λογι-
κή της χωροταξίας που επι-
κράτησε στους επιστήµονες 
και µετράει συγκεκριµένα µε-
γέθη όχι όµως σύµφωνα µε 

τις ανάγκες πολιτών. Όλα 
έχουν σχέση µε εξυπηρέτη-
ση του δηµότη και του πολί-
τη. Κατά τη γνώµη µου είναι 
λάθος να ανοίγουµε «κερκό-
πορτες» Μόνο ενωµένοι θα 
πετυχαίνουµε πράγµατα σε 
διαφορετική περίπτωση συ-
νέχεια θα µας διαιρούν και 
θα χάνουµε».

•

O Σπύρος ∆ιαµαντόπου-
λος, δήµαρχος Μεσολογγίου, 
εξήγησε ότι: «Έχω ενηµερω-
θεί για την αναµόρφωση δι-
καστικού χάρτη που οδηγεί σε 
υποβάθµιση όχι αναβάθµιση. 
Θέλω να εµείνω σε αυτό που 
είπε ο κ. Παπαναστασίου, µα-
κριά από εµάς η οποιαδήπο-
τε διαίρεση. Εύχοµαι να µην 
υπάρξει καµία µεταβολή γι-

ατί υπάρχουν αντικειµενικοί 
λόγοι. Σαφέστατα να πω ότι 
το δηµοτικό συµβούλιο και 
ο ∆ήµος µεταφέρει την έντο-
νη ανησυχία γιατί αύριο κλεί-
νει η πόλη και το Μεσολόγγι 
δεν αντέχει άλλη υποβάθµι-
ση. Έχουµε µάθει να µετράµε 
µόνο ήττες. Και θέλω να εκ-
φράσω την δυσαρέσκεια µου 
που δεν βλέπω τους βουλευ-
τές µας συµπαραστάτες σε αυ-
τή την προσπάθεια.

•

Ο Χρήστος Χριστοδουλό-
πουλος, δηµαρχος Ηλιδας, 
επεσήµανε στη συνεδρίαση 
ότι: «Αυτή η τροποποίηση 
κάθε άλλο παρά επιτάχυν-
ση θα φέρει. Καλύπτουµε µε 
τον καλύτερο τρόπο ως Πρω-
τοδικείο Αµαλιάδας όλα τα 

κριτήρια που έχουµε για να 
υπάρξει αναβάθµιση και όχι 
υποβάθµιση του δικαστικού 
κλάδου. Είµαστε ένας ιστο-
ρικός δήµος και συγκαλέσα-
µε ένα έκτακτο συµβούλιο για 
να λάβουµε σηµαντικές απο-
φάσεις και να είµαστε έτοι-
µοι για οποιοδήποτε ενδε-
χόµενο. Κανένας δεν θέλει 
την τροποποίηση και οι ∆ή-
µαρχοι του κάµπου όπως και 
οι φορείς όλου του νοµού 
θα πολεµήσουµε µια τέτοια 
εξέλιξη. Όλοι εκφράσαµε 
αντίθεσή µας µε κατάργηση 
πρωτοδικείου Αµαλιάδας. 
Εγώ συµφωνώ µε το ψήφι-
σµα του Περιφερειακού Συµ-
βουλίου και η πρόταση που 
πήραµε ήταν να ζητήσου-
µε ακρόαση από τα ανώτατα 
κυβερνητικά στελέχη, ακόµα 
και από τον Πρωθυπουργό. 
Θέλουµε όποια απόφαση θα 
λάβετε να είµαστε δίπλα σας 
για να µην εφαρµοστεί η δι-
καστική µεταρρύθµιση, γιατί 
αρκετά έχουµε υποστεί τόσες 
δεκαετίες. Είµαστε οι τελευ-
ταίοι που αναµένεται να συν-
δεθούµε σε δύο χρόνια µε 
εθνικό δίκτυο. Σιδηρόδρο-
µο και αεροδρόµιο δεν έχου-
µε και σήµερα δεν διαθέτου-
µε ούτε νοσοκοµείο. Εάν το 
Πρωτοδικείο Αµαλιάδας γί-
νει µεταβατικό, είναι βέβαιο 
ότι σε λίγα χρόνια θα κλείσει. 
Συνεπώς, είµαστε αντίθετοι 
σε οποιαδήποτε τροποποίη-
ση δικαστικού χάρτη».

Την πρόθεσή της να υπερα-
σπιστεί το «κράτος δικαίου» 
και να βρεθεί στην πρώτη 
γραµµή ώστε να µην προχω-
ρήσει το κυβερνητικό σχέδιο 
τροποποίησης του δικαστι-
κού χάρτη που θα επιφέρει 
σοβαρό πλήγµα στις δικαστι-
κές δοµές της ∆υτικής Ελλά-
δος µε αλυσιδωτές συνέπειες 
στις τοπικές οικονοµίες και 

κοινωνίες, διεµήνυσε στη 
διάρκεια της έκτακτης συνε-
δρίασης του Περιφερειακού 
Συµβουλίου, η περιφερειακή 
παράταξη «Νέα ∆υτική Ελλά-
δα».
Ο κ. Σκιαδαρέσης αφού 
υπενθύµισε πως η παράταξη 
κατέθεσε από τις 8 Ιανουαρί-
ου σχετική επερώτηση προ-
καλώντας τη συζήτηση του 
σοβαρού αυτού θέµατος στο 
Περιφερειακό Συµβούλιο, 
έδωσε το λόγο στον εισηγη-
τή εκ µέρους της «Νέας ∆υτι-
κής Ελλάδος», Φάνη Αδαµό-
πουλο, ο οποίος κατήγγειλε 
πως η κυβέρνηση προκάλεσε 
αναίτια αναταραχή στο χώρο 

της ∆ικαιοσύνης, προτείνο-
ντας την κατάργηση 5 Εφε-
τείων και 11 Πρωτοδικείων, 
µε αποτέλεσµα να προοιωνί-
ζονται επώδυνες και ατεκµη-
ρίωτες επεµβάσεις στον δικα-
στικό χάρτη της χώρας.
«Η Περιφέρειά µας πλήττεται 
καίρια από µια τέτοια µεταρ-
ρύθµιση, αφού κινδυνεύουν 
να καταργηθούν τόσο το Εφε-
τείο ∆υτικής Στερεάς Ελλά-
δας, όσο και µια σειρά Πρω-
τοδικείων (Αγρινίου, Αιγίου, 
Καλαβρύτων, Αµαλιάδας), 
αλλά και πλήθος Ειρηνοδι-
κείων (Βάλτου, Ναυπάκτου, 
Ακράτας, ∆ύµης, Αρήνης, 
Γαστούνης, Ολυµπίων, κλπ.). 

Η Παράταξή µας συντάσσε-
ται µε τις τοπικές κοινωνίες 
και το συνταγµατικό δικαίω-
µα των πολιτών για ακώλυτη 
πρόσβαση στη δικαιοσύνη, 
χωρίς να απαιτούνται εµπό-
δια και τεράστιες χιλιοµετρι-
κές αποστάσεις. 
Εκφράζουµε την κατηγορη-
µατική και κάθετη αντίθε-
σή µας στην κατάργηση των 
υφιστάµενων ∆ικαστηρίων 
της Περιφέρειάς µας και δη-
λώνουµε µε απόλυτο και κα-
τηγορηµατικό τρόπο ότι δεν 
πρόκειται να επιτρέψουµε 
να επέλθει καµία έκπτωση 
σε ένα τόσο σοβαρότατο ζή-
τηµα». 

«Εκατοντάδες χιλιόμετρα 
για να βρουν το δίκιο τους»

> Τι επεσήμαναν Δήμαρχοι και Πρόεδροι Δικηγορικών Συλλόγων

«Σοβαρό πλήγμα για την Δυτ. Ελλάδα»
> Η θέση της «Νέας Δυτικής Ελλάδας» στο Περιφερειακό Συμβούλιο

Το θέμα

Κ. Καρπέτας: Να προηγηθεί 
ουσιαστικός διάλογος»

O επικεφαλής της παρά-
ταξης «Μαζί Αλλάζουµε 
– ∆υτική Ελλάδα» Κώ-
στας Καρπέτας ανέφερε 
τα εξής: «Τα προβλήµατα 
που παρατηρούνται στην 
απονοµή της δικαιοσύ-
νης απαιτούν σφαιρική 
αντιµετώπιση και συνο-

λική προσέγγιση. ∆εν επιλύονται µε διοικητικά µέτρα 
κατάργησης ή συγχώνευσης δικαστικών σχηµατισµών, 
αλλά µε τον εκσυγχρονισµό και την ενοποίηση των δι-
κονοµικών κανόνων, την αύξηση της χρηµατοδότησης, 
τη δηµιουργία υλικοτεχνικών υποδοµών, τη ψηφιοποί-
ηση και τις προσλήψεις δικαστικών υπαλλήλων, λαµ-
βάνοντας υπόψη στοιχεία ουσιαστικής τεκµηρίωσης και 
αποτελεσµατικότητας για κάθε δικαστικό σχηµατισµό. Η 
θέση της παράταξης µας είναι κατηγορηµατικά αντίθετη 
στην κατάργηση οποιουδήποτε Εφετείου ή Πρωτοδικεί-
ου, ενώ ως προς την συγχώνευση Ειρηνοδικείων, θε-
ωρούµε ότι θα πρέπει να προηγηθεί ένας ουσιαστικός 
διάλογος. Η Κυβέρνηση, ως εκτελεστική εξουσία, αντι-
µετωπίζει τη ∆ικαιοσύνη ως «φτωχό συγγενή» και είναι 
αναγκαίο στην επόµενη συνταγµατική αναθεώρηση να 
θεσπιστεί η οικονοµική αυτοτέλεια της ∆ικαιοσύνης και 
ένας αυτοτελής οικονοµικός προϋπολογισµός».
Τέλος, έκρουσε τον κώδωνα λέγοντας πως «στην παν-
δηµία συζητούσαµε στο Περιφερειακό Συµβούλιο για 
τον ακαδηµαϊκό χάρτη και την κατάργηση πανεπιστηµι-
ακών τµηµάτων στις πόλεις της περιφέρειας, όπου χά-
σαµε παταγωδώς. Τα Πανεπιστηµιακά Τµήµατα έκλεισαν 
στην Ηλεία, υποβαθµίστηκαν στην Αιτωλοακαρνανία και 
έκλεισε το Τµήµα του Αιγίου. Το ίδιο θα συµβεί, δυστυ-
χώς, και µε την επερχόµενη αλλαγή του υγειονοµικού 
χάρτη, που προβλέπει το κλείσιµο νοσοκοµείων και άλ-
λων δοµών δηµόσιας Υγείας, σε βάρος των πολιτών της 
∆υτικής Ελλάδας».

Λαϊκή Συσπείρωση Δυτικής 
Ελλάδας: Καμία συγχώνευση

“Η αναµόρφωση του ∆ικαστικού Χάρτη της χώρας (δι-
καστικός «Καλλικράτης») που προωθεί η κυβέρνηση της 
Ν∆, µέσω του οποίου σχεδιάζεται η συγχώνευση και κα-
τάργηση δικαστηρίων, αποτελεί ένα από τα πολλά αντι-
λαϊκά προαπαιτούµενα του Ταµείου Ανάκαµψης, του 
υπερµνηµονίου της Ε.Ε., που στηρίζουν όλα τα κόµµατα 
(Ν∆, ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ/ΚΙΝΑΛ κλπ.) και το πληρώνει 
ακριβά ο λαός”, ανέφεραν µε ανακοίνωσή τους οι εκ-
πρόσωποι της Λαϊκής Συσπείρωσης ∆υτικής Ελλάδας.
Και σε άλλο σηµείο, προσέθεσαν τα εξής: 
«Απαιτούµε: 
-Καµία συγχώνευση δικαστηρίων. Πολυµελείς συνθέ-
σεις στο δεύτερο βαθµό σε όλα τα είδη της δικαιοδοσίας.
- Άµεσες προσλήψεις και κάλυψη όλων των κενών θέσε-
ων σε δικαστικούς υπαλλήλους, µε µόνιµο προσωπικό, 
µε πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα.
- Άµεση βελτίωση όλων των κτιριακών και εν γένει υλι-
κοτεχνικών υποδοµών στα δικαστήρια όλης της χώρας
- Κατάργηση παραβόλων, τελών και κάθε οικονοµικής 
επιβάρυνσης σε βάρος των εργαζοµένων και λαϊκών 
στρωµάτων.
- Να µην κατατεθούν οι προωθούµενες αλλαγές στους 
Ποινικούς Κώδικες. Κατάργηση των αντιδραστικών θε-
σµών της ποινικής συνδιαλλαγής, ποινικής διαπραγµά-
τευσης και ποινικής διαταγής.
- Κατάργηση του νέου Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας.
- Κατάργηση του νέου Πτωχευτικού Κώδικα.
- Κατάργηση των πιλοτικών δικών».
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Μνηµόνιο συνεργασίας για 
τη λειτουργία Σχολής Ολυ-
µπιακών Σπουδών υπεγρά-
φη στο ∆ηµαρχείο της Αρχ. 
Ολυµπίας, µεταξύ του δηµάρ-
χου Αρχαίας Ολυµπίας Άρη 
Παναγιωτόπουλου, του πε-
ριφερειάρχη ∆υτικής Ελλά-
δας Νεκτάριου Φαρµάκη, του 
πρύτανη του Πανεπιστηµίου 
Πατρών Χρήστου Μπούρα 
και του προέδρου της ∆.Ο.Α. 
Ισίδωρου Κούβελου, µε κοι-
νή δέσµευση όλων να εργα-
στούν συστηµατικά και µεθο-
δικά ώστε τα επόµενα χρόνια 
η Σχολή να τεθεί σε λειτουρ-
γία.
Το «παρών» έδωσαν επίσης 
ο υφυπουργός Προστασίας 
του Πολίτη Ανδρέας Νικολα-
κόπουλος, η βουλευτής Ν∆ 
Ηλείας ∆ιονυσία Αυγερινο-
πούλου, ο αντιπεριφερειάρ-
χης Π.Ε. Ηλείας Νίκος Κορο-
βέσης και ο τέως ∆ήµαρχος 
Αρχ. Ολυµπίας Γιώργος Γε-
ωργιοπουλος - που προσκλή-

θηκε από τον διάδοχό του-
καθώς εκείνος είχε ξεκινήσει 
το όλο εγχείρηµα.
Τι προβλέπει το μνημόνιο
Το µνηµόνιο προβλέπει ότι 
για τη στέγαση της Σχολής θα 
χρησιµοποιηθούν οι εγκατα-
στάσεις της ∆ΟΑ. Στον ∆ή-
µο Αρχαίας Ολυµπίας έχουν 
παραχωρηθεί, τα παλιά ξενο-
δοχεία «Απόλλων» και «Ξένι-
ος Ζευς». Το Πανεπιστήµιο 
Πατρών, µε τη συνδροµή της 
∆ΟΑ, θα αναλάβει το ακαδη-
µαϊκό µέρος της συνεργασίας.
O ∆ήµος Αρχαίας Ολυµπί-

ας και η ∆ιεθνής Ολυµπια-
κή Ακαδηµία θα αναλάβουν 
την κτηριακή και υλικοτεχνι-
κή υποστήριξη για την υλο-
ποίηση των µαθηµάτων, την 
στέγαση του διδακτικού και 
διοικητικού προσωπικού 
και την φοιτητική µέριµνα 
(όσον αφορά το ∆ήµο Αρ-
χαίας Ολυµπίας αναφέρονται 
καταρχήν το Πρώην Ξενοδο-
χείο «Απόλλων», το Κτίριο 
του πρώην ΜΟΤΕΛ «ΞΕΝΙ-
ΟΣ ΖΕΥΣ» και άλλες αναγκαί-
ες υποδοµές στην Αρχαία 
Ολυµπία και όσον αφορά την 

∆ΟΑ αναφέρονται οι εγκατα-
στάσεις της για διδασκαλία, 
διαµονή, διατροφή, άθληση, 
κλπ.).
H Περιφέρεια ∆υτικής Ελλά-
δας θα λάβει µέριµνα και θα 
εξετάσει την ένταξη έργων και 
δράσεων στο Περιφερειακό 
Πρόγραµµα ∆υτικής Ελλάδας 
(ΟΧΕ, ΒΑΑ κλπ) στο πλαίσιο 
της υλοποίησης και λειτουρ-
γίας της καταρχήν συµφω-
νίας των µελών για ίδρυση 
Σχολής του Πανεπιστηµίου 
Πατρών µε έδρα την Αρχαία 
Ολυµπία και αντικείµενο τις 
Ολυµπιακές Σπουδές, όπως 
έχει συζητηθεί µε τον Υπουρ-
γό Παιδείας Θρησκευµάτων 
& Αθλητισμού.
 Η σχολή σχεδιάζεται να έχει 
τρία τµήµατα. Το πρώτο θα 
έχει αντικείµενο την εφαρµο-
γή της σύγχρονης τεχνολο-
γίας στον Πολιτισµό. το δεύ-
τερο αφορά στον αθλητισµό 
και την ευεξία και το τρίτο την 
Πολιτιστική ∆ιπλωµατία. 

Το «Ενδόραµα» είναι ένα Πανελλήνιο 
Συνέδριο Ενδοκρινολογίας µε διεθνή 
συµµετοχή που έχει φιλοδοξία να πα-
ρουσιάσει τις σηµαντικές εξελίξεις, σε 
όλους τους τοµείς της Ενδοκρινολογί-
ας. ∆ιεξάγεται στο Πανεπιστήµιο Πα-
τρών σε ετήσια βάση. Στα πλαίσια 
αυτού παρουσιάζονται κλινικά περιστα-
τικά και ιατρικά δεδοµένα, γίνεται ανα-
σκόπηση των πλέον ενδιαφερόντων 
άρθρων που δηµοσιεύτηκαν στη διε-
θνή βιβλιογραφία τη χρονιά που πέρα-
σε σε όλα τα γνωστικά πεδία της Ενδο-
κρινολογίας. Επίσης παρουσιάζονται 
και συζητούνται τα τελευταία ερευνητι-
κά αποτελέσµατα, ιδέες, εξελίξεις και 
εφαρµογές στον τοµέα της ενδοκρινο-

λογίας καθώς παρουσιάζονται όλα τα 
αντίστοιχα νέα φάρµακα που κυκλοφό-
ρησαν την ίδια περίοδο.
Σε συνέχεια των προηγούµενων 15 συ-
νεδρίων και ακολουθώντας τις εξελί-
ξεις το Ενδόραµα’23 θα διεξαχθεί από 
τις 26 έως τις 28 Ιανουαρίου 2024 στο 
Συνεδριακό και Πολιτιστικό Κέντρο του 
Πανεπιστηµίου Πατρών.

Πολιτιστικό Ενδόραμα 2023
Όπως κάθε χρόνο, έτσι και φέτος, στο 
πλαίσιο του συνεδρίου Ενδόραµα θα 
πραγµατοποιηθεί το πολιτιστικό Ενδό-
ραµα ’23 µε ένα ξεχωριστό θέµα: Ελλη-
νόφωνη Καλαβρία - «Eghi mia glossa 
ti petheni, den eghi iatro ti na tin jani» 

- Bruno Stelitano.
Η σχέση της Ελλάδας µε την Ιταλία 
ήταν πάντα ισχυρή. Η γειτονική χώρα 
δεν είναι απλά ένας ονειρεµένος προο-
ρισµός για τα ταξίδια µας αλλά συνδέε-
ται µε τη χώρα µας µέσα στα χρόνια µε 
πολλούς τρόπους. Ένα κοµµάτι της µά-
λιστα, η Καλαβρία, συνεχίζει να µιλάει 
ελληνικά.
Οι Γραίκοι ή Γραικάνοι, µαζί µε τους 
Γκρίκο της Απουλίας, είναι οι κύρι-
ες ελληνόφωνες κοινότητες της νότιας 
Ιταλίας και θεωρούνται οι εναποµείνα-
ντες πληθυσµοί των ελληνικών αποικι-
ών της αρχαιότητας, της Μεγάλης Ελλά-
δας (Magna Graecia) που ενισχύθηκαν 
πληθυσµιακά τόσο στα χρόνια της Βυ-
ζαντινής κυριαρχίας της περιοχής, όσο 
και κατά την Τουρκοκρατία µε τους Ελ-
ληνικούς πληθυσµούς που ζήτησαν κα-
ταφύγιο στην Νότιο Ιταλία.
Έτσι, 26 και 27 Ιανουαρίου θα πραγµα-
τοποιηθεί έκθεση φωτογραφίας µε θέ-
µα «Η βυζαντινή Καλαβρία µε τον φακό 
της Φωτεινής Καϊµάκη» και οµιλία µε 
θέμα «Griki imèsta, grika omiloume. 
Η γλώσσα γραίκα δεν βασιλέγουει. Τα 
γράµµατα αµαλάµµατα στην ιστορία 
µας» µε οµιλήτρια την συγγραφέα Φω-
τεινή Καϊµάκη.

ΕΟΡΤΑΣΜΟΣ ΤΡΙΩΝ ΙΕΡΑΡΧΩΝ: Την Τρίτη 30 Ια-
νουαρίου 2024 και ώρα 18:00, θα πραγµατοποιηθεί ο 
επίσηµος εορτασµός του Πανεπιστηµίου Πατρών για τους 
Τρεις Ιεράρχες και την Ηµέρα των Γραµµάτων στην Αί-
θουσα Τελετών «Οδυσσέας Ελύτης» του Πανεπιστηµίου 
Πατρών (κτίριο ∆ιοίκησης Π.Π.). Η έναρξη της εκδήλω-
σης θα πραγµατοποιηθεί µε τον χαιρετισµό του πρύτανη 
του Πανεπιστηµίου Πατρών καθηγητή Χρήστου Ι. Μπούρα 
ενώ η κεντρική οµιλία από τον δικηγόρο Πατρών κ. Χρή-
στο Μούλια. Στη συνέχεια, θα απονεµηθούν τιµητικές πλα-
κέτες και διπλώµατα στα µέλη ∆ΕΠ που αφυπηρέτησαν το 
προηγούµενο ακαδηµαϊκό έτος, 2022-23, ως αναγνώριση 
της µακρόχρονης προσφοράς τους στην εκπαίδευση και 
στην ανάπτυξη του Ιδρύµατος. Επίσης, θα απονεµηθούν 
τα «Φοιτητικά Βραβεία Αριστείας», τιµητικές διακρίσεις που 
συνοδεύονται από χρηµατικά έπαθλα, σε αριστεύσαντες 
αποφοίτους του Πανεπιστηµίου Πατρών το ακαδηµαϊκό 
έτος 2022-23. Κατά την διάρκεια της εκδήλωσης θα πραγ-
µατοποιηθεί και η απονοµή των Βραβείων Εξαίρετης ∆η-
µοσίευσης «Παναγιώτης Κανελλόπουλος» 2023 και Εξαί-
ρετης ∆ιδασκαλίας «Ευάγγελος Παπανούτσος» 2023. Η 
εκδήλωση θα ολοκληρωθεί µε τη συµµετοχή του 11ου ∆η-
µοτικού Σχολείου Πατρών «Παναγιώτης Κανελλόπουλος».

ΔΙΚΤυΟ ΠΡΑΞΗ: Με επιτυχία πραγµατοποιήθηκε στις 
16/01 στο Παρίσι, η εναρκτήρια εκδήλωση του νέου έργου 
CARIOQA-PHA, συγκεντρώνοντας 6 εταίρους:
2 Οργανισµούς διαστήµατος 
3 Βιοµηχανικές επιχειρήσεις 
1 Ερευνητικό οργανισµό

Στόχος της εκδήλωσης ήταν η περαιτέρω ανάπτυξη του 
κβαντικου επιταχυνσιόµετρου, µιας νέας τεχνολογίας που 
θα χρησιµοποιηθεί στο διάστηµα την επόµενη δεκαετία.
Ως συνέχεια του ‘CARIOQA-PMP’, το νέο έργο που χρη-
ματοδοτείται από το πρόγραμμα πλαίσιο #HorizonEurope, 
αναµένεται να µας φέρει ένα βήµα πιο κοντά στην πραγ-
µατοποίηση διαστηµικής αποστολής µε στόχο την µελέτη 
δεδοµένων για την κλιµατική αλλαγή.
Το Δίκτυο ΠΡΑΞΗ PRAXI Network εκπροσώπησαν η Δρ. 
Αρετή Μούρκα & η Δρ. Δήμητρα Τσούτσου, οι οποίες συμ-
μετείχαν στην εκδήλωση & παρουσίασαν τις δράσεις για το 
Impact Maximization των αποτελεσμάτων του έργου.

ΕΑΠ: Το Ελληνικό Ανοικτό Πανεπιστήµιο (Ε.Α.Π.) ανα-
κοίνωσε την ίδρυση του ∆ιιδρυµατικού Προγράµµατος Με-
ταπτυχιακών Σπουδών (∆ΠΜΣ) µε τίτλο: «Ιατρική Ακρι-
βείας και Νέες Θεραπείες» (Precision Medicine and Novel 
Therapies) της Σχολής Θετικών Επιστημών και Τεχνολογί-
ας του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου και του Ιδρύ-
µατος Ιατροβιολογικών Ερευνών της Ακαδηµίας Αθηνών 
(Ι.ΙΒ.Ε.Α.Α.)». Τα γνωστικά αντικείµενα του ∆.Π.Μ.Σ. «Ια-
τρική Ακριβείας και Νέες Θεραπείες» στοιχειοθετούν την 
Ιατρική Ακριβείας του άµεσου µέλλοντος, συµβάλλοντας 
στην προγνωστική ανάλυση και γνώση, και στην ολιστική 
θεραπευτική προσέγγιση για τον ασθενή. Η έµφαση που 
δίνεται στις νέες θεραπείες, καθιστά τις προσφερόµενες 
γνώσεις πολύ χρήσιµες και το ∆ΠΜΣ ιδιαίτερα ελκυστικό. 
Το ∆ΠΜΣ «Ιατρική Ακριβείας και Νέες Θεραπείες» απευθύ-
νεται σε ένα µεγάλο φάσµα πτυχιούχων της Τριτοβάθµιας 
εκπαίδευσης, κυρίως των Επιστηµών Ζωής όπως, από-
φοιτους Ιατρικών Σχολών, Φαρµακευτικής, Βιολογίας, Βι-
οχηµείας, Βιοτεχνολογίας, Μοριακής Βιολογίας, Γενετικής, 
Βιοπληροφορικής, και άλλων συναφών Τµηµάτων.

> Τι επεσήμαναν Δήμαρχοι και Πρόεδροι Δικηγορικών Συλλόγων

Mνημόνιο συνεργασίας για την 
Σχολή Ολυμπιακών Σπουδών

Πανελλήνιο Συνέδριο 
«Ενδόραμα 2023»

> Μεταξύ ΔΟΕ, Δήμου Αρχ. Ολυμπίας, ΠΔΕ και Πανεπιστημίου Πατρών

> Στο Συνεδριακό & Πολιτιστικό Κέντρο του Πανεπιστημίου Πατρών
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Με µεγάλη επιτυχία πραγµα-
τοποιήθηκε το απόγευµα της 
∆ευτέρας 22/1 στον χώρο 
του FAME ROAD Hub (Πα-
λαιά Σφαγεία Αιγίου) η συ-
νάντηση εργασίας µε αντικεί-
µενο την χαρτογράφηση των 
µονοπατιών της Αιγιάλειας, 
που διοργάνωσε ο ∆ήµος 
Αιγιαλείας σε συνεργασία µε 
την ανάδοχο εταιρεία Paths 
of Greece (Μονοπάτια της 
Ελλάδας).
Στη συνάντηση το «παρών» 
έδωσαν εκπρόσωποι του 
∆ασαρχείου Αιγίου, πρόε-
δροι Κοινοτήτων της Αιγιά-
λειας, εκπρόσωποι Πολιτι-
στικών και Περιβαλλοντικών 
Συλλόγων, του Ορειβατικού 
Συλλόγου Αιγίου, του ∆ικτύ-
ου Ποιότητας «Οινοξένεια» 
και ενεργοί πολίτες που αγα-

πούν την πεζοπορία, την πο-
δηλασία και τη φύση.
Ο αρµόδιος αντιδήµαρχος 
Ανάπτυξης Βασίλειος Χρι-
στόπουλος, δηµοτικοί σύµ-
βουλοι και µέλη της Του-
ριστικής Επιτροπής του 
∆ήµου Αιγιάλειας, χαιρέτη-
σαν την πρωτοβουλία και 
συµµετείχαν ενεργά στον δι-
άλογο που αναπτύχθηκε. Ο 

κ. Κατσαρός εκ µέρους της 
Paths of Greece, ανέφερε ότι 
πρώτη φορά στα τόσα χρό-
νια που κάνει αυτή τη δου-
λειά είδε τόσο µεγάλη αντα-
πόκριση και ενδιαφέρον για 
την ανάδειξη περιπατητικών 
και ποδηλατικών διαδρο-
µών σε έναν ∆ήµο.
Σκοπός της συνάντησης ήταν 
να παρουσιαστεί η µεθοδο-

λογία χαρτογράφησης των 
µονοπατιών της περιοχής, 
να λυθούν απορίες, να συζη-
τηθούν θέµατα προοπτικών 
ανάπτυξης και να δηµιουρ-
γηθεί το δίκτυο-κοινότητα 
των ανθρώπων που θα εί-
ναι αρωγοί στην προσπάθεια 
αυτή. Στην φάση αυτή είναι 
σηµαντικό να συγκεντρωθεί 
το απαραίτητο πληροφορια-
κό υλικό των µονοπατιών
Εκ µέρους του ∆ήµου κα-
λούνται όλοι όσοι θα ήθελαν 
να συµµετέχουν στην προ-
σπάθεια αυτή και θέλουν 
να διαθέσουν πληροφορια-
κό υλικό, να επικοινωνούν 
µε το Αυτοτελές Τµήµα Ανά-
πτυξης και Προγραµµατι-
σµού του ∆ήµου Αιγιαλεί-
ας, τηλ. 2691360809 και 
xchristia@aigialeia.gov.gr

Το Σωµατείο Υπαλλήλων και Εργατο-
τεχνιτών στα Ε.Α.Σ Αιγίου, αναφέρει 
σε ανακοίνωση του: «Με αφορµή την 
επίσκεψη εκπροσώπων της Κυβέρνη-

σης στο Αίγιο, για να παραστούν στις 
επετειακές εκδηλώσεις της Συνέλευσης 
της Βοστίτσας στις 26/01/2024, επι-
θυµούµε, ως Σωµατείο Υπαλλήλων και 
Εργατοτεχνιτών στα Ε.Α.Σ Αιγίου, να 
εκφράσουµε δηµόσια την ανησυχία µας 
για την επόµενη µέρα της αµυντικής βι-
οµηχανίας και ειδικότερα για το πλάνο 
αξιοποίησης του εργοστασίου των Ελ-
ληνικών Αµυντικών Συστηµάτων στο 
Αίγιο. Τα τελευταία χρόνια το εργο-
στάσιο των ΕΑΣ στο Αίγιο έχει απα-
ξιωθεί και επιβάλλεται να στηριχθεί. 
Είναι η τελευταία βαριά βιοµηχανία 
του Νοµού Αχαΐας, είναι το µοναδικό 

εργοστάσιο παραγωγής οπλικών συ-
στηµάτων στη χώρα και θα έπρεπε να 
αποτελεί όχι µόνο κυβερνητική, αλλά 
και εθνική προτεραιότητα.
Καλούµε τους τοπικούς φορείς, κα-
θώς και τους πολιτικούς εκπροσώ-
πους κάθε κόµµατος στο Νοµό Αχα-
ΐας, να αναλάβουν δράση και να 
απαιτήσουν έργα και όχι υποσχέσεις. 
Εµείς ως εργαζόµενοι ενηµερώνουµε 
και χτυπάµε εδώ και αρκετό καιρό το 
καµπανάκι του κινδύνου. Κροκοδεί-
λια δάκρυα και εκ των υστέρων εκδη-
λώσεις «συµπάθειας», δεν θα γίνουν 
αποδεκτά».

Η ∆ηµοκρατική Κίνηση Οι-
κονοµολόγων (∆Η.ΚΙ.Ο) 
αναφέρεται στη πρόσφατη 
συγκρότηση του ∆.Σ του του 
10ου Περιφερειακού Τµή-
µατος (Αχαΐας, Ηλείας, Αι-
τωλοακαρνανίας) του Οικο-
νοµικού Επιµελητηρίου.
Ειδικότερα, γνωστοποίησε 
τα εξής: «Στις 17/1/2024 
πραγµατοποιήθηκε συνε-
δρίαση του νέου ∆ιοικητι-
κού Συµβουλίου του 10ου 
Περιφερειακού Τµήµατος 
(Αχαΐας, Ηλείας, Αιτωλοα-
καρνανίας) του Οικονοµικού 
Επιµελητηρίου προκειµένου 

να εκλεγούν ο Πρόεδρος, 
ο Αντιπρόεδρος, ο Γενικός 
Γραµµατέας και ο Οικονο-
µικός Επόπτης. Η παράτα-
ξη µας που πρώτευσε για 
ακόµα µία φορά στις εκλο-
γές που διενεργήθηκαν στις 
10/12/2023 σε Τοπικό αλ-
λά και σε Πανελλαδικό επί-
πεδο πρότεινε αναλογικό 
προεδρείο µε τη συµµετοχή 
και των τριών παρατάξεων 
σε αυτό, καθώς και εναλλα-
γή στη θέση του Προέδρου 
µεταξύ των δυο πρώτων πα-
ρατάξεων. [...] ∆υστυχώς, 
για ακόµα µια φορά αντιµε-

τωπίσαµε την άρνηση των 
προοδευτικών κατ’ επίφαση 
δυνάµεων της δεύτερης και 
τρίτης παράταξης (Π.∆.Σ.Ο 
και Π.Ο.Ε), οι οποίες απέ-
κλεισαν την πρώτη δύναµη 
των εκλογών από το προε-
δρείο του Οικονοµικού Επι-
µελητηρίου για τα επόµενα 4 
χρόνια. [...]
 Οι ισχυρισµοί δε του επι-
κεφαλής της Π.∆.Σ.Ο περί 
συνεργασίας των «προοδευ-
τικών» δυνάµεων προκαλεί 
ερωτηµατικά καθώς σε κε-
ντρικό επίπεδο υπάρχει συ-
νεργασία της ∆Η.ΚΙ.Ο µε 

την Π.∆.Σ.Ο, αλλά µάλλον 
σε τοπικό επίπεδο οι επαγ-
γελµατικές συµφωνίες και 
συνεργασίες είναι πιο ουσι-
αστικές για αυτούς.
Η ∆Η.ΚΙ.Ο, πιστή στο ρόλο 
και τις αρχές της, θα συνεχί-
σει να προασπίζεται τα δικαι-
ώµατα των µελών του Οικο-
νοµικού Επιµελητηρίου και 
να προάγει το ουσιαστικό έρ-
γο του θεσµού. [...].
Τα µέλη του ∆.Σ του 10ου 
Π.Τ
Θεοδωρόπουλος Ηλίας
Λοτσάρης Κωνσταντίνος
Παππάς Σωτήριος»

Θέματα

Χαρτογράφηση μονοπατιών 
> Συνάντηση εργασίας στα Παλαιά Σφαγεία Αιγίου

«Συνεχίζεται η απαξίωση»

«Ισχυροποίηση μέσα από 
σύνθεση και συνεργασία»

> Τι αναφέρει σε ανακοίνωσή του το Σωματείο Εργαζομένων της ΕΑΣ

> Η πρόταση της ΔΗΚΙΟ που δεν «πέρασε» στις εκλογές του 10oυ Π.Τ. OEE

Ενός λεπτού σιγή για 
τον Νίκο Τσούκαλη

Η πολιτική κηδεία του Νί-
κου Τσούκαλη, που έφυ-
γε από τη ζωή σε ηλικία 67 
ετών το βράδυ της περασµέ-
νης Πέµπτης βυθίζοντας σε 
θλίψη συγγενείς και φίλους 
στην Αχαΐα και σε όλη την 
Ελλάδα, έγινε την Κυριακή 
σε κλίµα βαθιάς συγκίνη-
σης. 

Ο Νίκος Τσούκαλης, δικηγόρος Πατρών και πρώην 
βουλευτής Αχαΐας µε τον ΣΥΡΙΖΑ και µε τη ∆ΗΜΑΡ 
ήταν ένας άνθρωπος ευθύς, µε ήθος, ευπρέπεια, που 
άφησε πίσω µόνο φίλους.
∆εκάδες αποχαιρετιστήρια µηνύµατα και ανακοινώσεις 
εκδόθηκαν µε αναφορά στην προσωπικότητα και στο 
έργο που άφησε πίσω του στην πολιτική, στην επιστή-
µη αλλά κυρίως στην κοινωνία. Το Περιφερειακό Συµ-
βούλιο ∆υτικής Ελλάδας στην συνεδρίαση της περα-
σµένης ∆ευτέρας τήρησε ενός λεπτού σιγή τιµώντας τη 
µνήµη του εκλιπόντος, ο οποίος µάλιστα είχε διατελέσει 
και πρώην νοµαρχιακός σύµβουλος Αχαΐας.
Σε ανακοίνωσή της η Κίνηση Πρόταση αποχαιρέτισε 
τον Νίκο Τσούκαλη κάνοντας λόγο για «σηµαντικό έλ-
λειµµα για την κοινωνία των ενεργών πολιτών».

Συνάντηση ξενοδόχων 
με Γκερέκου 

Θετικό είναι το αποτύπωµα της συνάντησης του προέ-
δρου της Ένωσης Ξενοδόχων Αιτωλοακαρνανίας Βα-
σίλη Τσάρκου και της γραµµατέως Νίκης Φλώρου µε 
την πρόεδρο του Ελληνικού Οργανισµού Τουρισµού κα 
Άντζελα Γκερέκου, σύµφωνα µε σχετική ανακοίνωση.
Η συνάντηση έλαβε χώρα την Τετάρτη (24/1), στην 
έδρα του Οργανισµού στην Αθήνα.

Συζητήθηκαν, µεταξύ άλλων, θέµατα που άπτονται της 
ανάπτυξης του τουρισµού στην περιοχή της Αιτωλοα-
καρνανίας και της ανάδειξης των τεράστιων φυσικών 
συγκριτικών πλεονεκτηµάτων του νοµού.

Συγκέντρωση αγροτών
στο Αγρίνιο

Από µαζική συµµετοχή και παλµό χαρακτηρίστηκε η 
συγκέντρωση διαµαρτυρίας των αγροκτηνοτρόφων στο 
κέντρο του Αγρινίου το πρωί της ∆ευτέρας 22 Ιανουα-
ρίου. ∆εν έλειψε ωστόσο και η ένταση µε την αστυνοµία 
όταν τα τρακτέρ προσέγγιζαν την πλατεία. 
Πλήθος αγροτών, κτηνοτρόφων, εκπρόσωποι της το-
πικής αυτοδιοίκησης και φορέων της περιοχής συγκε-
ντρώθηκαν στην κεντρική πλατεία του Αγρινίου.
Οι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι απαίτησαν την άµεση 
επίλυση των προβληµάτων που τους απασχολούν ενώ 
διατρανώθηκε η αποφασιστικότητά τους να διεκδική-
σουν µέχρι τέλους και συντονισµένα τους στόχους τους.
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Με µηνύµατα ενότητας και 
συνεργασίας για τον µέλλον 
της Ηλείας και ολόκληρης 
της ∆υτικής Ελλάδας, πραγ-
µατοποιήθηκε το πρωί της 
∆ευτέρας 22/1η εκδήλω-
ση για την κοπή της Πρωτο-
χρονιάτικης πίτας της Περι-
φερειακής Ενότητας Ηλείας, 
στο Συνεδριακό Κέντρο του 
∆ιοικητηρίου, στον Πύργο.
Παρουσία του Περιφε-
ρειάρχη ∆υτικής Ελλά-
δας, Νεκτάριου Φαρµάκη, 
Αντιπεριφερειαρχών και Πε-
ριφερειακών Συµβούλων, 
∆ηµάρχων, Αντιδηµάρχων 
και ∆ηµοτικών Συµβούλων, 
εκπροσώπων βουλευτών, 
της ηγεσίας των Σωµάτων 
Ασφαλείας του Νοµού, φο-
ρέων και πλήθους πολιτών, 
ο µητροπολίτης Ηλείας, κ. 
Αθανάσιος ευλόγησε την βα-
σιλόπιτα.
Ο Περιφερειάρχης ∆υτικής 

Ελλάδας σηµείωσε πως «τέσ-
σερα χρόνια τώρα συνεργα-
στήκαµε και προσπαθήσαµε 
ο καθένας από το δικό του 
µετερίζι και µε τις δικές του 
δυνατότητες να πάµε αυτόν 
τον τόπο λίγο πιο µπροστά. 
Τα χρόνια αυτά πέρασαν µε 
καλές και κακές στιγµές. Τώ-
ρα είναι η απαρχή µιας νέας 
προσπάθειας που συµπίπτει 
µε την αρχή ενός νέου χρό-
νου. Είθισται σε αυτές τις αρ-
χές να εκφράζουµε ευχές που 
έχουν να κάνουν µε ουσιώδη 

πράγµατα. Η µεγαλύτερη, η 
πιο σηµαντική, η πιο ουσιώ-
δης ευχή είναι η υγεία! Από 
εκεί ξεκινούν όλα. Γι’ αυτό 
θέλω να ευχηθώ σε όλους 
σας υγεία και προσωπική 
και οικογενειακή ευτυχία», 
είπε µεταξύ άλλων και έστει-
λε µήνυµα ενότητας και συ-
νεργασίας προς όφελος του 
τόπου µας.

Ν. Κοροβέσης: «Η δύνα-
μη μας είναι το… μαζί!»
Ο αντιπεριφερειάρχης Π.Ε. 

Ηλείας, Νίκος Κοροβέσης, 
αφού ευχαρίστησε τον πε-
ριφερειάρχη Νεκτάριο Φαρ-
µάκη για την εµπιστοσύνη 
του και τους πολίτες για αγά-
πη και την στήριξη, ανέφε-
ρε µεταξύ άλλων πως «όλοι 
µαζί καταφέραµε τα τελευταία 
τέσσερα χρόνια να βγάλουµε 
τον ευλογηµένο τούτο τόπο, 
την Ηλεία, την Ολυµπιακή 
µας Γη από την αφάνεια και 
να της δώσουµε ξανά πνοή 
και προοπτική. 
Και όλοι µαζί ξανά, την νέα 
πενταετία που ανοίγεται 
µπροστά µας, ετοιµαζόµα-
στε για το βήµα παραπάνω, 
για την Ηλεία της ανάπτυ-
ξης, της εξωστρέφειας, των 
εµβληµατικών έργων, την 
Ηλεία της τουριστικής ανά-
πτυξης, του Πολιτισµού, του 
Αθλητισµού. 
Την Ηλεία που αξίζουµε και 
που ονειρευόµαστε».

Ενότητα και συνεργασία
> Η ΠΕ Ηλείας έκοψε την πίτα της παρουσία Φαρμάκη

Το ζήτηµα της περαιτέρω οικονοµικής 
ενίσχυσης, λόγω της έκτακτης ανάγκης 
στην οποία βρίσκεται ο ∆ήµος Πύργου, 
συζήτησε ο ∆ήµαρχος κ. Στάθης Καννής 
µε τον Υπουργό Κλιµατικής Κρίσης και 
Πολιτικής Προστασίας Βασίλη Κικίλια 

και τον Ηλείο Γενικό Γραµµατέα Βασίλη 
Παπαγεωργίου, κατά την διάρκεια συνά-
ντησης που είχαν την περασµένη Τρίτη 
στο Υπουργείο στην Αθήνα.
Ο ∆ήµαρχος Πύργου έθεσε τα προβλή-
µατα που έχουν δηµιουργηθεί από τα 
ακραία καιρικά φαινόµενα που έχουν 
πλήξει τον ∆ήµο, τις ανάγκες σε χρη-
µατοδότηση για να καλυφθεί το κόστος 
των ζηµιών που έχουν υποστεί υποδο-
µές και τα ακίνητα περιουσιακά στοιχεία 
πολιτών καθώς επίσης και της θωράκι-
σης της πόλης απέναντι σε τέτοιου εί-
δους φυσικές καταστροφές.

Επίσης ο κ. Καννής συζήτησε µε τον 
Υπουργό και θέµατα που έχουν να κάνουν 
µε την πυροπροστασία ώστε έγκαιρα ο ∆ή-
µος να έχει προβεί σε όλες τις απαραίτητες 
ενέργειες για την θερινή περίοδο, προκει-
µένου να ελαχιστοποιηθεί ο κίνδυνος εκ-
δήλωσης πυρκαγιάς.
Παράλληλα τέθηκε και το θέµα της δηµι-
ουργίας των κατάλληλων συνθηκών για 
την εύκολη πρόσβαση των οχηµάτων 
των υπηρεσιών που εµπλέκονται µε την 
αντιµετώπιση της πύρινης λαίλαπας στις 
δασικές περιοχές και τη δηµιουργία αντι-
πυρικών ζωνών.

Με ιδιαίτερη επιτυχία ολο-
κληρώθηκε την Τετάρτη 
17/01/2024 η πρώτη ενη-
µερωτική συνάντηση µεταξύ 
της διοίκησης και των µελών 
της Ενεργειακής Κοινότητας 
Επιχειρηµατιών Ηλείας. 
Πρώτος πήρε το λόγο ο 
Κων/νος Νικολούτσος κα-
λωσορίζοντας όλα τα µέλη 
και εξιστορώντας την πορεία 
των κινήσεων και των βη-
µάτων που ακολουθήθηκαν 
την τελευταία διετία µέχρι το 
εγχείρηµα να φτάσει στο ση-
µείο που είµαστε σήµερα ένα 
βήµα δηλαδή πριν την έναρ-
ξη των εργασιών και την 
εγκατάσταση του φωτοβολ-

ταϊκού εξοπλισµού.
Στη συνέχεια ακολούθη-
σε η τοποθέτηση του προέ-
δρου της ενεργειακής κοινό-
τητας Ζώη Σιδηροκαστρίτη 
ο οποίος είχε αναλάβει εξ 
ολοκλήρου όλες τις εργασίες 
αδειοδότησης αλλά και αυτές 
που έπονται δηλαδή τις ερ-
γασίες τοποθέτησης και λει-
τουργίας του Φ/Β πάρκου. 

Αµέσως µετά ο Γιώργος 
Αναγνωστόπουλος παρου-
σίασε όλα τα µέλη της ενερ-
γειακής κοινότητας καθώς 
είχε ασχοληθεί προσωπικά 
µε την εύρεση αυτών και τη 
συµµετοχή τους σε αυτή την 
πρωτοπόρα προσπάθεια σε 
επίπεδο νοµού Ηλείας.
Τέλος δόθηκε ιδιαίτερη βα-
ρύτητα σε ερωτοαπαντήσεις 

και στην επίλυση τυχόν απο-
ριών αλλά και στην πλήρη 
αναφορά της εξέλιξης των 
εργασιών οι οποίες έχουν 
προγραµµατιστεί ήδη για το 
προσεχές µέλλον.
Αξίζει να σηµειωθεί πως το 
κλίµα της συνάντησης ήταν 
ιδιαίτερα φιλικό, εγκάρδιο 
αλλά και προσοδοφόρο κα-
θώς όλοι αποχώρησαν µε τις 
καλύτερες ευχές και εντυπώ-
σεις και οµόφωνα συµφώνη-
σαν να προχωρήσουν και σε 
επέκταση νέων εγκαταστά-
σεων καθώς το ενδιαφέρον 
είναι αρκετά υψηλό ιδιαίτε-
ρα στην αβέβαιη ενεργειακή 
εποχή που διανύουµε.

Οικονομική ενίσχυση για τις ζημιές

Ενημερωτική συνάντηση

> Ζήτησε από τον Β. Κικίλια ο δήμαρχος Πύργου 

> Ενεργειακή Κοινότητα Επιχειρηματιών Ηλείας:

Γιατί η ακρίβεια 
τρώει το εισόδημα
στην αναβάθµιση των δεξιοτήτων των εργαζοµένων ώστε όσοι 
χάνουν τη δουλειά τους εξαιτίας της ψηφιακής ή πράσινης µετά-
βασης να µην µένουν πίσω, αλλά να υποστηρίζονται προκειµέ-
νου να ανταπεξέλθουν στην νέα εποχή των φιλόδοξων πράσι-
νων στόχων και της τεχνητής νοηµοσύνης
Πληθωρισµός - Ακρίβεια
Ο πληθωρισµός αργά ή γρήγορα όταν εκλείψουν οι αιτίες που 
τον προκάλεσαν θα επιβραδυνθεί. Θα παραµείνει ωστόσο η 
ακρίβεια δηλαδή οι υψηλές τιµές. Ήδη οι τιµές των τροφίµων 
έχουν αυξηθεί κατά 25% σε µια διετία. Το βρεφικό γάλα πω-
λείται σε τιµές διπλάσιες και τριπλάσιες από ότι στο εξωτερικό.
Οι τόσο µεγάλες ανατιµήσεις είναι απότοκο ελλειµµατικού αντα-
γωνισµού. Ολιγοπώλια, καρτέλ σε αγορές προϊόντος και υπηρε-
σιών και αυθαιρεσίες επιχειρήσεων συνθέτουν ένα εκρηκτικό 
µείγµα η διαχείριση του οποίου απαιτεί ενίσχυση της ελεγκτικής 
διαδικασίας. 
Η κυβέρνηση της Ν∆ καθυστέρησε πολύ στην έγκαιρη αντιµε-
τώπιση του προβλήµατος της ακρίβειας απαξιώνοντας τις προτά-
σεις του ΠΑΣΟΚ για µείωση έµµεσων φόρων και ενίσχυση των 
ελεγκτικών µηχανισµών. 
Το αποτέλεσµα ήταν ο πληθωρισµός να ανατροφοδοτείται και 
από εισαγόµενος να είναι πλέον σε µεγάλο βαθµό το αποτέλεσµα 
των επιλογών των κερδοσκοπικών πρακτικών επιχειρήσεων. 
Την ίδια ώρα οι µισθοί στον ιδιωτικό τοµέα είναι παγωµένοι. Η 
νοµοθεσία που πέρασε η κυβέρνηση της Ν∆ για το ξεπάγωµα 
των τριετιών παγιδεύει τους µισθούς των εργαζοµένων στα τω-
ρινά επίπεδα την ώρα που η ακρίβεια µειώνει την αγοραστική 
τους δύναµη. 
Το αυξηµένο κόστος στέγασης αφαιρεί µεγάλο µέρος από το ει-
σόδηµα των νοικοκυριών και ιδιαίτερα των νέων ζευγαριών. Το 
ΠΑΣΟΚ έχει καταθέσει προτάσεις για την κοινωνική κατοικία 
και την κατάργηση της Golden Visa ώστε τα νεαρά ζευγάρια να 
εξασφαλίσουν τη δυνατότητα αξιοπρεπούς στέγασης χωρίς να 
επιβαρύνονται υπερβολικά.
ΑΞΙΟΛΟΓΗΣΗ ΠΟΡΕΙΑΣ ΧΩΡΑΣ
Η χώρα έχει κάνει βήµατα προόδου. ∆εν έχει διασφαλιστεί 
όµως ότι θα είναι πιο ανθεκτική στις κρίσεις, πιο δυναµική και 
πιο συµπεριληπτική. Χρειάζεται ένα νέο όραµα. Η χώρα έχει 
ανάγκη από ένα νέο βιώσιµο παραγωγικό πρότυπο, κοινωνικά 
δίκαιο που θα επικεντρώνεται στο τρίπτυχο βιώσιµη ανάπτυξη, 
καλά αµειβόµενες θέσεις εργασίας και καλές υπηρεσίες για τους 
πολίτες (δηµόσια υγεία, παιδεία). 
Απαιτείται αλλαγή παραδείγµατος πολιτικής και νέα αναπτυξιακή 
στρατηγική ώστε οι πόροι του Ταµείου Ανάκαµψης να κατευθυν-
θούν σε επενδύσεις που θα διασφαλίσουν την ανθεκτικότητα 
και την δυναµικότητα. 
Προοδευτικές µεταρρυθµίσεις ώστε ο νέος πλούτος και τα νέα 
εισοδήµατα να κατανέµονται πιο δίκαια και να αφορούν όλους 
τους Έλληνες ανεξάρτητα από την γεωγραφική τους κατοικία ή 
την κοινωνική τους θέση. 
Είναι αναγκαίο να δείξουµε ότι έχουµε διδαχτεί από τα λάθη του 
παρελθόντος. ∆ιαφορετικά η Ελλάδα θα παραµείνει στις τελευ-
ταίες θέσεις συγκρινόµενη µε άλλες χώρες της ΕΕ.
Το κύριο επίτευγµα της διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ ήταν η οικο-
νοµική ανάπτυξη σε συνδυασµό µε την κοινωνική πρόοδο και 
την κοινωνική κινητικότητα. 
Το ΠΑΣΟΚ-Κίνηµα Αλλαγής µε την προγραµµατική του πρόταση 
στέλνει ένα ξεκάθαρο µήνυµα σε όλους τους Έλληνες για τις οι-
κονοµικές και κοινωνικές του προτεραιότητες. Για ένα κράτος µε 
ανεξάρτητους θεσµούς.
Ένα δίκαιο φορολογικό σύστηµα φιλικό στην ανάπτυξη και στον 
κόσµο της εργασίας. Για κίνητρα που θα προσελκύουν παραγω-
γικές επενδύσεις σε κρίσιµους και εξωστρεφείς τοµείς της οι-
κονοµίας, που θα δηµιουργούν βιώσιµες και καλά αµοιβόµενες 
θέσεις εργασίας. Για δράσεις που εξασφαλίζουν µια δίκαιη πρά-
σινη και ψηφιακή µετάβαση.

Συνέχεια από τη σελ. 9

Ο Φίλιππος Σαχινίδης είναι πρώην υπουργός Οικονομίας. 
Το παραπάνω κείμενο είναι η παρέμβσαή του στην εκδήλω-

ση για την ακρίβεια που πραγματοποίησε το ΠΑΣΟΚ 
την Κυριακή 21 Ιανουαρίου στην Πάτρα
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> Τι δήλωσε ο Δημήτρης Κουτσούμπας στην ομιλία του στην Πάτρα 

«Η ώρα της μάχης απέναντι 
στην κυβερνητική πολιτική»

> Έγινε δεκτό, επί της αρχής, το νομοσχέδιο από την Βουλή

«Τώρα είναι η ώρα της µά-
χης απέναντι στην κυβερνη-
τική πολιτική που ξεδιπλώ-
νεται µε σφοδρότητα σε όλα 
τα µέτωπα, που τσακίζει κά-
θε εργατικό λαϊκό δικαίωµα 
για τα συµφέροντα του κε-
φαλαίου. Τώρα είναι η ώρα 
της οργάνωσης και του αγώ-
να, της ακόµα πιο πλατιάς συ-
µπόρευσης µε το ΚΚΕ. Σήµε-
ρα, από εδώ, από την Πάτρα, 
απευθύνουµε κάλεσµα ξεση-
κωµού, µαζικής συµµετοχής 
στις εργατικές λαϊκές κινητο-
ποιήσεις που προετοιµάζο-
νται σε ολόκληρη τη χώρα».
Αυτά τόνισε, µεταξύ άλλων, 
ο γενικός γραµµατέας της κε-
ντρικής επιτροπής του ΚΚΕ, 
∆ηµήτρης Κουτσούµπας, µι-
λώντας την Τετάρτη σε πο-
λιτική εκδήλωση που ορ-
γάνωσαν στην Πάτρα οι 
κοµµατικές οργανώσεις του 
ΚΚΕ στην Αχαΐα.
Μιλώντας για την πορεία της 
οικονοµίας, επεσήµανε ότι «η 
ωραιοποιηµένη εικόνα που 
παρουσιάζει η κυβέρνηση και 
τα φιλικά της ΜΜΕ και κυρί-
ως για τον αντίκτυπο που αυ-
τή θα έχει στη ζωή των λαϊ-
κών στρωµάτων, δεν έχει 
καµία σχέση µε την πραγµατι-
κότητα» και πρόσθεσε: «Μαζί 
µε το ενδεχόµενο ύφεσης, µε 
τη νέα χρονιά, επανέρχονται 
σε ολόκληρη την Ε.Ε,, οι αυ-
στηροί κανόνες του Συµφώ-
νου Σταθερότητας για το δη-
µοσιονοµικό έλλειµµα και το 
χρέος, σε συνθήκες µάλιστα 
υψηλού και επίµονου πλη-
θωρισµού. Αυτά, καθώς και 
η υλοποίηση των προαπαι-

τούµενων του Ταµείου Ανά-
καµψης για τη δηµιουργία 
‘πιο φιλικού περιβάλλοντος 
για τις επενδύσεις’, θα µετα-
φραστούν σε κλιµάκωση της 
αντιλαϊκής επίθεσης στο ει-
σόδηµα και στα δικαιώµατα 
των εργαζοµένων το επόµενο 
διάστηµα».
Επίσης, ο ∆ηµήτρης Κου-
τσούµπας υπογράµµισε ότι 
«την ίδια στιγµή, η προώθη-
ση των κατευθύνσεων της 
Ε.Ε. και γενικότερα της στρα-
τηγικής του κεφαλαίου κλι-
µακώνεται µε την εφαρµογή 
των νόµων που ψηφίστηκαν, 
αλλά και αυτών που δροµο-
λογούνται µε αιχµή την κοι-
νωνική ασφάλιση», προσθέ-
τοντας: «Ο γνωστός ΟΟΣΑ 
ξαναχτυπά. Προτείνει τη σύν-
δεση του προσδόκιµου ζω-
ής µε τα όρια ηλικίας συντα-
ξιοδότησης -κάτι που φυσικά 
έχει γίνει ήδη στην Ελλάδα µε 
τον νόµο Κατρούγκαλου- και 
η δουλειά φτάνει µέχρι τα 70 
και βάλε».
Σε άλλο σηµείο της οµιλίας 
του, ο ∆ηµήτρης Κουτσού-
µπας αναφέρθηκε στα ζητή-
µατα υγείας, λέγοντας ότι «κα-
νένας λόγος δεν υπάρχει για 

να βρίσκεται το δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας στη σηµερινή 
τραγική κατάσταση, πέρα από 
την ανάγκη του αστικού κρά-
τους να πετσοκόβει τις δα-
πάνες που έχουν να κάνουν 
µε τις ανάγκες του λαού και 
φυσικά, από την ανάγκη του 
κεφαλαίου να διεισδύει και 
να κερδοσκοπεί ακόµα και 
στους τοµείς που έχουν να 
κάνουν µε την ίδια την αν-
θρώπινη ζωή».
Αναφερόµενος στις ελληνο-
τουρκικές σχέσεις, ο γενικός 
γραµµατέας της κεντρικής επι-
τροπής του ΚΚΕ, είπε ότι «δεν 
επιτρέπεται κανένας εφησυ-
χασµός, τόσο γιατί, δεν είναι 
λίγες οι φορές που έχουµε δει 
το ‘καλό κλίµα’ να µετατρέπε-
ται ξανά σε ένταση, αλλά και 
γιατί το τραπέζι των ΝΑΤΟϊ-
κών διευθετήσεων, είναι ήδη 
στρωµένο για τα καλά». «Και 
µάλιστα», όπως σηµείωσε, 
«είναι στρωµένο µε τα ελλη-
νικά κυριαρχικά δικαιώµατα, 
τα οποία θα θυσιαστούν στον 
βωµό της επιδίωξης της αστι-
κής τάξης της χώρας να αυ-
ξήσει την επιρροή της και το 
µερίδιό της από τη λεία που 
ληστεύεται από τους λαούς, 

ευρισκόµενη σε σκληρό αντα-
γωνισµό µε την τούρκικη άρ-
χουσα τάξη και άλλες αστικές 
τάξεις της περιοχής».
Σε άλλο σηµείο της οµιλίας 
του, ο ∆ηµήτρης Κουτσού-
µπας αναφέρθηκε στο νοµο-
σχέδιο που αφορά στο γάµο 
των οµόφυλων ζευγαριών, 
λέγοντας µεταξύ άλλων:
«Την ίδια ώρα που στο 
υπουργικό συµβούλιο ο κ. 
Μητσοτάκης παρίστανε τον 
εγγυητή των δικαιωµάτων και 
της ‘ισότητας’, η κυβέρνησή 
του έστελνε ισχυρές δυνάµεις 
των ΜΑΤ για να ξεσπιτώσουν 
και να συλλάβουν την Ιωάν-
να Κολοβού και τον γιο της, 
άτοµο µε αναπηρία. Ενώ µετά 
από λίγο χτυπούσαν τα ΜΑΤ 
τους αγρότες στην Καρδίτσα. 
Ναι, αυτούς που ‘έπνιξε’ η 
πολιτική της κυβέρνησης»
«Όσο κι αν σκούζουν διάφο-
ροι», πρόσθεσε, «το ΚΚΕ, από 
την ίδια του την ιστορία και τη 
σηµερινή του δράση, πάντα 
στο πλευρό των αδύναµων, 
αυτών που υφίστανται την εκ-
µετάλλευση (και τους οποίους 
εµείς ποτέ δεν ξεχωρίζουµε 
µε βάση το χρώµα, τη θρη-
σκεία ή τον σεξουαλικό προ-
σανατολισµό), έχει κερδίσει 
το δικαίωµα να τους κοιτά µε 
θάρρος στα µάτια και να τους 
εφιστά την προσοχή λέγοντάς 
τους: Πάει πολύ να εµφανίζε-
ται ως υπερασπιστής των λα-
ϊκών δικαιωµάτων ο κ. Μη-
τσοτάκης, που έχει δηλώσει 
ότι η ισότητα είναι αντίθετη 
µε την ανθρώπινη φύση. ∆εν 
του έχουµε καµία απολύτως 
εµπιστοσύνη».

Με ψήφους της ΝΔ η επιστολική 
ψήφος στις ευρωεκλογές

Με 158 «υπέρ», 135 «κατά» και 6 «πα-
ρών», έγινε δεκτό, επί της αρχής, το νο-
µοσχέδιο για την καθιέρωση της επι-
στολικής ψήφου στις ευρωεκλογές και 
τα εθνικά δηµοψηφίσµατα. Από το απο-
τέλεσµα της ονοµαστικής ψηφοφορί-
ας, που έγινε µετά από αίτηµα του ΚΚΕ, 
προκύπτει ότι επί της αρχής το νοµοσχέ-
διο ψηφίστηκε µόνο από τη συµπολίτευ-
ση. Καταψήφισε η αντιπολίτευση και η 
Πλεύση Ελευθερίας δήλωσε τελικά «πα-
ρών» επί της αρχής του νοµοσχεδίου. 

Στο άρθρο 6 του νοµοσχεδίου, υπέρ τά-
χθηκαν 164, κατά τάχθηκαν 135 βου-
λευτές. Στο άρθρο 8 του νοµοσχεδίου, 
υπέρ τάχθηκαν 164, κατά τάχθηκαν 
135 βουλευτές. Στο άρθρο 11 του νο-
µοσχεδίου, υπέρ τάχθηκαν 158 βουλευ-
τές, κατά τάχθηκαν 135 βουλευτές και 6 
βουλευτές δήλωσαν «παρών». Στο άρ-
θρο 13 του νοµοσχεδίου, υπέρ τάχθη-
καν 158 βουλευτές, κατά τάχθηκαν 135 
βουλευτές και 6 βουλευτές δήλωσαν 
«παρών». Στο άρθρο 14 του νοµοσχεδί-

ου, υπέρ τάχθηκαν 164 βουλευτές, κατά 
τάχθηκαν 135 βουλευτές. Στο άρθρο 21 
του νοµοσχεδίου, υπέρ τάχθηκαν 158 
βουλευτές, κατά τάχθηκαν 135 βουλευ-
τές και «παρών» τάχθηκαν 6 βουλευτές.
Η τροπολογία για την καθιέρωση της 
επιστολικής ψήφου στις εθνικές εκλο-
γές απορρίφθηκε γιατί δεν συγκέντρω-
σε την απαιτούµενη πλειοψηφία. Υπέρ 
ψήφισαν 158 βουλευτές, κατά ψήφισαν 
135 βουλευτές και «παρών» δήλωσαν 6 
βουλευτές.

υπουργικό Συμβούλιο: Ποια 
νομοσχέδια παρουσιάστηκαν

Το νοµοσχέδιο για την ισότητα στον πολιτικό γάµο, 
ο νέος δικαστικός χάρτης της χώρας, το στρατηγικό 
σχέδιο για τον απόδηµο Ελληνισµό και το νοµοσχέ-
διο για την Ενιαία Αγορά ψηφιακών υπηρεσιών πα-
ρουσιάστηκαν και εγκρίθηκαν στο υπουργικό συµ-
βούλιο, το οποίο συνεδρίασε υπό την Προεδρία του 
Πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη.
Συγκεκριµένα:
Ο Υπουργός Επικρατείας κ. Χρήστος - Γεώργιος Σκέρ-
τσος παρουσίασε στο Υπουργικό Συµβούλιο το νοµο-
σχέδιο για την ισότητα στον πολιτικό γάµο.
Το νοµοσχέδιο εισάγει την ισότητα στον πολιτικό γά-
µο για όλους τους Έλληνες πολίτες, χωρίς διακρίσεις, 
και ανεξαρτήτως σεξουαλικού προσανατολισµού και 
προστατεύει τα συµφέροντα των παιδιών, ρυθµίζο-
ντας ζητήµατα οικογενειακού δικαίου σε οικογένειες 
οµόφυλων ζευγαριών.
Την ισότητα στον γάµο έχουν νοµοθετήσει 36 χώρες 
στον κόσµο και στις 5 ηπείρους, 20 από τις οποίες 
βρίσκονται στην Ευρώπη. Η νοµοθέτηση της ισότη-
τας στον γάµο αυτόµατα συνεπάγεται την εφαρµογή 
ολόκληρου του νοµοθετικού πλαισίου των σχέσεων 
συγγένειας, συµπεριλαµβανοµένης και της υιοθεσίας, 
που έχει θεσπιστεί και ισχύει σε 39 χώρες στον κό-
σµο, εκ των οποίων 23 κράτη βρίσκονται στην Ευρώ-
πη και 16 είναι κράτη-µέλη της Ε.Ε., όπου επιτρέπε-
ται η υιοθεσία από οµόφυλα ζευγάρια.
Με το νοµοσχέδιο δεν επεκτείνεται το δικαίωµα Ια-
τρικώς Υποβοηθούµενης Αναπαραγωγής σε ζευγάρια 
ανδρών και σε ζευγάρια εκτός γάµου ή σε σύµφωνο 
συµβίωσης, δεν γίνεται καµία αναφορά στις έννοιες: 
Γονέας 1/ Γονέας 2 και δεντροποποιείται καθόλου το 
νοµοθετικό πλαίσιο για το Σύµφωνο Συµβίωσης
Ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Γεώργιος Φλωρίδης και 
ο Υφυπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Ιωάννης Μπούγαςπα-
ρουσίασαν στο Υπουργικό Συµβούλιο τον Νέο ∆ικα-
στικό Χάρτη της χώρας.
Με το Νοµοσχέδιο του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης:
- Ενοποιείται ο πρώτος βαθµός δικαιοδοσίας των ελ-
ληνικών δικαστηρίων, δηλαδή των Ειρηνοδικείων 
και Πρωτοδικείων, ώστε το σύνολο των δικαστών να 
εκδικάζει όλες τις υποθέσεις πρώτου βαθµού (αστι-
κές και ποινικές) µε αποτέλεσµα την ταχύτερη έκδοση 
των δικαστικών αποφάσεων.
- Επανασχεδιάζονται οι δικαστικοί σχηµατισµοί της 
χώρας. Στην περιφερειακή ενότητα (πρώην νοµός) 
θα λειτουργούν πρωτοβάθµια δικαστήρια, δηλαδή το 
Πρωτοδικείο καθώς και περιφερειακά Πρωτοδικεία, 
ενώ λαµβάνεται ειδική µέριµνα για νησιωτικές και 
παραµεθόριες περιοχές.
- Τέλος, µε το νοµοσχέδιο οι αρµοδιότητες των Προ-
ϊσταµένων των ∆ικαστηρίων επικεντρώνονται στα δι-
καστικά και δικαιοδοτικά τους καθήκοντα.
Ο Υπουργός Εξωτερικών, κ. Γεώργιος Γεραπετρίτης 
και ο Υφυπουργός κ. Γεώργιος Κώτσηρας, παρουσί-
ασαν το Στρατηγικό Σχέδιο για τον Απόδηµο Ελληνι-
σµό 2024-2027.
 Τελος ο Υπουργός Ψηφιακής ∆ιακυβέρνησης κ. ∆η-
µήτριος Παπαστεργίου παρουσίασε στο Υπουργικό 
Συµβούλιο το νοµοσχέδιο για τα µέτρα εφαρµογής 
του Κανονισµού (ΕΕ) 2022/2065 σχετικά µε την ενι-
αία αγορά ψηφιακών υπηρεσιών.
Το νοµοσχέδιο περιλαµβάνει τις απαραίτητες συµπλη-
ρωµατικές ρυθµίσεις µε σκοπό την πλήρη και αποτε-
λεσµατική εφαρµογή στην ελληνική έννοµη τάξη του 
Κανονισµού (ΕΕ) 2022/2065 του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου και του Συµβουλίου της 19ης Οκτωβρίου 
2022 σχετικά µε την ενιαία αγορά ψηφιακών υπηρε-
σιών και την τροποποίηση της οδηγίας 2000/31/ΕΚ 
(«Πράξη για τις ψηφιακές υπηρεσίες»).
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Τιµολόγια ρεύµατος έως και 
τρεις φορές φθηνότερα κα-
τά τις ώρες της ηµέρας που 
υπάρχει πλεόνασµα παραγω-
γής (πχ τις µεσηµβρινές ώρες 
του καλοκαιριού όποτε κορυ-
φώνεται η παραγωγή των φω-
τοβολταϊκών) προσφέρουν 
προµηθευτές ρεύµατος στην 
Ευρώπη και αυτό πρέπει να 
εφαρµοστεί και στη χώρα µας, 
µε την επέκταση των έξυπνων 
µετρητών κατανάλωσης.
Αυτό επεσήµανε η υφυ-
πουργός Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδού-
κου µιλώντας στο συνέδριο 
Ecomobility που πραγματο-
ποιείται στην Αθήνα. Όπως 
είπε η κα Σδούκου, το θεσµι-
κό πλαίσιο για την δυναµι-
κή τιµολόγηση είναι ήδη σε 
ισχύ και αποτελεί µια από τις 
σηµαντικότερες προϋποθέ-
σεις ώστε η αύξηση της χρή-
σης ηλεκτρικών οχηµάτων 
να συνοδευτεί από τη βέλτι-
στη χρήση του δικτύου δια-
νοµής ηλεκτρικής ενέργειας. 

«Η φόρτιση των ηλεκτρικών 
οχηµάτων πρέπει να γίνεται 
όταν οι τιµές είναι χαµηλές 
και να σταµατά όταν η ζήτηση 
είναι υψηλή. Αυτό µπορεί να 
γίνει µε την ψηφιοποίηση του 
δικτύου, τους έξυπνους µε-
τρητές και την εισαγωγή δυ-
ναµικής τιµολογησης στους 
λογαριασµούς ώστε να υπάρ-
χει κίνητρο για τους κατανα-
λωτές να προσαρµόζουν τις 
ώρες φόρτισης, κάτι που γί-
νεται σε άλλες ευρωπαϊκές 
χώρες όπως η ∆ανία και η 
Μ.Βρετανία», τόνισε.

Η κα Σδούκου ανέφερε ότι ο 
εθνικός ενεργειακός σχεδια-
σµός προβλέπει ότι το 2030 
θα κυκλοφορούν 500.000 
ηλεκτρικά οχήµατα στους ελ-
ληνικούς δρόµους και ότι ο 
εξηλεκτρισµός των µεταφο-
ρών πρέπει να προχωρή-
σει παράλληλα µε το «πρα-
σίνισµα» της παραγωγής 
ρεύµατος ώστε να προκύψει 
το µέγιστο όφελος. Ανήγγειλε 
επίσης ότι πέρα από τις οδι-
κές µεταφορές σχεδιάζεται 
και το πρώτο ηλεκτρικό φέ-
ρι - µπόουτ στην γραµµή Γα-

λατάς - Πόρος στο πλαίσιο 
της ένταξης του Πόρου στην 
πρωτοβουλία GR-eco islands.
Στο ίδιο συνέδριο ο διευ-
θύνων σύµβουλος του ∆Ε-
∆∆ΗΕ Αν.Μάνος αποκάλυψε 
ότι από τους 10.000 φορτι-
στές ηλεκτρικών οχηµάτων 
που έχουν εγκατασταθεί στη 
χώρα µας, µόνο το 6 % έχουν 
δηλωθεί στον ∆ιαχειριστή 
(όπως προβλέπει ο νόµος). 
«Αυτό δεν µπορεί να συνεχι-
στεί, θα κόψουµε την παροχή 
στους φορτιστές που δεν εί-
ναι δηλωµένοι», είπε. Ανέφε-
ρε ότι ο ∆ιαχειριστής µπορεί 
να ανταπεξέλθει στις ανάγκες 
που δηµιουργεί η ηλεκτρο-
κίνηση ενώ υπογράµµισε το 
πρόσθετο όφελος για τους κα-
ταναλωτές µε ηλεκτρικά οχή-
µατα οι οποίοι εκτός από τη 
φόρτιση τις ώρες που οι τιµές 
είναι χαµηλές θα µπορούν να 
πουλάνε ρεύµα στο δίκτυο 
από τη µπαταρία του αυτοκι-
νήτου τους όταν οι τιµές είναι 
υψηλές.

Α. Σδούκου: Φθηνότερα τιμολόγια 
ρεύματος με έξυπνους μετρητές

> Κομβικό σημείο η δυναμική τιμολόγηση στους λογαριασμούς ΔΝΤ: Βελτίωση προοπτικών 
της ελληνικής οικονομίας 

Οι οικονοµικές προοπτικές της Ελλάδας έχουν βελτι-
ωθεί σηµαντικά, αλλά παραµένουν σηµαντικές προ-
κλήσεις, αναφέρει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο 
στην έκθεσή του στο πλαίσιο της ετήσιας διαβούλευ-
σης του άρθρου IV, η οποία πραγματοποιήθηκε στην 
Αθήνα στο διάστηµα 1-14 Νοεµβρίου.
Το Συμβούλιο Διευθυντών του Ταμείου (Executive 
Directors) ενέκρινε την αξιολόγηση των στελεχών 
του χωρίς κάποια επίσηµη συζήτηση.
Η έκθεση σηµειώνει ότι η ελληνική οικονοµία άρχισε 
ξανά την εισοδηµατική σύγκλιση (µε την ΕΕ), µετά από 
µία περίοδο στασιµότητας και χαµηλών επενδύσεων, 
µε το πραγµατικό ΑΕΠ να αυξάνεται πέραν της τάσης 
που υπήρχε πριν την πανδηµία, µε µοχλούς την ανά-
καµψη της τουριστικής ζήτησης και τη νέα ώθηση στις 
διαρθρωτικές µεταρρυθµίσεις και τις επενδύσεις στο 
πλαίσιο των ευρωπαϊκών ταμείων (Next Generation 
EU). Το ΔΝΤ προβλέπει αύξηση του ΑΕΠ κατά 2,1% 
φέτος µετά από αύξηση κατά 2,3% το 2023, ενώ για 
την ανεργία εκτιµά ότι θα συνεχίσει να µειώνεται και 
να διαµορφωθεί φέτος στο 9,2% από 10,6% πέρυσι.

H ισχυρή ζήτηση και ο υψηλός πληθωρισµός, ση-
µειώνει το ∆ΝΤ, µείωσαν τον λόγο του χρέους προς 
το ΑΕΠ κάτω από τα προ της πανδηµίας επίπεδα, µε 
περιορισµένους τους κινδύνους για τη χρηµατοδότη-
σή του µεσοπρόθεσµα, χάρη στην ευνοϊκή διάρθρω-
ση του χρέους. Το χρέος προβλέπεται να µειωθεί στο 
158% του ΑΕΠ φέτος από 167,4% το 2023.
Ωστόσο, προσθέτει το Ταµείο, παρά την ανάκτηση 
της επενδυτικής βαθµίδας και τη βελτίωση των τρα-
πεζικών ισολογισµών, η οικονοµία αντιµετωπίζει 
μακρο-πιστωτικές (macro-financial) προκλήσεις εν 
µέσω σηµαντικής σύσφιξης της νοµισµατικής πολι-
τικής, επίµονου δοµικού πληθωρισµού (που δεν πε-
ριλαµβάνει τις τιµές της ενέργειας και των τροφίµων) 
και αυξανόµενων τιµών στα ακίνητα. Για τον γενικό 
πληθωρισµό, το Ταµείο προβλέπει ότι θα µειωθεί σε 
µέσα επίπεδα φέτος στο 2,8% από 4,2% το 2023.
«∆ιαρθρωτικές ανισορροπίες που προκύπτουν από 
τις χαµηλές αποταµιεύσεις των νοικοκυριών και το 
χαµηλό ακόµα επίπεδο επενδύσεων καθώς και από 
τους αυξανόµενους κινδύνους από την κλιµατική αλ-
λαγή, επιβαρύνουν τις µεσοπρόθεσµες προοπτικές 
ανάπτυξης», σηµειώνει το ∆ΝΤ.
Αναφορικά µε τις πολιτικές, το Ταµείο σηµειώνει ότι 
το σωστό µείγµα πολιτικής θα αξιοποιήσει µε τον κα-
λύτερο τρόπο τη βελτιωµένη επίδοση της οικονοµί-
ας, τα αυξηµένα δηµόσια έσοδα, την εξασφαλισµένη 
εξωτερική χρηµατοδότηση και τη θετική καταναλω-
τική και επιχειρηµατική εµπιστοσύνη, διατηρώντας 
την ανάπτυξη και τη διασφάλιση της δηµοσιονοµι-
κής βιωσιµότητας µε την παράλληλη εξασφάλιση της 
χρηµατοπιστωτικής σταθερότητας.
Κάνει λόγο για µία φιλική προς την ανάπτυξη δη-
µοσιονοµική προσαρµογή, σηµειώνοντας ότι η πε-
ραιτέρω σύσφιξη βραχυπρόθεσµα και η διατήρηση 
πρωτογενούς πλεονάσµατος µεσοπρόθεσµα θα βοη-
θούσαν περαιτέρω στην ενίσχυση της βιωσιµότητας 
του χρέους, περιορίζοντας παράλληλα τις πρόσθετες 
πληθωριστικές πιέσεις. 

Αυξηµένη ζήτηση για µακροπρόθεσµα 
δάνεια από µικροµεσαίες επιχειρήσεις 
αναµένουν οι τράπεζες για το πρώτο τρί-
µηνο του 2024.
Όπως προκύπτει από την έρευνα των 
τραπεζικών χρηµατοδοτήσεων του τέταρ-
του τριµήνου 2023 που ανακοίνωσε η 
Τράπεζα της Ελλάδος τα κριτήρια χορή-
γησης δανείων προς τις µη χρηµατοπι-
στωτικές επιχειρήσεις (ΜΧΕ) παρέµειναν 
αµετάβλητα σε σχέση µε το γ  ́τρίµηνο του 
2023, εξέλιξη σύµφωνη µε τις προσδοκί-
ες που είχαν διατυπωθεί στην έρευνα του 
προηγούµενου τριµήνου. Επιπλέον, οι 

τράπεζες εκτιµούν ότι τα κριτήρια θα πα-
ραµείνουν αµετάβλητα κατά τη διάρκεια 
του α  ́τριµήνου του 2024.
Κατά το δ  ́τρίµηνο του 2023, η συνολι-
κή ζήτηση δανείων προς τις ΜΧΕ παρέ-
µεινε αµετάβλητη. Το επόµενο τρίµηνο, η 
συνολική ζήτηση δανείων αναµένεται να 
παραµείνει σχεδόν αµετάβλητη, αν και 
αναµένεται να αυξηθεί ως ένα βαθµό η 
ζήτηση µακροπρόθεσµων δανείων από 
µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Η αναλογία των αιτήσεων για επιχειρη-
µατικά δάνεια που απορρίφθηκαν παρέ-
µεινε αµετάβλητη σε σχέση µε το προη-

γούµενο τρίµηνο.
Η ζήτηση για τα στεγαστικά δάνεια µειώ-
θηκε, λόγω του ύψους των επιτοκίων και 
της λήξης επιχορηγούµενων από το ∆η-
µόσιο στεγαστικών προγραµµάτων. Η ζή-
τηση για καταναλωτικά δάνεια παρέµεινε 
αµετάβλητη Για το α’ τρίµηνο του 2024, η 
ζήτηση για στεγαστικά και καταναλωτικά 
δάνεια αναµένεται να παραµείνει σχεδόν 
αµετάβλητη.
Τα κριτήρια χορήγησης στεγαστικών και 
καταναλωτικών δανείων αναµένεται να 
παραµείνουν αµετάβλητα κατά τη διάρ-
κεια του α  ́τριµήνου του 2024.

Επιτόπιους ελέγχους για πιθανή οριζό-
ντια σύµπραξη στην αγορά οργάνωσης 
εκπαιδευτικών εκδροµών δηµόσιων και 
ιδιωτικών σχολείων διενήργησε η Επι-
τροπή Ανταγωνισµού, στο πλαίσιο αυτε-
πάγγελτης έρευνας. Η επιτροπή υπενθυ-
µίζει ότι, στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων 
της, «θα παρεµβαίνει κατά άµεση προτε-
ραιότητα όπου κρίνεται απαραίτητο και θα 
εξετάζει κάθε σχετική περίπτωση που θα 

υποπέσει στην αντίληψή της, µε την υπο-
βολή καταγγελίας, αίτησης επιείκειας ή 
ανώνυµων σχετικών πληροφοριών µέσω 
του ασφαλούς ψηφιακού περιβάλλοντος 
(whistleblowing) ή άλλως, και θα επιβάλ-
λει αυστηρότατες διοικητικές κυρώσεις 
στις επιχειρήσεις που τυχόν µετέρχονται 
αντι-ανταγωνιστικών πρακτικών». 
Ακόµη, υπενθυµίζει στις επιχειρήσεις τα 
πλεονεκτήµατα αξιοποίησης του προγράµ-

µατος επιείκειας. ∆ιαφορετικά «η διαπίστω-
ση συµµετοχής επιχείρησης σε συµφωνίες 
καρτελικής φύσεως, µπορεί να οδηγήσει 
σε σηµαντικά πρόστιµα από την Επιτρο-
πή Ανταγωνισµού, σε ποινικές κυρώσεις 
των υπεύθυνων φυσικών προσώπων και 
σε αποκλεισµό των εµπλεκόµενων επιχει-
ρήσεων από δηµόσιους διαγωνισµούς και 
συµβάσεις παραχωρήσεων για τρία έτη 
από την έκδοση της απόφασης». 

Αυξημένη ζήτηση επιχειρηματικών 
δανείων αναμένουν οι τράπεζες

Έλεγχοι της Επιτροπής Ανταγωνισμού

> Τα κριτήρια χορήγησης παρέμειναν αμετάβλητα

> Στην αγορά παροχής υπηρεσιών οργάνωσης εκπαιδευτικών εκδρομών σχολείων
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Ο οµότιµος καθηγητής του 
Πανεπιστηµίου Πατρών, 
Πέτρος Γρουµπός τιµήθηκε 
πρόσφατα από την Ελληνική 
Εταιρεία Συστηµικών Μελε-
τών (ΕΕΣΜ) για την επιστη-
µονική και ερευνητική του 
συµβολή στην θεµατική επι-
στήµη των «Ευφυών Επιχει-
ρηµατικών Συστηµάτων». Το 
τιµητικό βραβείο απονεµή-
θει στον κ. Γρουµπό στο πρό-
σφατο 19ο ∆ιεθνή Συνέδριο 
της ΕΕΣΜ που διεξήχθη στο 
Πανεπιστήµιο Πειραιά. 
Στο συνέδριο αυτό ο κ. Γρου-
µπός έγινε και επίτιµο µέλος 
της Ελληνικής Εταιρείας Συ-
στηµικών Μελετών που είναι 
µια επιστηµονική µη κερδο-
σκοπική εταιρεία που ιδρύ-
θηκε το 2003. Είναι µέλος 
της ∆ιεθνούς Εταιρείας Επι-
στήµης Συστηµάτων, της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης Συ-

στηµικής και της ∆ιεθνούς 
Οµοσπονδίας Έρευνας Συ-
στηµάτων. Η ΕΕΣΜ επί-
σταται του γνωστικού αντι-
κειµένου της Συστηµικής 
Ανάλυσης και των Συστηµι-
κών Μεθοδολογιών, αλλά 
και των άµεσων εφαρµογών 
τους στο Ελληνικό ∆ηµόσιο 
και Ιδιωτικό Φορέα.
Στο ίδιο συνέδριο ο καθηγη-
τής κ. Γρουµπός ήταν και ο 
κεντρικός οµιλητής του συ-
νεδρίου µε θέµα «Οι προ-

κλήσεις της Τεχνητής Νο-
ηµοσύνης στα σύγχρονα 
επιχειρηµατικά Οικοσυστή-
µατα». Σε αυτή την παρουσί-
αση έγινε µία διεξοδική και 
επιστηµονική ανάλυση για 
το πεδίο της Τεχνητής Νοη-
µοσύνης και η επίδρασή της 
στα σύγχρονα επιχειρηµατι-
κά οικοσυστήµατα. Η Τεχνη-
τή Νοηµοσύνη (ΤΝ) είναι 
ένας διεπιστηµονικός τοµέας 
µελέτης που περιλαµβάνει τη 
δηµιουργία έξυπνων µηχα-

νών που µπορούν να εκτε-
λούν εργασίες που συνήθως 
απαιτούν ανθρώπινες γνω-
στικές ικανότητες όπως η µά-
θηση, η συλλογιστική και η 
επίλυση πολλών σύνθετων 
και δύσκολων προβληµά-
των. Η ΤΝ όπως την ξέρου-
µε σήµερα, ξεκίνησε επίση-
μα το 1956 στο Dartmouth 
College των ΗΠΑ. Εκεί συ-
γκεντρώθηκαν (50 τον αριθ-
µό) οι πιο επιφανείς ειδικοί 
εκείνης της εποχής για να κά-
νουν καταιγισµό ιδεών σχετι-
κά µε τις θεωρίες νοηµοσύ-
νης και την προσοµοίωση. 
Τις τελευταίες δεκαετίες ο 
κλάδος αυτός έχει δει τερά-
στια ανάπτυξη και αναµένεται 
να αυξηθεί ακόµα περισσότε-
ρο στο µέλλον, µε τις εφαρ-
µογές της ΤΝ να απλώνονται 
µε ταχείς ρυθµούς παντού 
στη ζωή µας.

Θέματα - Ανακοινώσεις

Τιμητική διάκριση 
για τον Πέτρο Π. Γρουμπό 

> Ο ομότιμος καθηγητής βραβεύτηκε από την ΕΕΣΜ

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΝΟΜΟΣ ΑΧΑΙΑΣ 
ΔΗΜΟΣ ΠΑΤΡΕΩΝ 
Δ/ΝΣΗ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ
ΤΜΗΜΑ ΠΡΟΜΗΘΕΙΩΝ & ΔΗΜΟΠΡΑΣΙΩΝ
Αρμ. Υπαλλ.: Σωτηρία Κατοχιανού 

   Παναγιώτα Κουρνέτα 
   Τηλ. 2613-610244

Πάτρα 25/01/2024
Αρ. Πρωτ. 6386

ΠΕΡΙΛΗΨΗ ΔΙΑΚΗΡΥΞΗΣ ΔΙΕΘΝΟΥΣ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΟΥ ΑΝΟΙΚΤΟΥ ΔΗΜΟΣΙΟΥ 
ΜΕΙΟΔΟΤΙΚΟΥ ΔΙΑΓΩΝΙΣΜΟΥΓΙΑ ΤΗΝ ΠΡΟΜΗΘΕΙΑ – ΤΟΠΟΘΕΤΗΣΗ ΤΡΙΩΝ (3) 

ΠΛΩΤΩΝ ΠΡΟΒΛΗΤΩΝ ΣΤΗ ΜΑΡΙΝΑ ΠΑΤΡΑΣ
Ο ΔΗΜΟΣ ΠΑΤΡΕΩΝ

Προκηρύσσει ∆ιεθνή Ηλεκτρονικό Ανοικτό ∆ηµόσιο Μειοδοτικό ∆ιαγωνισµό, µε χρήση της 
πλατφόρµας του Εθνικού Συστήµατος Ηλεκτρονικών ∆ηµόσιων Συµβάσεων (ΕΣΗ∆ΗΣ), για την 
«Προµήθεια–Τοποθέτηση τριών (3) πλωτών προβλητών στη Μαρίνα Πάτρας», προϋπολο-
γισµού δαπάνης 780.270,00ευρώ (συµπ/νου Φ.Π.Α.). Κριτήριο ανάθεσης της Σύµβασης είναι 
η πλέον συµφέρουσα από οικονοµικής άποψης προσφορά, (χαµηλότερη τιµή στο σύνολο του 
προϋπολογισµού), η οποία εκτιµάται βάσει των κριτηρίων που αναλύονται στο άρθρο 2.3.1 
της ∆ιακήρυξης.
Αντικείµενο της σύµβασης: Ως αντικείµενο ορίζεται η απεγκατάσταση των υπαρχουσών τρι-
ών (3) πλωτών προβλητών και η προµήθεια και πόντιση / εγκατάσταση συστήµατος πλωτών 
προβλητώνστην Μαρίνα Πατρών, συνολικού µήκους 180µ (3 Χ 60µ), πλάτους 2,4µ, συµπε-
ριλαµβανοµένων: των απαραίτητων δεστρών, των αναµονών για τις Η/Μ παροχές (σωλήνες , 
φρεάτια), των συστηµάτων: αγκύρωσης των πλωτών προβλητών και αγκυροβολίας σκαφών 
(ρεµέτζων), των πυργίσκων παροχών ρεύµατος και νερού σκαφών, πυρόσβεσης και πυρο-
σβεστικών εργαλείων και µέσων, του συστήµατος προπληρωµής στους πυργίσκους παροχών, 
των πινάκων διανοµής και των Η/Μ υλικών (καλώδια, σωλήνες, κλπ.). Επίσης συµπεριλαµ-
βάνονται: η φόρτωση αυτών σε µεταφορικά µέσα του ∆ήµου Πατρέων, ώστε τα υλικά που 
προκύπτουν από την απεγκατάσταση να µεταφερθούν µε ευθύνη του ∆ήµου Πατρέων, σε 
εγκεκριµένο χώρο απόθεσης απορριµµάτων.Η σύνταξη της µελέτης ασφαλούς αγκύρωσης του 
συστήµατος των πλωτών προβλητών και ασφαλούς αγκύρωσης σκαφών (ρεµέτζα).Η πιστοποί-
ηση του εγκατεστηµένου συστήµατος πλωτών προβλητών από αναγνωρισµένο Νηογνώµονα 
ή Ναυπηγό Μηχανικό.

Αναθέτουσα Αρχή – Φορέας Υλοποίησης/Στοιχεία επικοινωνίας:
Αναθέτουσα αρχή: ∆ΗΜΟΣ ΠΑΤΡΕΩΝ- Αρχή Τοπικής Αυτοδιοίκησης- Γενικές ∆ηµόσιες Υπηρεσίες. 
Οδός: Μαιζώνος 147 Ταχ.Κωδ.: 262 21
Τηλ.: 2613610244 E-mail: prom@patras.gr
Χρηµατοδότηση της σύµβασης:
Η παρούσα σύµβαση χρηµατοδοτείται από Πιστώσεις του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων (αριθ. ενάριθ. έργου 2022ΝΑ25500000) µε ποσό 700.000€, το δε υπόλοιπο ποσό ύψους 
80.270,00€ θα είναι από Ίδιους Πόρους.
Η διάρκεια της σύµβασης: ορίζεται σε έξι (6) µήνες.
Η σύµβαση υπόκειται σε παράταση: ναι
Σύµφωνα µε την αριθ. 4.5 παράγραφο της διακήρυξης «Τροποποίηση σύµβασης κατά τη διάρκειά της».
Κωδικός CPV:
34514800 Εξέδρες ανοικτής θάλασσας
Οι προσφορές πρέπει να έχουν συνταχθεί στην Ελληνική γλώσσα.
Εναλλακτικές προσφορές δεν γίνονται δεκτές.
∆ικαίωµα προαίρεσης: όχι
Οι προσφορές ισχύουν και δεσµεύουν τους οικονοµικούς φορείς για διάστηµα εννιά (9) µηνών 
από την αναφερόµενη ηµεροµηνία παραλαβής των προσφορών.

Οι προσφορές υποβάλλονται από τους οικονοµικούς φορείς ηλεκτρονικά, µέσω της διαδι-
κτυακής πύλης www.eprocurement.gov.gr, του Ε.Σ.Η.∆Η.Σ. µέχρι την καταληκτική ηµεροµη-
νία και ώρα που ορίζει η διακήρυξη, στην Ελληνική γλώσσα, σε ηλεκτρονικό φάκελο, σύµφωνα 
µε τα αναφερόµενα στο Ν.4155/13 (ΦΕΚ/Α/29-5-2013), στο άρθρο 11 της Υ.Α. Π1/2390/2013 
(ΦΕΚ/Β/2677/21-102013) «Τεχνικές λεπτοµέρειες και διαδικασίες λειτουργίας του Εθνικού Συστή-
µατος Ηλεκτρονικών ∆ηµοσίων Συµβάσεων (Ε.Σ.Η.∆Η.Σ.)»σύµφωναµετις διατάξειςτου Ν.4412.
Καταληκτική ηµεροµηνία και ώρα υποβολής προσφορών 21/02/2024 και ώρα 15:00.
Ο ∆ιαδικτυακός τόπος υποβολής προσφορών είναι: www.promitheus.gov.gr
Περίληψη της προκήρυξης θα δηµοσιευθεί: στην Υπηρεσία Εκδόσεων της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης,σε δύο (2) ηµερήσιες τοπικές εφηµερίδες και µία (1) εβδοµαδιαία εφηµερίδα του νοµού. 
Τα έξοδα δηµοσίευσης στον Ελληνικό Τύπο (Εφηµερίδες) βαρύνουν τον ανάδοχο.Το πλήρες 
κείµενο της ∆ιακήρυξης δηµοσιεύεται επίσης στο ΚΗΜ∆ΗΣ και φέρει κωδικό Α∆ΑΜ. 
Προϋποθέσεις συµµετοχής:
Καταλληλότητα άσκησης επαγγελµατικής δραστηριότητας
Οι οικονοµικοί φορείς που συµµετέχουν στη διαδικασία σύναψης της παρούσας σύµβασης απαι-
τείται να ασκούν εµπορική ή βιοµηχανική ή βιοτεχνική δραστηριότητα συναφή µε το αντικείµενο 
της προµήθειας, όπως αναλυτικά αναφέρονται στις τεχνικές προδιαγραφές της µε αριθ. 08/2023 
µελέτης και την παρ. 2.2.4 διακήρυξης.
Οικονοµική και χρηµατοοικονοµική επάρκεια όπως ορίζεται στα έγγραφα της σύµβασης.
Τεχνική και επαγγελµατική ικανότητα όπως ορίζεται στα έγγραφα της σύµβασης.
Όροι εκτέλεσης της σύµβασης όπως αυτοί περιγράφονται στο άρθρο 4 «Όροι Εκτέλεσης της Σύµ-
βασης» της διακήρυξης.
Η ηλεκτρονική αποσφράγιση των προσφορών θα γίνει την 27/02/2024 και ώρα 10:00, µέσω 
του αρµόδιου πιστοποιηµένων στο σύστηµα οργάνου της Αναθέτουσας Αρχής, εφαρµοζόµενων 
κατά τα λοιπά των κείµενων διατάξεων για την ανάθεση δηµοσίων συµβάσεων και διαδικασιών 
(άρθρο 100 του ν. 4412/2016).
Συµπληρωµατικές πληροφορίες: ∆ικαίωµα συµµετοχής στη διαδικασία σύναψης της παρούσας 
σύµβασης έχουν φυσικά ή νοµικά πρόσωπα και, σε περίπτωση ενώσεων οικονοµικών φορέων, τα 
µέλη αυτών, που είναι εγκατεστηµένα σε: α) κράτος-µέλος της Ένωσης,β) κράτος-µέλος του Ευρω-
παϊκού Οικονοµικού Χώρου (Ε.Ο.Χ.),γ) τρίτες χώρες που έχουν υπογράψει και κυρώσει τη Σ∆Σ , 
στο βαθµό που η υπό ανάθεση δηµόσια σύµβαση καλύπτεται από τα Παραρτήµατα 1, 2, 4, 5, 6 και 
7 και τις γενικές σηµειώσεις του σχετικού µε την Ένωση Προσαρτήµατος I της ως άνω Συµφωνίας, 
καθώς καιδ) σε τρίτες χώρες που δεν εµπίπτουν στην περίπτωση γ΄ της παρούσας παραγράφου και 
έχουν συνάψει διµερείς ή πολυµερείς συµφωνίες µε την Ένωση σε θέµατα διαδικασιών ανάθεσης 
δηµοσίων συµβάσεων. Στο βαθµό που καλύπτονται από τα Παραρτήµατα 1, 2, 4 και 5, 6 και 7 και 
τις γενικές σηµειώσεις του σχετικού µε την Ένωση Προσαρτήµατος I της Σ∆Σ, καθώς και τις λοιπές 
διεθνείς συµφωνίες από τις οποίες δεσµεύεται η Ένωση, οι αναθέτουσες αρχές επιφυλάσσουν για τα 
έργα, τα αγαθά, τις υπηρεσίες και τους οικονοµικούς φορείς των χωρών που έχουν υπογράψει τις εν 
λόγω συµφωνίες µεταχείριση εξίσου ευνοϊκή µε αυτήν που επιφυλάσσουν για τα έργα, τα αγαθά, 
τις υπηρεσίες και τους οικονοµικούς φορείς της Ένωσης.
Η διαδικασία άσκησης Προδικαστικών Προσφυγών - Προσωρινή ∆ικαστική Προστασία
Κάθε ενδιαφερόµενος, ο οποίος έχει ή είχε συµφέρον να του ανατεθεί η συγκεκριµένη δηµόσια σύµ-
βαση και έχει υποστεί ή ενδέχεται να υποστεί ζηµία από εκτελεστή πράξη ή παράλειψη της αναθέ-
τουσας αρχής κατά παράβαση της ευρωπαϊκής ενωσιακής ή εσωτερικής νοµοθεσίας στον τοµέα των 
δηµοσίων συµβάσεων, έχει δικαίωµα να προσφύγει στην Ενιαία Αρχή ∆ηµοσίων Συµβάσεων (ΕΑ-
∆ΗΣΥ), σύµφωνα µε τα ειδικότερα οριζόµενα στα άρθρα 345 επ. ν. 4412/2016 και 1 επ. π.δ. 39/2017, 
στρεφόµενος µε προδικαστική προσφυγή, κατά πράξης ή παράλειψης της αναθέτουσας αρχής, προσ-
διορίζοντας ειδικώς τις νοµικές και πραγµατικές αιτιάσεις που δικαιολογούν το αίτηµά του .
Ως κύριος τόπος ή τοποθεσία εκτέλεσης ορίζεται η Μαρίνα Πατρέων, οδός Ηρώων Πολυτεχνεί-
ου - Πάτρα.
Όλοι οι όροι της ∆ιακήρυξης αναφέρονται αναλυτικά στα έγγραφα της σύµβασης τα οποία θα 
αναρτηθούν στην ιστοσελίδαwww.eprocurement.gov.grµε αριθµό συστήµατος ΕΣΗ∆ΗΣ: 325307 
και στην ιστοσελίδα του ∆ήµου Πατρέων http://www.e-patras.gr.
Ισχύουσα νοµοθεσία: Ν.4412/2016 όπως ισχύει.
Ο αριθµός αναφοράς που χρησιµοποιεί για το φάκελο η Αναθέτουσα Αρχή είναι: ΑΡΙΘΜ. ∆ΙΑ-
ΚΗΡΥΞΗΣ 08/2023.
Ηµεροµηνία αποστολής της περίληψης ∆ιακήρυξης στην Επίσηµη Εφηµερίδα των Ευρωπαϊκών 
Κοινοτήτων: 18/01/2024, µε αριθ. προκήρυξης στην ΕΕ S:2024/S016-043534. 

Ο ∆ΗΜΑΡΧΟΣ 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΠΕΛΕΤΙ∆ΗΣ

A/A ΕΙ∆ΟΣ ΠΡΟΜΗΘΕΙΑΣ ΚΑΙ ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΜΟΝΑ∆Α 
ΜΕΤ/ΣΗΣ

ΠΟΣΟ 
ΤΗΤΑ

ΤΙΜΗ ΜΟ-
ΝΑ∆ΟΣ

ΜΕΡΙΚΟ ΣΥ-
ΝΟΛΟ

1

Προµήθεια και µεταφορά τριών (3) συστοιχιών 
πλωτών προβλητών, από οπλισµένο σκυρόδεµα 
πλάτους 2,40µ, συνολικού µήκους 180µ, (3 Χ 
60µ) συµπεριλαµβανοµένων:
1.Των προσκρουστήρων από τροπική ξυλεία
2. Των συνδέσµων µεταξύ τους, αντοχής 2 X 30 
tn/ ένωση 

µέτρα 
µήκους 180 1.350,00 243.000,00 €

2

Προµήθεια και τοποθέτηση στο κατάστρωµα 
των προβλητών, δεστρών σκαφών αντοχής 3τν 
σύµφωνα µε την Τεχνική Έκθεση και τις Τεχνικές 
Προδιαγραφές της ∆ιακήρυξης

τεµάχια 120 100,00 12.000,00 €

3

Προµήθεια και τοποθέτηση κάτω από το κατά-
στρωµα των προβλητών, αναµονών των Η/Μ δι-
κτύων, Φ100/150, σύµφωνα µε την Τεχνική Έκθε-
ση και τις Τεχνικές Προδιαγραφές της ∆ιακήρυξης

µέτρα 
µήκους 900 3,20 2.880,00 €

4

Προµήθεια και τοποθέτηση στο κατάστρωµα των 
προβλητών, φρεατίων διακλάδωσης Η/Μ και 
αναµονών των πίλλαρ σκαφών σύµφωνα µε την 
Τεχνική Έκθεση και τις Τεχνικές Προδιαγραφές 
των Παραρτηµάτων Ι & ΙΙ της ∆ιακήρυξης

τεµάχια 69 130,00 8.970,00 €

5

Προµήθεια και µεταφορά γεφυρών πρόσβασης, 
διαστάσεων 5,5µ Χ 1,20µ, σύµφωνα µε την Τε-
χνική Έκθεση και τις Τεχνικές Προδιαγραφές των 
Παραρτηµάτων Ι & ΙΙ της ∆ιακήρυξης

τεµάχια 3 8.000,00 24.000,00 €

6

Προµήθεια και µεταφορά των υλικών αγκύ-
ρωσης, του συστήµατος αγκύρωσης όλων των 
πλωτών προβλητών, συµπεριλαµβανοµένης της 
Μελέτης αγκύρωσης

κατ' 
αποκο-
πή (*Ι)

1 38.000,00 38.000,00 €

7

Προµήθεια και µεταφορά των υλικών αγκύρω-
σης, του συστήµατος αγκυροβολίας των σκαφών 
(ρεµέτζα), συµπεριλαµβανοµένης της σχετικής 
Μελέτης

κατ' 
αποκο-
πή (*Ι)

1 43.000,00 43.000,00 €

8

Εργασία, σύνδεσης, αγκύρωσης και πλήρους 
τοποθέτησης των πλωτών προβλητών, των γε-
φυρών πρόσβασης, του συστήµατος αγκύρωσης 
και του συστήµατος αγκυροβολίας σκαφών, 
σύµφωνα µε την Τεχνική Έκθεση και τις Τεχνικές 
Προδιαγραφές της ∆ιακήρυξης. 

κατ' 
αποκο-

πή
1 95.000,00 95.000,00 €

9

Προµήθεια, µεταφορά και τοποθέτηση στο κα-
τάστρωµα των προβλητών, πυργίσκων παρο-
χών ρεύµατος και νερού σκαφών, τύπου ( 3 X 
16amp 1-ph + 1 x 32amp 1-ph + 4 x 1/2 βρύσες) 
µε σύστηµα προπληρωµής σύµφωνα µε την Τε-
χνική Έκθεση και τις Τεχνικές Προδιαγραφές των 
Παραρτηµάτων Ι & ΙΙ της ∆ιακήρυξης. ∆εν περι-
λαµβάνονται η σύνδεση τους καθώς και τα Η/Μ 
δίκτυα (καλώδια, σωλήνες) και πίνακες διανοµής 
που πληρώνονται ξεχωριστά

τεµάχιο 24 4.500,00 108.000,00 €

10

Προµήθεια, µεταφορά και τοποθέτηση στο κατά-
στρωµα των προβλητών, πυργίσκων πυρόσβε-
σης, σύµφωνα µε την Τεχνική Έκθεση και τις Τεχνι-
κές Προδιαγραφές των Παραρτηµάτων Ι & ΙΙ της 
∆ιακήρυξης. ∆εν περιλαµβάνονται τα Η/Μ δίκτυα.

τεµάχιο 3 1.600,00 4.800,00 €

11

Προµήθεια, µεταφορά και τοποθέτηση στο κατά-
στρωµα των προβλητών, πυργίσκων Πυροσβε-
στικών Εργαλείων και Μέσων (SOS), σύµφωνα 
µε την Τεχνική Έκθεση και τις Τεχνικές Προδια-
γραφές των Παραρτηµάτων Ι & ΙΙ της ∆ιακήρυξης. 
∆εν περιλαµβάνονται τα Η/Μ δίκτυα.

τεµάχιο 3 1.200,00 3.600,00 €

12
Προµήθεια, µεταφορά και τοποθέτηση Η/Μ υλι-
κών (καλώδια, σωλήνες και πίνακες διανοµής) για 
την λειτουργία των πυργίσκων παροχής σκαφών

σετ (*ΙΙ) 1 45.000,00 45.000,00 €

15 Σύστηµα προπληρωµής στους πυργίσκους παρο-
χής ρεύµατος και νερού ρεύµατος σετ (*ΙΙ) 1 1.000,00 1.000,00 €

ΜΕΡΙΚΟ ΑΘΡΟΙ-
ΣΜΑ 629.250,00 €

 ΦΠΑ 24% 151.020,00 €

ΓΕΝΙΚΟ ΣΥΝΟΛΟ 780.270,00 €

ΠΕΡΙΛΗΨΗ ∆ΙΑΚΗΡΥΞΗΣ
Το Γ.Ν. Πατρών «ο Άγιος Ανδρέας» σύµφωνα µε την υπ’ αριθµ. 6/24-1-2024 (θέµα 16ο) Απόφαση 
του ∆ιοικητικού Συµβουλίου (Α∆Α: 6ΙΛΡ46906Λ-ΞΡΜ): 
Έγκριση α) της προκήρυξης του ανοικτού, δηµόσιου, ηλεκτρονικού διαγωνισµού για την «Προ-
µήθεια δεκατεσσάρων (14) τροχήλατων αναρροφήσεων», β) του προϋπολογισµού 50.806,45€ 
χωρίς Φ.Π.Α. ήτοι 63.000,00€ συµπεριλαµβανοµένου Φ.Π.Α., γ) του ορισµού µελών της Επιτροπής 
διενέργειας,

ΠΡΟΚΗΡΥΣΣΕΙ
ανοικτό, δηµόσιο, ηλεκτρονικό διαγωνισµό για την «Προµήθεια δεκατεσσάρων (14) τροχήλατων 
αναρροφήσεων», συνολικού προϋπολογισµού 63.000,00€ συµπεριλαµβανοµένου Φ.Π.Α., µε 
κριτήριο κατακύρωσης την πλέον συµφέρουσα από οικονοµική άποψη προσφορά αποκλειστικά 
βάσει τιµής. 
Ποσότητα: δεκατέσσερα (14) τεµάχια.
Τιµή µονάδος συµπεριλαµβανοµένου ΦΠΑ: 4.500,00€.
Αριθµ. διακήρυξης: 34/2023, αριθµός συστήµατος ΕΣΗ∆ΗΣ: 325290.
-Ηµεροµηνία αποστολής της περίληψης διακήρυξης στο ΚΗΜ∆ΗΣ: 26/1/2024 ηµέρα Παρασκευή. 
-Καταληκτική ηµεροµηνία υποβολής προσφορών: 13/2/2024 ηµέρα Τρίτη και ώρα 17:00µ.µ.
-Ηµεροµηνία αποσφράγισης των προσφορών ηλεκτρονικά: 19/2/2024 ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα 
12:00µ.µ.
Ο διαγωνισµός θα διεξαχθεί ηλεκτρονικά µέσω της πλατφόρµας ΕΣΗ∆ΗΣ στις 19/2/2024 ηµέρα 
∆ευτέρα και ώρα 12:00µ.µ.
Η διάθεση του ηλεκτρονικού αρχείου της διακήρυξης γίνεται µέσω της ηλεκτρονικής διεύθυν-
σης www.agandreashosp.gr. Οι πληροφορίες δίνονται καθηµερινά στο Τµήµα Προµηθειών του 
Νοσοκοµείου (τηλ. 2613-601-852 & 2613-601-872) καθώς και στα Επιµελητήρια Αθήνας, Θεσ-
σαλονίκης, Πάτρας.

Ο ∆ιοικητής του Γενικού Νοσοκοµείου Πατρών«Ο Άγιος Ανδρέας» 
Ηλίας Θεοδωρόπουλος

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
6η ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΗ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ
ΠΕΛΟΠΟΝΝΗΣΟΥ, ΙΟΝΙΩΝ ΝΗΣΩΝ,
ΗΠΕΙΡΟΥ & ΔΥΤΙΚΗΣ ΕΛΛΑΔΑΣ
ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΠΑΤΡΩΝ «Ο ΑΓΙΟΣ ΑΝΔΡΕΑΣ»
Ταχ. δ/νση: Καλαβρύτων 37, Τ.Κ. 26335, Πάτρα.
Τμήμα Προμηθειών. 
Πληροφορίες: Γεωργιάδης Ι.
Τηλ. 2613-601-852 & 2613-601-872.
E-mail: promithion@agandreashosp.gr





Π O Λ I T I Σ M O Σ Ψ Y X A Γ Ω Γ I A I Δ E E Σ
ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ 26 Ιανουαρίου 2024

» Το θέατρο Λιθογραφείον 
(Μαιζώνος 168-174, Πά-
τρα) παρουσιάζει το «Circus 
Cabaret», σήμερα στις 
21:00. Μία παράσταση βα-
ριετέ µε νούµερα τσίρκο και 
live μουσική με τους Night 
& Day. Καλλιτέχνες του τσίρ-
κο απ’ όλη την Ελλάδα ενώ-
νουν τις δυνάµεις τους σε 
ένα φαντασµαγορικό σόου. 
Ζογκλερικά, ακροβατικά 
εδάφους και εναέρια ακρο-
βατικά, κινέζικος στύλος, cyr 

wheel, clowning και πολλά 
άλλα σε µια βραδιά που θα 
αλλάξει τις ισορροπίες. Την 
παρουσίαση της βραδιάς 
έχουν αναλάβει η Ντίνα Κα-
φτεράνη και ο Κωσταντής 
Μιζάρας. Πληροφορίες στο 
τηλ.: 2610-328.394.

» Η ΚΕ∆ΗΠ-Καρναβάλι Πά-
τρας σύµφωνα µε πρόσφατη 
απόφαση του ∆Σ της στελέ-
χωσε κατάλογο καρναβαλι-
κών στοιχείων που διαθέτει 

προς πώληση. Πρόκειται για 
καρναβαλικά στοιχεία µετα-
χειρισµένα που διατίθενται 
προς πώληση σε ενδιαφερό-
µενους φορείς και ιδιώτες.
Όσοι ενδιαφέρονται να αγο-
ράσουν στοιχεία και κατα-
σκευές από το Πατρινό Καρ-
ναβάλι για διακόσµηση των 
χώρων τους ή άλλες χρή-
σεις, µπορούν να ενηµερω-
θούν σχετικά στην επίσηµη 
σελίδα της ΚΕ∆ΗΠ-Καρνα-
βάλι Πάτρας carnivalpatras.

gr και συγκεκριμένα 
στον σύνδεσμο: https://
www.carnivalpatras.gr/
karnavalika-pros-polisi/. 
Αφού επιλέξουν το καρ-
ναβαλικό στοιχείο που θέ-
λουν πρέπει να δηλώσουν 
το ενδιαφέρον τους για την 
αγορά στέλνοντας στο mail: 
info@carnivalpatras.gr και 
τη φωτογραφία του συγκε-
κριµένου στοιχείου που 
υπάρχει στον κατάλογο του 
site. Πληροφορίες στο τηλ.: 

2610-313.819 (κα Πηνελό-
πη Καλούδη).

» Καθηµερινά πραγµατο-
ποιούνται τα εκπαιδευτικά 
προγράµµατα και βιωµατι-
κά-δηµιουργικά εργαστήρια, 
που επανήλθαν µετά τις γι-
ορτές των Χριστουγέννων 
και της Πρωτοχρονιάς στους 
χώρους των Παλαιών Σφα-
γείων του ∆ήµου Πατρέων 
από την ΚΕ∆ΗΠ-Καρναβάλι 
Πάτρας σε συνεργασία µε τη 

∆ιεύθυνση Πρωτοβάθµιας 
Εκπαίδευσης Αχαΐας, και τη 
∆οµή Προώθησης Πολιτι-
στικής Κληρονοµιάς του ∆ή-
µου Πατρέων. Πρόκειται για 
τον καταξιωµένο και επιτυ-
χηµένο θεσµό που έχει κερ-
δίσει την εµπιστοσύνη των 
µαθητών δηµιουργώντας 
την απαραίτητη συνθήκη για 
εκπαίδευση και καρναβαλι-
κή δηµιουργία των παιδιών 
καθ’ όλη τη διάρκεια της 
χρονιάς.

Το αισιόδοξο µήνυµα της χαράς µετέφερε 
ο ∆ήµαρχος Πατρέων Κώστας Πελετίδης το 
βράδυ του Σαββάτου 20 Ιανουαρίου από την 
πλατεία Γεωργίου Α’, στο πλαίσιο της τελε-
τής έναρξης που παρακολούθησε πλήθος 
κόσµου, πιστό στο πρώτο µεγάλο καρναβα-
λικό ραντεβού:
«Αγαπητές φίλες και φίλοι, Νέες και νέοι, 
Ξεκινά σήµερα και επίσηµα το Πατρινό Καρ-
ναβάλι, το Καρναβάλι της Ελλάδας!
Η Πάτρα µας, έχει δώσει το στίγµα της πα-
νελλαδικά. Είναι η πόλη των αγώνων και 
της διεκδίκησης, η πόλη της χαράς, της δη-
µιουργίας, του κεφιού. Η πόλη του Καρναβα-
λιού, η πόλη του πολιτισµού. ∆ηµιούργηµα 
της νεολαίας µας, του πατραϊκού λαού, που 
είναι πάντα στην πρώτη γραµµή, στους αγώ-
νες για ζωή µε δικαιώµατα, αλλά και για τη 
χαρά και τη δηµιουργία.
Μέσα στη χαρά του Καρναβαλιού, δεν αγνο-
ούµε τους διπλανούς µας, βλέπουµε τί γίνε-
ται στη «γειτονιά» µας, αλλά και σε όλον τον 
υπόλοιπο κόσµο. ∆εν ξεχνάµε ούτε στιγµή, 
ούτε σήµερα, αυτούς που βιώνουν τον πόλε-
µο, δεν ξεχνάµε τον παλαιστινιακό λαό και 
κάθε λαό που υποφέρει.
Θέλουµε όλος ο πλανήτης να µπορεί να γευ-
τεί τη χαρά και την ευτυχία.
Η καρδιά του Καρναβαλιού χτυπά σ’ αυτή 
την κατεύθυνση. Μια αυθεντική λαϊκή γιορ-
τή, που µέσα απ’ τη σάτιρα, τον αυτοσαρκα-
σµό, τη φαντασία και την ανατρεπτική διά-

θεση όσων συµµετέχουν, µιλάει για όσα µας 
προβληµατίζουν, για όσα µας κάνουν τη ζωή 
δύσκολη, έχει στο στόχαστρό της αυτούς 
που µας πιέζουν. Αποτελεί µια «ανάσα» στη 
δύσκολη καθηµερινότητα, µας δίνει ώθηση 
να συνεχίσουµε µε µεγαλύτερη δύναµη. Σή-
µερα ξεκινάµε το δηµιουργικό µας ταξίδι, η 
φαντασία και το κέφι θα πληµµυρίσουν την 
πόλη µας.
Αγαπητές φίλες και φίλοι, µε εµπιστοσύνη 
σε εσάς, στις αστείρευτες δυνάµεις της πό-
λης µας, κηρύσσω την έναρξη του Πατρινού 
Καρναβαλιού 2024!, του Καρναβαλιού της 
Ελλάδας! Καλό Καρναβάλι!»
Από την πλευρά της η Πρόεδρος της ΚΕ-
∆ΗΠ-Καρναβάλι Πάτρας Ήρα Κουρή χαιρε-
τώντας τον κόσµο, είπε: «Το Καρναβάλι της 
Πάτρας είναι µοναδικό και όταν λέµε εδώ ότι 
το Καρναβάλι της Πάτρας είναι το Καρναβάλι 
της Ελλάδας, το λέει η ψυχή µας. Καλό Καρ-
ναβάλι!»
Η φωνή της Τελάλισσας του Πατρινού Καρ-
ναβαλιού Μαρίας Αγουρίδη αντήχησε ηχη-
ρά δίνοντας αέρα έναρξης της χαράς και 
της γιορτής: «Ακούσατε, ακούσατε… άνιθος 

σπανάκι ρύζι και το Καρναβάλι αρχίζει!» και 
η πανέµορφη Βασίλισσα του Πατρινού Καρ-
ναβαλιού 2024 Γεωργία Σακκά, εκφράζοντας 
τη χαρά και τον ενθουσιασµό της που βρί-
σκεται σε αυτή τη θέση, είπε: «Το Καρναβάλι 
είµαστε εµείς» και ευχήθηκε σε όλο τον κό-
σµο να τραγουδήσει, να χαρεί και να διασκε-
δάσει µε την ψυχή του.
∆υναµική παρουσία στην τελετή έναρξης εί-
χε το Παιχνίδι του Κρυµµένου Θησαυρού, το 
ιστορικό και αναπόσπαστο παιχνίδι µε την 
ιστορία του Καρναβαλιού, που φέτος φτά-
νει αισίως στη 59η διοργάνωσή του. Από το 
µπαλκόνι του εµβληµατικού ∆ηµοτικού Θε-
άτρου «Απόλλων» ξεκίνησε ένα ταξίδι στο 
παρελθόν και στις αναµνήσεις αφού παρου-
σιάστηκαν οι µασκότ µε εντυπωσιακές καρ-
ναβαλικές στολές του 54ου Κρυµµένου Θη-
σαυρού το 2019 (διοργάνωση: πλήρωµα 
159) και του 55ου Κρυµµένου Θησαυρού 
το 2020 (διοργάνωση: πλήρωµα: 222). Σε 
µπαλκόνι της απέναντι πολυκατοικίας πα-
ρουσιάστηκε η µασκότ του φετινού 59ου 
Κρυµµένου Θησαυρού. Παράλληλα υπήρξε 
και ένα µίνι παιχνίδι. Με χρόνο ασφυκτικό 

5 λεπτών ζητήθηκε από κάθε πλήρωµα να 
βρει 1 άτοµο εκτός Πατρών, αποδεδειγµένα 
µε χαρτιά και να το πάει στην είσοδο του ∆η-
µοτικού Θεάτρου, προκαλώντας καρναβαλι-
κή νότα ευθυµίας και αναστάτωσης.
Από την τελετή δεν θα µπορούσε να λείψει 
το παραδοσιακό έθιµο του σοκολατοπόλε-
µου, σήµα κατατεθέν του Πατρινού Καρνα-
βαλιού.
Πριν την επίσηµη έναρξη οι θεατές είχαν την 
ευκαιρία να απολαύσουν ένα σπάνιο και φα-
ντασµαγορικό θέαµα. Ο λόγος για τα µέλη 
του διάσημου θιάσου Helix Action Theatre, 
της σηµαντικότερης ελληνικής οµάδας θεά-
τρου δρόµου και µε σπουδαίες διεθνείς περ-
γαµηνές, που εµφανίστηκαν και προκάλεσαν 
τον θαυµασµό και τα βλέµµατα του πλήθους. 
Ένα ψυχαγωγικό και θεαµατικό γεγονός, µε 
έντονη καλλιτεχνική σφραγίδα.
Στο δεύτερο µέρος της τελετής µετά τον σοκο-
λατοπόλεµο, τη σκυτάλη στη σκηνή της πλα-
τείας πήρε η Πέννυ Μπαλτατζή που κράτησε 
αµείωτη τη χορευτική διάθεση για δύο περί-
που ώρες και έδωσε το σύνθηµα για συνέ-
χεια του γλεντιού στους δρόµους και τα κέ-
ντρα της καρναβαλικής Πάτρας.
Αξίζει να σηµειωθεί ότι από τις 18.30 το κλί-
μα ήταν ζεστό με το πάρτυ των djs που είχαν 
αναλάβει µε τις επιλογές τους, οι Τάκης Αγγε-
λόπουλος και Παναγιώτης Μουζάκης.
Παρουσιαστές της τελετής έναρξης ήταν οι 
ερασιτέχνες ηθοποιοί Βάσω Καλοκαιρι-
νού και Αλέξανδρος Μπίστας, που µε τους 
ανάλαφρους και ψυχαγωγικούς διαλόγους 
τους έριξαν βάρος στην ανάδειξη διάφορων 
πλευρών του θέµατος του φετινού Καρνα-
βαλιού µας: «Τι κι αν µας «µπριζώνουν»; Τα 
όνειρά μας συνεχίζουν να μας ψηλώνουν. Be 
Unplugged! λοιπόν».
Ήταν η πρώτη συνάντηση µε τη χαρά, η πρώ-
τη πράξη της µιας µακράς, σχεδόν δίµηνης 
καρναβαλικής περιόδου που εγγυάται πολλές 
συγκινήσεις και εκπλήξεις. Ακριβώς όπως 
ταιριάζει στη µεγάλη γιορτή της Πάτρας.

Το Καρναβάλι της Πάτρας, 
το Καρναβάλι της Ελλάδας ξεκίνησε

Το πιο ελπιδοφόρο μήνυμα χαράς στην Τελετή Έναρξης του Πατρινού Καρναβαλιού 2024

> Με σύµµαχο τον καιρό, άνοιξε µε 

ιδανικό τρόπο το Πατρινό Καρναβάλι 

2024 µέσα από µια ξεχωριστή Τελετή 

Έναρξης. Το Πατρινό Καρναβάλι, είναι 

πλέον και επίσηµα εδώ και καθηµερι-

νά στο πρόγραµµά µας χαρίζοντάς µας 

την ανεµελιά, τη χαρά και τη διασκέ-

δαση που όλοι έχουµε ανάγκη.
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Σεµινάριο «Θεωρία 
και πράξη του Β’ τρόπου» 

Με αφορµή την παρουσίαση του ∆΄ τεύχους της εκπαι-
δευτικής σειράς «Τα µελωδικά µοτίβα της παράδοσης», από 
την Panas music-Papagrigoriou- Nakas, θα παρουσιαστεί το 
περιεχόµενο του βιβλίου, µε τη µορφή σεµιναρίου, από τον 
συγγραφέα και µουσικό Χρήστο Τσιαµούλη.

Η όλη οργάνωση γίνεται από τη Σχολή παραδοσιακής 
µουσικής/Τάξη αστικής και δηµώδους παράδοσης, του 
Ωδείου της «Πολυφωνικής Χορωδίας Πάτρας», µε υπεύθυνο 
τον καθηγητή Γιάννη Παναγιωτόπουλο και το οποίο θα πραγ-
µατοποιηθεί το Σάββατο 27 και την Κυριακή 28 Ιανουαρίου 
2024, στις εγκαταστάσεις του Οργανισµού (Κορίνθου 280- 
Γούναρη), συνολικής διάρκειας 8 ωρών, µε κόστος συµµετο-
χής ανά συµµετέχοντα € 70.

Για πληροφορίες µπορείτε να επικοινωνήσετε στα γρα-
φεία του Οργανισµού, 10:00-13:00 και 18:00-21:00, στο 
τηλ.: 2610-222.248 και 2610-279.679 και στο site www.
polyphonikpatras.gr. 

59ο Παιχνίδι 
Κρυµµένου Θησαυρού 

Το 59ο Παιχνίδι Κρυµµένου 
Θησαυρού βρίσκεται ήδη σε εξέ-
λιξη έχοντας πραγµατοποιήσει 
δυο δράσεις του και βάζει πλώρη 
για το µαγευτικό και συναρπαστι-
κό ταξίδι στο πλαίσιο του Πατρι-
νού Καρναβαλιού 2024 και θα 
ολοκληρωθεί την Κυριακή 10 
Μαρτίου µε την παράδοση της 
σακούλας από τα πληρώµατα. 

Το πλήρες πρόγραµµα του 
59ου Παιχνιδιού του Κρυµµέ-
νου Θησαυρού, που διοργανώ-

νεται από το πλήρωµα 17 σε συνεργασία µε την ΚΕ∆ΗΠ-
Καρναβάλι Πάτρας, έχει ως εξής:

Σάββατο 03/02, 11:00 - Τετραγωνίστε Τον Κύκλο, Ρ. Φεραίου
Κυριακή 11/02, 12:00 - Καρναβαλιάδα 2024, Πλ. Γεωργίου
Τετάρτη 14/02 - Η Ζωή µας κύκλους κάνει, Αγορά Αργύρη
Σάββατο 17/02, 18:00 - Λα Μποµπίνα, Παλαιά Σφαγεία
Σάββατο 24/02, 16:30 - Το Μυστικό της Μαύρης Καλλο-

νής, Σε όλη την πόλη
Σάββατο 24/02 - Χορός Μεταµφιεσµένων, Π. Σφαγεία
Σάββατο 02/03, 21:00 - Κυκλωτικές κινήσεις, Σε όλη την πόλη
Κυριακή 03/03, 12:00 - 5 κρίκοι ένα τάληρο 
Παρασκευή 08/03, 16:00 - Ραντεβού στους Μεγακύκλους 

#1 Στα Fm, ΕΡΑ Πάτρας
Σάββατο 09/03, 16:00 - Ραντεβού στους Μεγακύκλους #2 

Στα Fm, ΕΡΑ Πάτρας
Σάββατο 09/03, 21:00 - Γύρω γύρω όλοι, Σε όλη την πόλη
Κυριακή 10/03, 14:30 - Εύρεση: Το τέλος της αρχής Σε 

όλη την πόλη
Κυριακή 10/03, 19:00-20:00 - Παράδοση σακούλας.

«Το µεγάλο ταξίδι 
της Ραλλού» 

Η παιδική θεατρική παράσταση του θεάτρου Επίκεντρο+ 
«Το µεγάλο ταξίδι της Ραλλού» της ∆ήµητρας Λαρεντζάκη σε 
σκηνοθεσία Κατερίνας Τασσύ επιστρέφει για µία µοναδική 
παράσταση ανοιχτή για το κοινό την Κυριακή 28 Ιανουαρίου 
στις 12:00 το µεσηµέρι. Πρόκειται για µία παράσταση που 
έχει αφήσει τις καλύτερες εντυπώσεις τόσο στα παιδιά όσο σε 
γονείς κι εκπαιδευτικούς. Οι µικροί θεατές µέσω των τραγου-
διών, της κίνησης και του χορού γνωρίζουν τη θετική ενέρ-
γεια κι ευεργεσία του θεάτρου και η φαντασία τους καλπάζει.

Παίζουν η Φραντζέσκα Πολλάτου και η Αλίκη Οικονοµο-
πούλου. Πληροφορίες στο τηλ.: 2610-461.050.

Ο Μέγας Ιεροεξεταστής είναι 
ένα από τα κεφάλαια του µυ-
θιστορήµατος «Αδελφοί Κα-
ραµαζώφ» του Φίοντορ Ντο-
στογιέφσκι. 
Μέσα σ ένα κελί, στην Ισπα-
νία του 14ου αιώνα, στα 
ποιο σκοτεινά χρόνια της Ιε-
ράς Εξετάσεως, ο Ιησουίτης 
ιερέας θα εκστοµίσει κατά 
του συλληφθέντα Ιησού και 
εν ονόµατι της αγάπης για 
την ανθρωπότητα, τον λόγο 
της µεγάλης µισανθρωπίας. 
Κατηγορεί τον Ιησού ότι 
έδωσε στους ανθρώπους το 
δώρο της ελευθερίας της συ-
νειδήσεως, ένα δώρο που 
βάρος ασήκωτο και µετα-
µορφώνεται σε όπλο κατα-
στροφής. 
Το µόνο που µένει στον Ιε-

ροεξεταστή είναι να πάρει 
την Πορφύρα και το Ξίφος 
του Καίσαρα και να αφαι-
ρέσει από τον άνθρωπο την 
ελευθερία, για να µπορέσει 
να τον σώσει από τον ίδιο 
του τον εαυτό οδηγώντας 
τον στην ευτυχία. Κι όλα αυ-
τά στο όνοµα της αγάπης για 
την ανθρωπότητα. 

Η σκηνοθεσία της παράστα-
σης δεν ακολουθεί τα βήµατα 
µιας ρεαλιστικής απόδοσης 
του χώρου και του χρόνου. 
∆ιασκευάζοντας το κείµενο, 
το προβάλει στην σύγχρο-
νη εποχή και προσπαθεί µε 
την χρήση του συµβολισµού 
να µεταφέρει την εσωτερική 
ερηµιά που υπάρχει µέσα 

στο λόγο του Μεγάλου Ιερο-
εξεταστή, φτιάχνοντας σκηνι-
κά µια προβολή του ψυχικού 
του τοπίου. 
Παίζουν οι Γεράσιµος Ντά-
βαρης, Γεωργία Μασσαρά 
και Αναστασία Παναγιωτο-
πούλου.
Οι παραστάσεις θα πραγ-
µατοποιηθούν στον Πολυ-
χώρο «Μηχανουργείο». Το 
αναλυτικό πρόγραµµα των 
παραστάσεων έχει ως εξής: 
26/1, 27/1, 28/1, 2/2, 
3/2, 4/2, 9/2, 10/2, 11/2, 
16/2, 17/2, 18/2, ώρες: 
Παρασκευή 21:30 , Σάββα-
το 21:00, Κυριακή 20:15.
Για περισσότερες πληρο-
φορίες µπορείτε να επι-
κοινωνήσετε στο τηλ.: 
6937.492.516.

Η θεατρική παράσταση «Λυσιστρά-
τη», βασισµένη στο κόµικ του Τάσου 
Αποστολίδη και του Γιώργου Ακοκα-
λίδη, ανεβαίνει στο Επίκεντρο+ (Νόρ-
μαν 16 & Αγ. Διονυσίου, Πάτρα) από 
την ΑΜΚΕ ΣΦήγΚΕΣ κάνοντας ποδα-
ρικό στο Πατρινό Καρναβάλι 2024, 
συνδέοντας το θεσµό µε τις Τέχνες. Η 
παράσταση αφιερώνεται στη µνήµη 
του πρώτου καλλιτεχνικού ∆ιευθυντή
του θεσµού Καρναβάλι- Τέχνες Στάθη 
Χρυσικόπουλου.
Η Λυσιστράτη είναι ένα από τα δια-

σηµότερα έργα του Αριστοφάνη που 
επηρέασε τον παγκόσµιο πολιτισµό 
και σηµάδεψε τον αγώνα της γυναί-
κας για δικαιώµατα. Η πρώτη φεµινι-
στική «απεργία» για να σταµατήσει ο 
πόλεµος των ανδρών, ενέπνευσε δι-
αχρονικά τις γυναίκες µέχρι τη Γαλλι-
κή Επανάσταση.
Οι παραστάσεις θα πραγµατοποι-
ηθούν έως και τις 4 Φεβρουαρίου 
2024, στις 21:15. Για περισσότερες 
πληροφορίες µπορείτε να επικοινω-
νήσετε στο τηλ.: 2610-461.050.

Οι εκδόσεις ∆ιαπολιτισµός παρουσιά-
ζουν το καινούργιο βιβλίο του Κυριά-
κου ∆. Σκιαθά: Κώστας Πετρόπουλος Ο 
«Νουρέγιεφ του… Μπάσκετ». Η παρου-
σίαση θα πραγµατοποιηθεί στο χώρο εκ-

δηλώσεων του ξενοδοχείου May Way 
(Όθωνος-Αµαλίας 16, Πάτρα), τη ∆ευτέ-
ρα 29 Ιανουαρίου 2024 και ώρα 19:00.
Η εκδήλωση πραγµατοποιείται µε την 
υποστήριξη της ΕΣΗΕΠΗΝ
Για το βιβλίο θα µιλήσουν ο Παναγιώτης 
Γιαννάκης, ο Νίκος Νικολόπουλος Γενι-
κός Γραµµατέας της Ελληνικής Οµοσπον-
δίας Καλαθοσφαίρισης, ο Τάκης Πε-
τρόπουλος Αντιδήµαρχος Αθλητισµού 
– Περιβάλλοντος – Ενέργειας και Πρασί-
νου του ∆ήµου Πατρέων και ο συγγραφέ-
ας Κυριάκος ∆. Σκιαθάς.
Την εκδήλωση θα συντονίσει ο Γιάννης 
Η. Παππάς Φιλόλογος, Ποιητής, Μετα-
φραστής, Σύµβουλος των εκδόσεων ∆ι-
απολιτισµός. Χορηγός της εκδήλωσης εί-
ναι το Ξενοδοχείο May Way.
Πρόκειται για ένα βιβλίο αφιερωµένο 
στον κορυφαίο καλαθοσφαιριστή όλων 
των εποχών της αχαϊκής πρωτεύουσας 

Κώστα Πετρόπουλο, τον αποκαλούµενο 
«Νουρέγιεφ» του ελληνικού µπάσκετ. 
Μια βιογραφία για τον διεθνή άσσο του 
Απόλλωνα Πατρών, που δόξασε τη «µε-
λανόλευκη» φανέλα µε το νούµερο (7). 
Στις σελίδες της, µε πληθώρα κειµενι-
κών τεκµηρίων, αποτυπώνονται η προ-
γονική καταγωγή, η αθλητική ζωή και η 
αξιοπρόσεκτη προπονητική του καριέρα. 
Μέσα από αυτές, δηµοσιεύεται και η λι-
γότερο γνωστή, αλλά εξίσου πολυσήµα-
ντη προσφορά του στην κοινωνία. 
Με εικόνες ζωής «αποκαλύπτεται» ο κα-
θηγητής Φυσικής Αγωγής, ο φωτισµέ-
νος δάσκαλος µε τις αριστερές ιδέες, ο 
«καλλιτέχνης» οικογενειάρχης… της ζω-
ής που ζωγράφισε µε τα φωτεινότερα και 
πιο ωραία χρώµατα το περιβάλλον του. 
Στο βιβλίο περιγράφεται ένας σεµνός 
ΑΝΘΡΩΠΟΣ, ένας αντιστάρ ΑΘΛΗΤΗΣ.

(Από το οπισθόφυλλο του βιβλίου)

Κώστας Πετρόπουλος 
Ο «Νουρέγιεφ του… Μπάσκετ»

«Ο Μεγάλος Ιεροεξεταστής»

Η «Λυσιστράτη» στο Επίκεντρο+

> Την Δευτέρα 29/01 η παρουσίαση του καινούργιου βιβλίου του Κ. Δ. Σκιαθά

> Το έργο του Φίοντορ Ντοστογιέφσκι στο Μηχανουργείο

> Βασισμένη στο κόμικ των Τ. Αποστολίδη και Γ. Ακοκαλίδη από την ΑΜΚΕ ΣΦήγΚΕΣ






